
Nekateri prebi-
valci se pr i tožuje-
. ker avtomat 
(KAUGUMMI) na 
steni Varteksove 
trgovine v sredi-
šču Celja že kakih 
14 dni ne kaže pre-
več poslovne mo-
rale: denar nam-
reč sprejema, žve-
čilnega gumija pa 
ne daje iz sebe. 
Kaj če ni po zgle-
ju nekaterih de-
lovnih organizacij 
postal nelikviden 
{s to razliko seve-
da, da je takšna 
nelikvidnost viso-
ko akumulativna!). 

NEUREJENOST POLOŽAJA UČENČEV V POKLICU ZAHTEVA KORENITE ZAKONSKE SPREMEMBE ® KAKO 
DOLGO BODO ZASEBNIKI ŠE UČITELJI PRAKTIČNEGA POUKA PRI MLADIH LJUDEH? 

• »Žal moramo pri prakt ičnem delu na šoli 
večkrat opravljat i takšna dela, ki nam ne bodo 
korist i la, ko bomo izučeni za svoj poklic. Zato 
lahko t rd im, da nas večkrat uporabljajo kot ce-
neno delovno silo.« 

• »Delo, ki ga imenujejo praktični pouk, je 
kljub napredku tehnike takšno, kot pred nekaj 
leti. Kako bomo sploh znali delati, če bo šlo 
tako naprej?« 

• »Tudi učenci v gost instvu imamo težave. 
Nočna služba ni za odraščajočega mladega člo-
veka. Počitnic praktično nimamo. Ob vsem tem 
prekomernem delu pa še marsikdo ostane brez 
nagrade.« 

• Mnogi med zasebnimi obrtniki pa tudi 
»mojstri« v tovarnah so danes mnenja, da stro-
kovno šolstvo daje učencu premalo strokovnih 
predmetov in preveč splošnega znanja. Tega so 
si baje pridobi l i že dovolj v osnovni šoli. Kaj 

zemljepis in zgodovina, delati naj zna. Učenci 
sami in z nj imi mnogi drugi pa menijo, da je 
še vedno preveč poudarka na strokovnost i in 
premalo na predmetih, ki naj formirajo njih tudi 
kot ljudi in ne robote za stroj i ali dejansko 
»fante za vse«. Prvi hočejo imeti mlade, ki bodo 
znali narediti prav vse - saj so se zato šolali -
t i pa bi radi vedeli o svetu tudi kaj več, kot 
»nemška« imena za orodje. 

Tisti, ki zagovar ja jo še več-
jo s t rokovnost oziroma še več 
strokovnih predmetov na ra-
čun splošnih, žal pozabl ja jo , 
da so ti učenci v poklicu bo-
doči proizvajalci in s tem 
upravljalci . Zato je povsem 

nemogoče, da bi jih usposab-
ljali samo strolcovno, tem-
več m o r a m o veliko pozornost 
posvetiti tudi n j ihovemu sa-
moupravl ja l skemu, družbeno 
poli t ičnemu usposab l j an ju . 
Morda prav zato, ker ti mladi 

l jud je danes premalo vedo o 
svojih pravicah in dolžnostih 
delodajalcev še zda j beleži-
mo grobe krši tve zakonskih 
določil tako na področ ju na-
gra jevanja , pri delitvi dopu-
stov, k j e r redno potegnejo 
kra tko mladi, pri možnostih 
za poklicno usposab l j an je in 
drugod. 

Nehote se človeku vsi l juje 
občutek, da mnogi med nami 
čedalje bol j zahtevajo, da bo 
mladi »vajenec« samo uspo-
sobljen, da p remakne ta ali 
oni vzvod, vse ostalo pa ni 
njegova skrb . 

nadal jevanje na 6. s t rani 
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9 V Zalcii so končali s politično šolo I. in II. stopnje! 
• Največ kandidatov je bilo starih do 25 let in to 

41 od 63! 
Prevladovali so kandidati s srednjo šolo, raz-

i veseljiva pa je bila tudi udeležba žensk — 23! 
I Za politično šolo I. in II . rali v Žalcu je značilno, da 
[Stopnje, ki so jo organizi- je bila na juspešne jša od 

vseh podobnih šol, ki so j ih 
v zadnj ih desetih letih orga-
nizirali na žalskem področ-
ju. ž e samo dejstvo, da je 
šolo od vpisanih 65-tih slu-
šateljev končalo kar 63 po-
ve več kot dovolj. 

Ob koncu šole so izdelali 
podrobno analizo v kateri 
so ugotovili, da je bila šola 
mnogo uspešnejša od prejš-
n j ih tudi v drugih pogledih, 
tako glede osnovne izobrazbe 
slušateljev, s t ruk ture , staro-
sti itd. Slušatelj i so bili iz 
sedemnajs t ih delovnih organi-
zacij, pouk pa dvakra t te-
densko. šo lo I. s topnje je 
obiskovalo 33 slušateljev, šo-
lo II s topnje pa 30. Prevla-
dovali so slušatel j i od 25-te-
ga leta s tarost i — bilo jih 
je kar 41! —, sledijo sluša-
telji od 25. do 40. leta 20, 
samo dx'a s lušatel ja pa sta 
bila s ta re jša od 40 let! Raz-
veseljiva je tudi udeležba 
žensk, s a j jih je bilo kar 
23. Večina slušateljev je ob 
koncu šole opravila test, 
k j e r so odgovarjali na vpra-
šan j a s področi j , ki so jih 
poslušali pri predavanj ih . 
Bol jše znanje so pokazali 
slušatelj i II . s topn je . 

Kl jub pozitivnim rezulta-
tom, ki so značilni za letoš-
n jo šolo pa je bil ugotov- • 
Ijen tudi zaskrb l ju joč poda-
tek, da je med slušatel j i bi-
lo samo 12 članov zveze ko-
munis tov in da se vzpored-
no z dvigom kvalitete zmanj-
šu je število udeležencev. 

Komisi ja za idejno p>olitič-
no usposab l jan je komunistov 
pr i Občinski konferenci ZKS 
v Žalcu pa bo v drugi polo-
vici marca pripravila še se-
minar za mlade komuniste . 
Program predavan j obsega 
šest področi j , med udeležen 
ce seminar ja pa želijo pri-
dobiti čimveč tistih mladih 
komunistov, ki še niso bili 
v politični šoli ali na podob-
nih seminar j ih . Dvodnevnega 
seminar ja n a j bi se udeleži-
lo 40 slušateljev, podobne 
seminar je pa namerava jo pri-
re ja t i tudi v bodoče. 

T. V. 

»Študiral bom ekonomijo, ker bi rad pomagal našemu gospodarstvu, ki 
mu ne cvete najbolje ali pa medicino zaradi vel ike humanosti.« je povedal 
dijak 4. C razreda na cel jski gimnazij i PETER TEVŽ iz Šmartnega ob Paki. 
Fant poleg tega, da je med najbol jšimi di jaki, dela v OZN krožku, je član 
predsedstva mladinske organizacije na šoli in tudi vnet športnik. 

Foto: T. VRABL 

FRANCEK FRAKELJ 

duš, koliko jih je oni petek čakalo na 
»»ove probleme!« 

SREČANJE NA JAVNI RADIJSKI 
ODDAJI V ŽALCU 

Skupa j z občinskim sindi-
kalnim svetom bosta Novi 
tednik in Radio Celje pripra-
vila v nedeljo, 22. marca ob 
10,30 ur i dopoldne v Žalcu 
javno radi j sko oddajo. Sre-
čanje , ki ga bo direktno pre-
našala cel jska radi jska p>o-
s ta ja , bo v kino dvorani, vstop 
pa prost . Pokroviteljstvo nad 
odda jo sva prevzeli Teksti lna 
tovarna v Preboldu in tovar-
na nogavic Lastovka Polzela. 
Poleg omenjenih ix>djetij pa 
so darila za poslušalce v dvo-
rani pripravili še Keramična 
indust r i ja Liboje, Savinjski 
magazin. Garant Polzela itd. 

Na prireditvi bodo podelili 
p r iznanja na jbol j š im ekipam 
v občinskem sindikalnem 
tekmovanju , k j e r je zmagala 
ekipa Ferral i ta . Predstavili se 

bodo tudi nekateri na jbol j š i 
športniki iz Žalca in Celja, 
kot Žuntar , b ra ta Markovič, 
Rančigaj in Završnikova, za 
pr i je tno razpoloženje pa bo-
do poskrbeli kar š t i r j e an-
sambli: F r a n j o Berger , Sin-
ko{>e, kvartet črnskih duhov-
nih p>esmi s pevcem Otom 
Pes tner jem in oktet Rista Sa-
vina FK)d vodstvom Pran ja 
Rizmala. Oddajo bosta vodila 
napovedovalca Radia Celje 
Ivica B u m i k in Mitja Umnik. 

Prireditev se bo asaradi di-
rektnega radi jskega prenaša 
začela točno ob napoveda-
nem času. Bodite v dvorani 
vsa j deset minut pred za-
četkom, ker po začetku ne 
boste mogli v dvoi-ano! 

teve 



NEVARNO PREČKANJE 
Voznik osebnega avtomobila Mirko Polajžer , 24, 

iz Ar je vasi je vozil prot i Žalcu, ko je p red trgo-
vino »Manufaktura« prečkala cesto Mari ja Ožir, 
71, iz Vrbja . Vozaiik jo j e k l jub zaviranju zadel. 
Zaradi p re t resa možganov so jo odpeljal i v cel jsko 
bolnišnico. 

VOŽNJA V ŠKARJE 
Karel Palir se je z osebnim avtomobilom peljal 

pro t i Laškemu in v T r e m a r j u na dvojnem nepregle-
dnem ovinku prehiteval ne2nan tovorn jak . V tem 
t renu tku je pr ipel ja l nasprot i s kombi jem Bran 
ko Markuž, 44, iz Zagreba. Avtomobila sta trčila. 
Oba voznika sta dobila lažje poškodbe. 

ZANESLO GA JE 
Alojz inž. Cetina je z osebnim avtomobilom vo-

zil iz Celja prot i Ljubl jani . V Brodeh je prehite-
val pešca Leopolda Beričiča, 52, iz Stopnika, katere-
ga je zaneslo p red avtomobil . Zlomil si j e le\'^o kra-
čo in si poškodoval glavo. 

SMRT V SEVNICI 
Po Kolodvorski ulici v Sevnici je šla peš po 

pločniku JOŽEFA GOSTEJ, 70, doma iz Podgor ja . 
Nenadoma j e stopila n a cesto. Nasprot i je pr ipel jal 
motor i s t IVAN KRANJC, 21, iz Metnega vrha, ki 
je žensko k l jub zaviranju zadel. Zaradi težkih 
poškodb so jo odpeljal i v bolnišnico, k je r je u ro 
in ix>l po pr ihodu umr la . 

TRČENJE V ŽALCU 
Voznica osebnega avtomobila FRANČIŠKA TANC 

iz Vojnika se je pr ipel jala po cesti 4. reda iz Goto-
velj na cesto I. reda. Ko je bila že na svoji desni 
polovici ceste, j e pr ipel jal nasprot i z osebnim avto-
mobi lom JOŽE SUSNIK, 28, iz Ljubl jane , ki je 
v t renutku s rečan ja vozil po levi s t rani ceste za-
radi prehi tevanja kolone. Pr i t rčen ju ni bilo ranje-
nih, škodo na vozilih pa so ocenili na 5.000 din. 

NENADOMA JE PRIŠEL NA CESTO 
MIRKO DORNIK, 49, iz Jagnjeji ice se j e peljal 

z osebnim avtomobilom iz Krškega proU Zidanemu 
mostu . V Boš tan ju je z leve strani nenadoma sko-
čil na cesto štiri letni JOŽE PODLOGAR, doma iz 
Boš tan ja . Otrk je hotel prečkat i cesto. Avtomobil 
je zbil dečka po cestišču. Dobil je lažje poškodbe. 

DVA HUDO POŠKODOVANA 
Voznik osebnega avtomobila DEJAN RADAN, 

40, iz Brežic je vozil z avtoceste na cesto I I . reda 
prot i Krškemu. Na križišču ni počakal ter tako 
zaprl pot vozniku motornega kolesa ALOJZU CVEL 
BARJU, 18, doma iz Šoštanja , ki je vozil prot i Ko-
stanjevici . Z n j im je bil 41-letni oče ALOJZ CVEL-
BAR. Motorist se je zaletel v p redn jo s t ran avto-
mobila. Oba Cvelbarja so zaradi hudih poškodb 
prepeljal i v novomeško bolnišnico. 

LEŽAL JE NA CESTI 
Na sredini Kidričeve ulice v Velenju je pozno 

ponoči ležal pešec MARTIN DOLENC, iz Velenja. 
Iz smeri Rudarskega doma je pripel jal z osebnim 
avtomobilom VLADIMIR JAMNIKAR, 32, doma iz 
Velenja, ki je sedem metrov pre je zagledal leže-
čega. Menil je, da je pred n j im vreča. Skušal se je 
izogniti, vendar je bilo že prepozno. Dolenc je 
dobil težje poškodbe. Odpeljali so ga v celjsko 
bolnišnico. 

UMRLA V BOLNIŠNICI 
Tik pred zakl jučkom redakci je smo prejeli vest, 

da je v celjski bolnišnici umrla MARIJA OŽIR, 
s tara 71 let, doma iz Vrbja . 

DRAGO TRČENJE 
Po cesti I I . reda je prot i š o š t a n j u vozil z oseb-

nim avtomobilom ALOJZ DROBNE, 48, iz Celja. 
Po neprednostnl cesti v Velenju je pripel jal z oseb-
nim avtomobilom CIRIL PREDALIC, 34, iz Ljub-
ljane. Pri t rčen ju so nastalo škodo ocenili na 
10.100 dinar jev. 

ZAVIJANJE 
IVANKA GOLEŽ iz Leskovca pri Celju se je 

peljala s kolesom proti domu po cesti IV. reda 
v Tmov l j ah . Nenadoma je zavila v levo. Za n j o je 
pr ipel ja l z osebnim avtomobilom BRANKO GOR-
ŠEK, 40, doma pravtako iz Leskovca. Kl jub zavl 
r a n j u je Goleževo zadel, z avtomobilom pa je zavo-
zil na levo s t ran ceste ter se prevrnil v jarek . Ko-
lesarka je bila lažje poškodovana, škodo na avto-
mobilu pa cenijo na 2.000 dinar jev. 

SLABA VIDLJIVOST ZARADI VLAKA 
Voznik osebnega avtomobila FRANC DOLINAR, 

49, iz Kran j a je vozil iz Ljubl jane proti Celju. Ko 
je pripel jal na nadvoz je pripeljal vlak, ki je moč-
no zakadil cesto, tako da je bdla vidljivost zelo 
slaba. Voznik je zavrl. Zaradi p rekra tke varnostne 
razdal je se je vanj zaletel z osebnim avtomobilom 
Ljubl jančan JOŽE KRUSIC. Telesnih poškodb ni 
bilo, škode na avtomobilih pa je za 6.000 dinar jev . 

OD PONEDELJKA DO NEDELJE 
v zadnj ih sedmih dneh se je na š iršem cel jskem 

področ ju zgodilo 37 prometnih nesreč. Dve osebi 
sta zaradi težkih poškodb umrl i , osem jih je bilo 
težko poškodovanih, šest pa laže. 

Materialno škodo na vozilih so ocenili na 
99.500 dinar jev. 

Poročilo se je devet perov, 
od teh: Bogomir Lešnik in 
Slavka Kopušar , oba iz Ce-
lja; Mart in šoš ta r ič , Celje in 
I)rag;ica Teršek, Ogeče; J e r n e j 
Kobe in Urigita Sulič, oba iz 
Celja; Franc Polak in Zmag;a 
Luskar, oba iz Celja; Zlatko 
Star lekar in Pavla Cerovšek, 
oba iz Celja; Mirko Kris tan, 
Cečovje in Zofija Rozman, 
Štore ter Dragutin Zadravec 
in I.«opoldina Pušnik, oba iz 
Dobrne. 

ŽALEC 
Dušan Selšek, 23, Osenca in 

Ljudmila Vozlič, 17, Dobrte-
ša vas. 

CELJE 
Rojenih je bilo 16 dečkov 

in 23 deklic. 
ŠENTJUR PRI CELJU 
1 deček in 1 deklica 
ŠMARJE PRI JELŠAH 
1 deček in 2 deklici 
SLOVENSKE KONJICE 
1 deček in 1 deklica 

CELJE 

Franc Pekošak, 69, Celje; 
Krist ina Podrepšek, 68, Ce-
lje; Marko Keser, 65, Dobro-
va pri Konj icah; Frančiška 
Klinar, 88, Maribor; Ana Mar-
guč, 81, Lahovna; Ivan Ku-
gier, 42, Celje; Ana Ojsteršek, 
1, Reka pri Laškem; Ciril Co-
kan, 33, Celje; Jože Zupančič, 
76, ž igarski vrh; Franc Vodo-
pivec, 69, Bianca; Štefan Kr-
njavšek, 44, Polže; Alojzija Ri-
htar , 79, Vrba. 

LAŠKO 
Anton Kovač, 82, upokoje-

nec, Lahomno; Pavla Jančič, 
roj . Požin, 51, soc. podpi ranka . 
Obrežje pri Zidanem mostu; 
Janez Kaj tna , 73. preuži tkar , 
Žigon; Elizabeta Gorišek, 83, 
preuži tkarica, Selo. 

SLOVENSKE KONJICE 
Amalija Ložak, 76, gospodi-

n ja , Dobrava pri Konjicah; 
^ Katar ina St rmšek, 62, Nova 

vas in Franc š te tan ič . Loče 
pr i Pol jčanah. 

ŠENTJUR PRI CELJU 
Gašper Zapušek, .77, kmeto-

valec, Prapro tno . 

2AI.EC 
Mari ja Davidovac, roj . Ja-

ger, 70, upokojenka , Celje; 
Rudolf Hlačar, 85, upokoje-
nec, Celje; Frančiška Prav-
dič, ro j . Aberšek, 85, upoko-
jenka, Žalec; Viktor Jcžovnik, 
64, upokojenec, Dobriša vas; 
.'\nton š k r u b e j , 70, kmet . Or-
la vas; Drago Piki, 7, Stop-
nik; Ana Srnovršnik, ro j . Ber-
ginc, 79, soc. ix>dpiranka, Do-
briša vas in Neža Povše, ro j . 
Lešnik, 84, gospodinja, Za-
lože. 

PROSTE 
KAPACITETE 

Na cel jskem tur is t ičnem 
področju je na voljo dovolj 
prost ih mest v zdraviliščih, 
hotelih, gostiščih in pri za-
sebnikih. V Rogaški Slatini 
je na voljo 291 prost ih ležišč. 

PLANINSKI DOMOVI 
IN IZLETIŠČA 

Odprt i so Planinski dom v 
Logarski dolini, hotel Rinka 
v Solčavi, dom na Gori Oljki, 
Celjska koča, dom na Sveti-
ni, Mozirska koča, hotel na 
Golteh in izletišče Stari grad 
nad Celjem; Friderikov raz-
gledni stolp je zaprt . 

PRIREDITVE 
v hotelu Celeia in Paka v 

Velenju imajo vsak dan ra-
zen nedelje, oz. ponedel jka 
ples z mednarodn im barskim 
programom. Ob sobotah je 
ples v hotelu na Golteh ter 
v novi res tavraci j i Pošta v 
Rogaški Slatini. V Kajuho-
vem domu v š o š t a n j u je vsak 
dan razen to rka glasba za 
ples in razvedrilo od 19. do 
24. ure. 

ŽIČNICE IN 
VLEČNICE 

Na Golteh je čez meter 
snega, ob ra tu j e gondolska žič-
nica, sedežnica in več vleč-
nic. Celjska Koča in Svetina 
imata dosti snega, žičnice 
obra tu je jo , cesta je plužena 
— ure jen je enosmerni pro-
met; za motorna vozila je 
obvezna zimska oprema. 
Vlečnica v Libojah ne obra-
tuje , ker je prestavl jena na 
Golte, zvečer pa je proga raz-
svetl jena. Obra tu je jo tudi 
vlečnice v Ljubnem, v Mozir-
ju, Gorn jem gradu in Belih 
vodah nad Šoš tanjem. 

KOPALNI BAZENI 
Oba pokri ta kopalna bazena 

— v Dobrni in v Laškem — 
sta odpr ta vsak dan. 

RAZSTAVE 
v cel jskem Likovnem salo-

nu bo do 31. marca odpr ta 
razstava sl ikarskih in grafič-
nih del Darinke Pavletič-Lo-
renčakove. 

DEŽURNA LEKARNA 
E>o sobote, 21. marca , je de-

žurna Nova lekarna, Tomši-

čev t rg 11, od sobote dalje pa 
lekarna Center, Vodnikova 1. 

MUZEJA 
Muzej revolucije in Pokra 

j inski muzej s ta odpr ta vsak 
dan od 9. do 12. ure, razen 
ob ponedeljkih, ko s ta zaprta. 

KNJIŽNICE 
š t u d i j s k a knjižnica je odpr-

ta vsak delavnik od 7.30 do 
19. ure , ob sobotah pa samo 
do 12. ure, mestna, pionirska 
in knjižnica DPD v Gaber ju 
pa so odpr te ob ponedel jkih, 
s redah in petkih od 13. do 
18., ob torkih, četr tkih in so-
botah pa od 8. do 12. ure . 

UNION: 
E>o 19. marca f rancoski 

barvni fi lm »Tetoviran«. 
Od 20. do 22. marca ameri-

ški barvni film »Heroji Qua-
dal kanala«. 

Od 23. do 26. marca ameri-
ški barvni fi lm »Moj p r i j a t e l j 
Ben«. 
METROPOL: 

18. marca ameriški barvni 
fi lm »Na svidenje baby«. 

Od 19. do 22. marca ameri-
ški barvni fi lm »Prisiljen, da 
mori«. 

Od 23. do 25. marca ameri-
ški barvni fi lm »Upor kaznjen-
cev«. 
DOM: 

18. marca poljski f i lm »Dan-
cing v Hit ler jevem stanova-
nju«. 

Od 19. do 23. marca ameri-
ški barvni film »Prečudni 
doktor Dolittle«. 

Od 24. do 25. marca ameri-
ško-italijanski barvni film 
»Zlata mrzlica«. 
DOBRNA: 

21. in 22. marca ameriški 
barvni film »Upor kaznjen-
cev«. 

Predstave v kinu Union in 
Dom so vsak dan ob 16., 18. in 
20. uri , v Metropolu ob 16.30, 
18.30 in 20.30 uri , v Dobrni pa 
v soboto ob 18., v nedel jo pa 
ob 16. uri. 

Še vedno je celjska tržni-
ca na jbo l j e preskrb l jena ob 
sobotah. Tudi obisk je ko-
nec tedna največj i . Pozna 

se, da so v mnogih po^j^ 
jih uvedli pros te sobote ' 
zato p r i h a j a j o ob teh clû ' 
na t rg tudi gospodinje 1 
okolice mesta . Solato so p f j 
dajal i po 6 do 8 dinarje,' 
korenjček po 3 do 5, pet ,̂; 
šilj IX) 7 do 8, radič, špijj 
čo in motovileč — tega J 
zelo malo — pa po 15 d inJ 
jev kilogrami. Druge c ^ 
so nespremenjene , le ja jM 
so po 50 do 60 para . 1 

Sreda, 18. marca ob 20.(, 
uri Simon »Bosa v parku« 
gostovanje v Velenju; pĝ  
Bra t te r—Borut Alujevič). 

Petek, 20. marca ob n i 
J. Kislinger (po ideji P. F^ 
cer ja ) : »Pregnani iz raja« » 
I I I . šolski abonma. 

Sobota, 21. marca ob li, 
uri Jurčič—Inkret : »Dest 
brat« zakl jučena predstava; 
osnovni šoli Pol jčane in Br 
slovče. 

Sobota, 21. marca ob 19: 
uri »Deseti brat« za izven, pi 
slovilna preds tava — zadaj 
kra t v Celju. PredprocJaj 
vstopnic v petek od 18.30 j 
19.30 in v soboto od 17.30 u 
dalje. 

Nedelja, 22. marca ob 15] 
in 19.30 uri »Deseti brat« . 
gostovanje v Ormožu. 

ZAKAJ POŽAR? 
Pri Mest inju je nenadoi 

izbruhnil požar na kozol 
Kmeti jskega kombinata 
Žalca, obra t Šmar je . Bilo 
okrog enaindvajsete ure, 
so ogenj opazili. Čeprav 
takoj prileteli na pomoč o 
liški občani in gasilske ei 
te, požara niso mogli po 
siti. Zgorelo je mnogo 
na, ki je bilo v kozo 
vskladiščeno. Škodo ocen 
je jo na približno 30.000 
narjev. Zakaj je nastal po 
še ni znano. 



Napotnik (Celje) je premagal Nežmaha (Branik) 
Foto: E. KRAJNC 

VELIK USPEH MLADIH SMUČARJEV 
Po vrnitvi z državnega mla-

dinskega prvenstva v smuča-
nju, ki je bilo v Mavrovem, 
srno vodjo ekipe Herb i ja Ko-
šiča zaprosili za k ra j š i raz-
govor. 

Kako so se uvrstili celjski 
mladinci? 

»Rezultati Mežnariča so iz 
dnevnega časopisja znani, do-
polnim jih n a j samo v toliko, 
da je bil v kombinaci j i odli-
čen četrt i . Tekmovanja se je 
iz Celja udeležilo pet tekmo-
valcev: s tare jš i mladinci Si-
mon Jezernik, L jubo Jovan in 
Aliran Govedič ter mla j ša 
mladinca Marko Mežnarič ter 
Marko čet ina . Tako je Jezer-
nik dobil II . razred v smuku, 
Mežnarič pa prva v smuku 
in veleslalomu ter t re t jega v 
slalomu. Tudi vsi ostali tek-
movalci so osvojili dobre raz-
rede, kar je velik uspeh. Zla-
sti j e presenetil mladi Cetina, 
ki je letos prvič nastopil med 
mla j š imi mladinci.« 

Košič je še omenil, da so 
v Mavrovem odlični smučar-
ski tereni , da so j ih gostite-
lji lepo sprejel i in da je za-
količil tudi progo za s tarejše 
mladince in mladinke za vele-
slalom. 

»Do konca sezone je ostalo 
še n e k a j pomembnejš ih tek-
movanj , med kater imi m o r a m 
omenit i republ iško prvenstvo 
na Golteh 22. marca . Pomerili 
se bodo s tarejš i mladinci v 
veleslalomu in slalomu. In še 
to: celjski mladi smučar j i so 
v letošnj i sezoni naredili v 
kvaliteti velik korak n a p r e j 
in z redno vadbo lahko priča-
ki i jemo še boljše uvrst i tve v 
p r ihodnj i zimi. Mladi Mežna-
rič pa ima vse pogoje, da se 
uvrst i v mladinsko državno 
reprezentanco.« T. V. 

0 Pretekli teden sta se na 
Golteh končala dva začetna 
in dva nadal jevalna smučar-
ska tečaja, ki jih je organi-
zirala Občinska zveza za te-
lesno kul turo iz Mozir ja . 
Obiskovalo ga je 45 tečajni-
kov. 

9 V pr i j a te l j skem keglja-
škem s rečanju je sindikalna 
ekipa SIP iz Šempetra izgu-
bila s rečanje z ekipo Mleka 
iz Celja z 600:615. 

0 TVD Part izan Griže je 
v telovadnici šole pripravil 
klubsko prvenstvo v namiz-

; nem tenisu. Pr i članih je 
^zmagal Hostič, pr i mladincih 
TPader, p r i p ioni r j ih Močel-
^nik in pr i mladinkah Holo-

barjeva. 
] % Na smučišču pod Gozd-
inikam je TVD Part izan Gri-

že pripravil k lubsko prven-
stvo v veleslalomu. Pri sta-

Irejših članih je zmagal Po-
točnik pred Oblakom itd., 

, pri članih Kitek pred Veli-
govškom pr i mladincih Ki-
tek S. p red Sandom itd., 
pri pionir j ih Hr ibern ik pred 
Petnecem in pr i pionirkah 
Kitekova pred Kolobar j evo 
itd. 

• TVD Part izan Griže je 
imel pred k ra tk im občni 
zbor na ka te rem so razprav-
ljali o dosedan jem delu, o 
uspehih, ki so jih dosegli in 
o nalogah, ki j ih imajo. Ugo-
tovili so, da so bile na jbo l j 
uspešne rokometna , namiz-
noteniška in smučarska sek-
cija. Za novega predsednika 
so izvolili Toneta FUNDA. 

T. TAVČAR 
• V Žalcu je bil pri jatel j-

ski dvoboj med KK Slovenj 
C^radec in KK 2alec. Zmaga-
li so izkušene j ši gost je s 
8167:7987. 

• Že več kot mesec dni 
tekmujejo kegljači Žalca za 
naslov klubskega prvaka. Tre-
nutno je v vodstvu Kačič 
»•>5 kegljev, s ledijo Tomašič 

Ram^ak 834 itd. 
N. MARKO VIČ 

[ • Mladi tekmovalci v san-
"'^'^'^ju, smučan ju in skokih 

nastopili na tekmovanju v 
Preboldu. Zmagali so Adri-

l^ek, železnik, Vrhovec, Jelen, 
l^^tler, Ra jh , Stebernak in 

' deležnik. 
• Na rednem občnem zbo-

ji ^u so člani TVD Part izan v 

( reboidu sprejel i p rogram po 
Katerem se m o r a j o udeležiti 

svojimi ekipami vseh tek-
ki jih bo pripravila 

V a i v Žalcu, špor tn ik i 
delovali v devetih sek-

j ̂ Uah. 
A. VIDMAJER 

CELJE : »SLAVKO 
SLANDER« 89:66 

v soboto je bila v telovad-
nici celjske gimnazije od-
igrana zanimiva pr i ja te l j ska 
koša rka r ska t ekma med eki-
p a m a kasarne »Slavko šlan-
der« in mladinsko ekipo 
ŽKK Celja. V zanimivi tek-
mi so bili v obeh polčasih 
boljši mladinci ŽKK Celja, 
ki so zasluženo zmagali. 
Najbol j š i pr i mladincih ŽKK 
Celje so bili Sagadin M., Pe-
janovič, Jeriček in Djuričič, 
pr i KK Slavko š l ander pa 
Vaši, Simič in Pejčič. Tek-
mo s ta sodila š u s t e r (Celje) 
in Holzinger (Žalec). 

ŽKK CELJE (mladinci) : 
Sagadin M. 41, Pejanovič 16, 
Jeriček 10, Djuričič 10, Ko-
š t o m a j 6, Sulgaj 4, Dolžan 
2 in Zavšek. 

KK SLAVKO ŠLANDER: 
Vaši 33, Simič 24, Pejčič 6, 
Jere t ina 3, Flakus, Pavlovič, 
Talovič in Jurat ič . 

O. HOLZINGER 

PORAZ PROTI 
MEDVEŠČAKU 

v p r ipravah za tekmova-
n j e v zvezni ligi so rokome-
taši Celja v Zagrebu izgubili 
prot i Medveščaku z 29:19. Pri 
gostih so bili nekoliko bolj-
ši Presinger, Kre l j in šafa-
rič. Tekma ni bila na jbol j ša , 
Celjani pa so igrali slabo. 

USPEH VELENJČANOV 
IN CELJANOV 

V odlični organizaciji celj-
skega judo kluba Reya je 
bilo letošnje republiško pr-
venstvo v judu v Celju. Pre-
ko 100 mladih tekmovalcev 
se je zbralo v telovadnici I I . 
osnovne šole, novi prvaki 
pa so postali: v lahki kate-
goriji Topolčnik ( Impol) , v 
polsrednj i Blažič (Maribor) , 
v s rednj i Raner (Branik) , 
v poltežki š t e r n ( Impol) in 
v težki Zaplotnik (Triglav). 

Mladi celjski tekmovalci 
še niso mogli poseči v borbo 
za na jv iš ja mesta. Kl jub te-
m u so se srčno borili . Le 
malo je manjka lo , da se ni-
so uvrstili med na jbo l j šo 
četverico. Tako je bil Ornik 

v lahki kategori j i 5 do 8, 
isti uspeh je dosegel Napot-
nik v s rednj i kategoriji , 
med tem ko je Vasiljevič v 
polsrednj i kategori j i med 34 
tekmovalci osvojil 9 do 12 
mesto. Ostali celjski tekmo-
valci — Maruša, Pešec in 
Tanko — so izpadli že v pr-
vem kolu. 

Pr i je tno so presenetdli tudi 
velenjski tekmovalci. Osvoji-
li so dve srebrni in eno bro-
nas to kolajno. Drugo me-
sto sta osvojila Foraner v 
polsrednj i in šk r ipač v sred-
nj i , b ronas to pa Verko v 
težki kategoriji , č e t r t i tek-
movalec Velenja Pugelj je 
bil v poltežki kategori j i če-
tr t i . J . KUZMA 

ČIGAVA BO MIZA ZA 
NAMIZNI TENIS? 

NAJRESNEJŠA KANDIDATA STA EKIPI 
CELJSKEGA TISKA IN EMA 

Občinsko sindikalno prven-
stvo v namiznem tenisu je 
v polnem razmahu. V vseh 
t reh ligah so člani odigrali 
že pet kol. V I. ligi vodi 
Celjski t isk 10 točk pred 
EMO, Libelo, Železarno in 
AERO, vsi po 8 točk itd. V 
II . ligi je v vodstvu ekipa 
PTT 10 točk, sledijo Vodna 
skupnost , Tehnomercator , 
Železnica in Cestno pod je t j e 
8 točk itd. Pri s tare jš ih čla-
nih je v vodstvu Celjski t isk 
10 točk pred EMO in Cin-
karno 8, Obrtniki, Prosveto, 

Elekt ro in Klimo po 6 točk 
itd. 

Zanimivo je tekmovanje za 
glavno nagrado — mizo za 
namizni tenis — ki jo pode-
l ju je Komisi ja za rekreaci jo 
in oddih pr i Občinskem 
sindikalnem svetu. Nagrado 
bo pre je la t is ta ekipa, ki bo 
v vseh štirih ligah zbrala 
največ točk. Trenutno sta 
na j resne j ša kandidata Celj-
ski tisk in EMO. Tore j v 
nadal jevanju občinskega sin-
dikalnega prvens va lahko 
pr ičakujemo zanimive borbe 
in rezultate. 

NATAŠINO KOPJE 57 ,16 M! 
Od .\dolfa Urbančiča smo izvedeli, da je njegova 

hčerka Nataša na tekmovanju v Melbournu dosegla 
nov državi rekord v metu kopja : 57,16 metra! 
Pre j šn j i rekord 56,02 m je dosegla lani na tek-
movan.ju v Celju. Nataša je v nedeljo nastopila 
tudi na t a m k a j š n j e m državnem prvenstvu, več o 
obeh tekmovanj ih in doseženih rezultatih pa bo 
kmalu pisala. T. VRABL 

NAJBOLJŠI IGRALCI PETROVČ 
TVD Part izan Polzela je v 

dvorani organiziral občinsko 
prvenstvo občine Žalec za 
posameznike v namiznem te-
nisu. Vsega skupa j je nasto-
pilo 60 tekmovalcev in tek-
movalk iz Petrovč, Tabora , 
Griž, Polzele, Braslovč in 
Šempetra . Na jbo l j j e bila 
zastopana ekipa iz Petrovč 
s 25 tekmovalci. Pr i članih je 
zmagal Miki (Petrovče) pred 

Breznikom (Šempeter) , in 
Grandcem (Prebold) itd. Pri 
mlad ncih Vozlič pred Gre-
šakom, Mehtingom (vsi Pe-
trovče). Pr i mladinkah 
Urankar jeva pred Mahovo 
(obe Tabor) , Prevorškovo 
(Petrovče) itd. To občinsko 
prvenstvo je- bilo v zadnjih 
letih eno najštevi lnejših. 

T. TAVČAR 

Na občinskem prvenstvu v namiznem tenisu na Pol-
zeli so v mladinski konkurenci osvojili prva tri me-
sta: (od leve proti desni) Stanko Grešak II. mesto, 
Boris Verlič I. mesto in Boris Mehtin^; III, mesto 
(vse Petrovče). Foto: T. Tavčar 

TEKMOVANJE TEČAJNIKOV 

V VELESLALOMU 

ŠŠD Žalec je zaradi slabih snežnih razmer iz-
vedlo prvenstvo tečajnikov na Golteh. Tekmovanja 
se je udeležilo 56 tekmovalcev. Proga za veleslalom 
je bila dolga 1500 m s 150 m višinske razlike in 
32 vratji. Rezultati: s tare jš i pionirji : 1. Kovač 45,6, 
2. š rbec 47,6, 3. Judec 50,6 itd. S ta re j še pionirke: 
1. Veber 55,4, 2. Fon 65,2, ostale so bdle diskvalifi-
cirane. Mlajši pionir j i : 1. ščurek 56,8, 2. Kopše 60,1, 
3. Zakonšek 60,2 itd. Mlajše pionirke: 1. Wagner 
58,9, 2. Martinšek 6S,9, 3. Uplaznik 74,7 itd. 

Za cicibank'S in cicibane je bila proga dolga 
300 m s 50 m višinske razlike in z 8 vrati. Pri cici-
bankah je zmagala čet inova 24,9 pred Juretičevo 
26,0, žnideršičevo 41,1 itd. Pri cicibanih pa Čater 
20,3 pred Kraglom 21,7, Kra l jem 22,4 itd. 

T. Tavčar 

LIBELA BOLJŠA OD AERA — Smučarja celjske 
Libele in Aera so se v nedeljo pomeril i v dvoboju. 
To srečanje, ki n a j bi postalo tradicionalno, je bilo 
odlično pr ipravl jeno na smučiščih pr i Celjski koči. 
Nastopilo je 21 tekmovalcev, zmagali pa so smu-
čar j i Libele s 523,6:566,3 sekimde. 

Med posamezniki pa je zmagal član Libele Tanj-
šek 1:37,0 pred Nunčičem (Aero) 1:39,2, Zimškom 
(Libela) 1:39,3, Petkom (Aero) 1:42,0 ' in Mulejem 
(Libela) 1:45,3. jk 

CELJANI DVAKRAT^IZGU-

BILI V LJUBLJANI 
v nadal jevanju republiškega moštvenega prven-

stva so Celjani nastopili v Ljubl jani prot i Gradisu 
in izgubili oba dvoboja. Skupni rezultat: 13469 : 
13290 za Gradiš. Pri poraženih sta bila na jbol jša 
Veranič in Druškovič. 

PORAZ PROTI SLOVENJEM GRADCU — Člani-
ce KK Partizan Kovinar š t o r e so v II . kolu repub-
liške lige nastopile v Slovenj Gradcu rn izgubile 
prot i t amka j šn j i ekipi s 4659:4551 kegljev. Pri Ce-
I jankah sta bili na jbo l j š i Ocvirkova in Urhova, 
medtem ko je Ludvikova tokrat razočarala. 

ZMAGA AERA — V Štorah je bil pr i ja te l j ski 
šesteroboj v borbenih par t i jah , k j e r je zmagala 
ekipa AERA 797 pred Celjskim t iskom, Štorami, 
Izletnikom, Libelo in Obnovo. 

J . LUBEJ 

URBANČIČEVA, ŠPOTRNI-

CA LETA V SLOVENIJI 
špor tn i novinarj i v Sloveniji so tudi letos iz-

brali s pomočjo ankete najbol jšega špor tnika in 
športnico Slovenije za lansko leto. Najbol j ša šport-
nica je postala članica AD Kladivar Nataša Urban-
čič, športnik pa Ivo Daneu. 

DRŽAVNEGA PRVENSTVA V KROSU NI BILO 
— Zaradi znana nesreče v Brezi je odpadlo tudi 
tekmovanje za državno prvenstvo v krosu. Izvedh 
so samo interni miting, da je selektor državne re-
prezentance lahko določil reprezentante za balkan-
sko prvenstvo. Med člani v tek« na 10 kilometrov 
je nastopil tudi Drago Žuntar , ki pa je med tekom 
odstopil. V reprezentanco se ni uvrstil noben 
Celjan. 

PETERKA 190 CM V VIŠINO — V hali Kladi-
var ja je bil atletski t robo j ekip cel jske gimnazije, 
STŠ in gimnazije iz Škof je Loke. V obeh konkuren-
cah so zmagali pr iredi tel j i pred š k o f j o Loko in 
TSŠ. Najbol jš i rezultat je dosegel Peterka (Gim. 
Celje), ki je skočil v višino 190 cm in dosegel oseb-
ni rekord. Zma.lali so še š k o b e m e , Ilovar, Pavšer, 
Pozvek, Marolt in Smole. 

DEVET STRELCEV IZPOLNI-

LO NORMO 
v prostor ih EMO je bilo f inalno tekmovanje za 

celjsko področ j? za »zlato puščico«. Nastopilo je 
45 strelcev iz SD Branko Ivanuš, Kovinar š tore , 
Tempa, Ingrada, Metke, Miličniki, Avtoobnove in 
Bratov Dobrotinškov iz Vojnika. 

Normo za republ iško tekmovanje , ki bo predvi-
doma 29. marca v Ljubljani , sö izpolnili: 1. Dečman 
(Kovinar) 544 krogov, 2. Tržan 535, 3. Sršen 530, 
4. Jager 529, 5. Dobovičnik (vsi SD B. Ivanuš) 527, 
6. Štor (Kovinar) 525, 7. Dobovičnik 525, 8. Tržan 
(oba SD Branko Ivanuš) 525, 9. Kočevar (Tempo) 
525 krogov. De-^eti je bil Vanovšek (Tempo), ki pa 
s 515 krogi ni izpolnil no rme za nastop v Ljubl jani . 
Zmagovalec I>ečman je tako osvojil zlato puščico 
za področno tekmovanje . I . JERAM 



j ŽALEC 

SPREMENJEN DELOVNI CAS 

Na zadn jem zboru volivcev v Galiciji so voliv-
ci med drugim vprašal i ali j e možno spremeni t i 
delOATii čas v upravi skupščine občine Žalec in to 
ob sredah od 7. do 17. ure. Dosedanj i delovni čas 
je F>o m n e n j u volivcev ugoden samo za prebival-
ce Žalca, l judi iz ostalih k ra jev občine pa ne. 

Odgovor: »Delovni čas v upravnih organih ob-
činskih skupščin je določen z republ iškim zako-
nom in ga občinska skupščina nd p r i s to jna spremi-
n ja t i . 

POVRAČILO ŠKODE, 
KI JO POVZROČA DIVJAD 

Prebivalci Vranskega so na zadn jem zboru vo-
livcev razpravl jal i tud i o povračilu škode, ki jo 
povzroča divjad. Res je, da del škode povrne lov-
ska družina, vendar odškodnina nikoli ne doseže 
realne vsote. Volivci so predlagali p r i s to jn im orga-
nom, da sp remeni jo predpis . 

Odgovor: »Lastniki oziroma uporabniki zem-
lj išč so upravičeni n a odškodnino oziroma škodo, 
ki j o povzroča divjad, če so poskrbel i za zavaro-
vanje p red škodo po divjadi na način, ki je splo-
šno veljaven v določenih kra jevnih razmerah . V 
občini Žalec niso k ra j evn im r a z m e r a m pr imeren 
način zavarovanja p red škodo ogra jene parcele, 
temveč npr . s traši la , p remazi rast l in itd. če se 
organizacija, ki gospodari z loviščem in lastnik 
oziroma uporabn ik zemlj išča ne sporazumeta za 
obseg škode, r e šu j e odškodninske spore oddelek 
za gospodarstvo občine, če pa je zahtevana od.škod-
ntna večja od 250 din, pa pr i s to jno sodišče.« 

CELJE 

ŽELEZNA OGRAJA IN MUZEJSKI TRG 

Bdi Ta jnšek , odbornik: Ali j e možno leseno 
ogra jo na Savin jskem nabrež ju zamenja t i za želez-
no in ali se ne da na Muzejskem trgu uredit i na-
sad n a p ros to ru , ki je p r ip rav l jen za zelenico? 

OSKAR NAGLAV, ta jn ik : Na vpraš<anje tov. 
Ta jnška j e upravn i organ za gradbene, komuna lne 
in s tanovanjske zadeve odgovoril, da bi zamenjava 
lesene ogra je n a mos t ičku ob Savin jskem nabrež ju 
z železno ne bila ekonomična, ke r bo v k ra tkem 
priš lo do rekons t rukc i j e te ceste. Gre namreč za 
dejstvo, da bo tu položen kanalski zbiralec št . I. 
— Glede uredi tve nasadov na Muzejskem trgu pa 
so odborniku odgovorili, da bodo s t rokovnjak i to 
zadevo letos proučil i in v nas lednjem letu naro-
čili načr te . 

PLOČNIKI IN AVTOBUSNO POSTAJALIŠČE 

SREČKO URSIC, odbornik: Kdo je dolžen čistiti 
pločnike na L jub l jansk i cesti in kakšni so bili 
razlogi, da je pr iš lo do ukinitve avtobusnega po-
stajal išča pr i kopališču na Ljubl janski cesti? 

OSKAR NAGLAV, ta jn ik : Pr i s to jna služba po-
j a sn ju j e , da pločniki ob Ljubl janski cesti v resni-
ci niso bili redno čiščeni. Vzrok j e v tem, ker 
so hodniki v makadamsk i izvedbi. Letos jih bodo 
asfalt iral i in t ako bo zagotovljeno lažje čiščenje 
tudi v z imskem času. 

Avtobusno posta ja l išče pr i kopališču na Ljub-
l janski cesti p a je bilo uk in jeno na predlog pro-
metne komisi je pr i oddelku za n o t r a n j e in sploš-
ne zadeve, zlasti zato, ker je bilo 200 metrov niže, 
pr i samopostrežni trgovini Merxa, odpr to novo. 
P rometna komis i ja se je odločila za ta korak zara-
di p rometno varnostnih razlogov. 

LAŠKO 

Janko Ferlinc (Jafimjenica): KDO J E DOLŽAN 
SKRBETI ZA SPOMENIKE PADLIM V PRVI 
SVETOVNI VOJNI? 

Na seji občinske skupščine v Laškem je odbor-
nik Janko Ferl inc vprašal , kdo je dolžan skrbet i za 
spomenike padl im vojakom Slovencem v prvi sve-
tovni vojni. Hkra t i je vprašal tudi za cesto Radeče 
—Jagnjenica, ki se je v zadnj ih dveh zimah popol-
noma »razcvetela«. 

PREDSEDNIK OBČINSKE SKUPŠČINE, Miha 
Prosen, je odgovoril, da je za take spomenike 
dolžna skrbe t i občina, da pa predloge o popravilih 
in obnovah d a j e j o k ra jevne skupnost i . Glede ceste 
je povedal, da se l jub l j ansko cestno pod je t j e tudi 
n a časopisno kr i t iko zaenkrat še ni zmenilo, da 
pa bo upravni organ skui>ščine vztrajal , da cesto 
p o d j e t j e uredi, kot je obljubilo. 

Stanka Vizovišek (Rimske Toplice): NIHČE NE 
UPOŠTEVA NAROČIL ZA POPRAVILO ŠOL 

Na seji skupščine je S tanka Vizovišek, o d b o m i c a 
zbora delovnih skupnos t i vprašala, k a j n a j vodstvo 
še ukrene, ke r na naročilnice za popravilo šol v La-
zišah in na Lokavcu ni odziva. 

MIHA PROSEN, predsednik občinske skupščine, 
j e bil mnen ja , da bi bilo t reba z us t reznimi p>od-
je t j i skleniti pogodbo, če naročilnica ne zadostu je . 
Predstavnik p o d j e t j a iz Laškega pa je povedal, da 
j e mater ia l za k leparska dela sicer že ves priprav-
l jen, da pa zaradi snega in slabe ceste ne more jo 
pr i t i do omenjen ih šol. 

SPREJEM SANACIJSKEGA NAČRTA 
Četudi ni umes tno govoriti 

o pomembnih oziroma m a n j 
pomembnih točkah dnevnega 
reda, ki so jih obravnavali na 
t r ina js t i skupni sej i članov 
obeh zborov skupščine občine 
Celje, je vsekakor izredno 
razveseljiva pr ipravl jenost 
odbornikov in skupščine kot 
celote, da z vsemi razpolož-
ljivimi sredstvi pomaga jo k 
Čim p re j šn j i rešitvi nekater ih 
problemov v c inkarni . Skup-

ščina bo že zaradi veljavnih 
predpisov mora la razpravlja-
ti o predlog^u sanacijskega na-
čr ta v tem pod je t ju ; odborni-
ki pa so v te j zvezi dodali, 
da pr ide jo tudi na izredno 
zasedanje , če bo t reba in če 
bi tako prispevali svoj delež 
k skora j šn j i rešitvi vprašanj . 
Kot vse kaže, bo cinkarna 
pripravila predlog sanacijske-
ga načr ta že do konca tega 
meseca. 

Na skupni seji , v petek, 
13. marca , pa so se odborni-
ki poleg tega seznanili s po-
tekom zbora delegatov občin 
pri skupščini SR Slovenije, 
posebno pa še z delom odbor-
niške komis i je za p rošn j e in 
pr i tožbe — poročilo je po-
sredoval n jen predsednik 
Srečko Uršič — ter z delom 
občinskih inšpekcijskih služb. 

Vtem ko so odložili skle-

pan je o določitvi najnižji} 
osebnih dohodkov delavce, 
pr i zasebnih delodajalcih, 
na predlog sveta za terciam, 
gospodarstvo sprejel i o-dreij 
bo, po kater i m o r a j o pekaf 
ne do 31. decembra 1972. let; 
prilagoditi svoje prostore j, 
op remo določbam pravilnilg 
o tehničnih pogojih pr i grad 
nj i in rekons t rukci j i pekarn 

M.B 

IZ DELA CELJSKE DAVČNE UPRAVE 

Nič novega in p>osebnega. 
Kot vsako leto, tako je davč-
na uprava v Celju tudi letos 
na običajen način pozvala vse 
zavezance prispevkov in dav-
kov k vložitvi davčnih napo-
vedi za 1969. leto in nekatere 
tudi za letošnje leto. Tako so 
to pr i javo moral i izpolniti vsi 
tisti občani, ka ter ih osebni 
dohodek je lani presegel 20.000 
dinar jev, zatem vsi zavezanci 
davka od stavb, enoetažnih 
s tanovanj ali weekend hišic, 
vsi prispevni zavezanci od 
obrt i in intelektualnih sto-
ritev. 

Po dosedanj ih podatkih je 
davčne pr i jave za od-mero 
pr ispevka od skupnega dohod-
ka občanov vložilo okoli 2.300 
zavezancev, kar je za okoli 
40 o/o več kot lani. Od 670 obrt-
nikov, ki bi moral i oddat i 

pr i jave oziroma napovedi, je 
to delo pravočasno opravilo 
le 508 zasebnih obrtnikov. 
Tako je davčna uprava mora la 
te zamudnike posebej opozo-
ri t i na dolžnost. Žal, tudi ta 
opozorila niso zalegla in ne-
kater i obrtniki odlašajo, če-
prav nihče ne ve zakaj . Naj-
slabše s tan je pa j e pr i pri-
javah za odmero davka od 
stavb. Takšnih zavezancev je 
v celjski občini približno 2.000, 
doslej pa je pr i jave vložilo le 
okoli 190! Tudi ti zavezanci 
ima jo gluha ušesa, četudi je 
davčna uprava naslovila na-
n j e dodaten poziv za odda jo 
pri jav. Vse kaže, da bo mo-
rala davčna uprava preit i od 
splošnih k posameznim po-
zivom. Le zaka j je t reba ne-
katere l judi večkrat opozar-
jat i na dolžnosti? Lahko bi 
rekli, da takšnega odnosa ne 

kažejo tedaj , ko gre za uve-
ljavitev pravic! 

Glede odnosa davčne upra-
ve do zasebnih obrtnikov pa 
m o r a m o reči, da se je bistve-
no spremenil in da je dober. 
Kolektiv davčne uprave nam-
reč teži, da bi ti odnosi te-
meljil i na pošteni osnovi, da 
bi vse probleme reševali spo-
razumno in seveda na podla-
gi zakonitih predpisov. »Me-
nimo,« je v te j zvezi dejal na-
čelnik davčne uprave, Edo 
Klovar, »da so poslovne knji-
ge, ki so jih zavezanci dolžni 
voditi, t iste, ki bodo, če bo-
do seveda pravilno vodene, 
izravnale vsa moreb i tna ne-
soglasja. Odmera po dejan-
skem dohodku bo namreč ti-
sta, ki bo postavila 2avezanca 
v odnos do davčne uprave in 
s tem do družbe. Le na pod-
lagi dobro vodene poslovne 

knj ige ali knj ig, bo lahko a 
vezanec dokazoval dejansk 
promet , dohodek in s tem tu 
di osnovo za obdavčitev.« 

In k d a j bodo končane od 
mere vseh vrst prispevkov ij 
davkov za lansko leto? Ni' 
vsak način p r e j kot lanski 
leto; to tudi zavoljo bol je or! 
ganizirane službe. In če b' 
ne bilo zamudnikov, ki jii 
je t reba posebej pozivati, h 
delo prav gotovo lažje stekl; 
k svojemu koncu. 

Odmera pr ispevka od skupj 
nega dohodka občanov li 
predvidoma končana v majtl 
odmera pr ispevka od kmetiji 
ske dejavnost i konec aprila 
odmera davka od stavb bo za 
kl jučena približno v junija 
dočim bo obr tna odmera * 
glavnem končana meseca ju 
l i ja. M. Boži' 

ŠTIPENDIJE NAJ BODO STIMULATIVNE 
# Na 2. sej i občinske 
konference ZK Sloven-
ske Konjice bodo govo-
rili o gospodarstvu in 
p o m a n j k a n j u kadrov 

V Slovenskih Konj icah se 
v teh dneh p r ip rav l j a jo na 
drugo se jo občinske konfe-
rence Zveze komimistov, ki 
bo predvidoma koncem tega 
m.eseca. Sprejel i bodo akcij-
.ski p rogram, ki so ga že iz-
delale osnovne organizacije, 
komis i je in občinski komite , 
katerega del je celo že rea-
liziran. 

š e pomembne j ša pa je dru-
ga točka seje in sicer ocena 
t renutne gospodarske situaci-
je v občini in naloga članov 
Zveze komunistov ob tem. 
Nosilec pr iprav na se jo je 
komisi ja za družbeno eko-
nomske odnose, ki je formi-
rala dve skupini komunistov 
— st rokovnjakov s tega po-

dročja — ter j ih zadolžila, da 
pr ipravi jo p>otrebne materi-
ale. 

Prva skupina b o prikazala 
in izdelala globalen pregled 
gospodar jen ja v občini za 
preteklo leto ter t ako op>ozo-
rila n a izhodišča za osnovne 
naloge, ki j ih bo po t rebno 
v občini uresniči t i v tem le-
tu. Druga skupina i>a priprav-
l ja idejno politična izhodišča 
na podlagi te globalne ocene. 
Tako se bodo moral i na seji 
konference dogovoriti za ze-
lo konkre tne naloge, ker bo-
do sprejel i tudi da tumsko in 
osebno preciziran program 
izvajanja sklepov. S samo oce-
no in p rog ramom nalog se 
hočejo konj iški komunis t i 
vključiti v regionalni razvoj 
in v razvoj same republ ike 
na področ ju gospodarstva. 

P r i čaku jemo lahko, da bo 
se ja zelo uspešna, predvsem 
zaradi p rece j šn je konkretiza-

cije vseh problemov. Tako bo-
do vodilni delavci iz konji-
ških deloTOih organizacij na 
sej i povedali svoje zamisli o 
orientaci j i poslovanja posa-
meznega pod je t j a . 

Komunis t i Slovenskih Ko-
nj ic bodo nedvomno moral i 
na bližnji sej i razpravl ja t i tu-
di o vse oči tnejšem proble-
m u kadrovskega deficita v 
gospodarstvu in drugod. V 
Konj icah se že n e k a j časa 
zavedajo, da je p o m a n j k a n j e 
s trokovnih kadrov eden glav-
nih vzrokov za težave, ki na-
s t a j a j o iz dneva v dan. Težko 
bi bilo reči, da so v Sloven-
skih Konj icah doseda j skrbe-
li za kadre m a n j kot v dru-
gih slovenskih občinah. Pro-
blem je v tem, da s trokovnja-
kov niso mogli ali znali ohra-
niti doma, tako da je mnogo 
ljudi, ki bi lahko za domačo 
proizvodnjo m a r s i k a j pome-
nili, odšlo v tu j ino . Zato se 

bodo komunis t i zavzeli za fa 
m i r a n j e občinskega sklada 2 
š t ipendiranje , v katerega ni 
bi prispevale vse delovne oi 
ganizacije, oziroma vsa dni 
ba. Zanimivo je m n e n j e m 
katerih, da je nemogoče št 
pendirat i mlade l judi taki 
da j im daš mesečno 250 d 
na r jev in j ih prepust iš , c 
živijo kakor m o r e j o in ai 
jo. Mnogi v Konj icah zag 
va r j a jo miš l jen je , da je p 
t rebno dati t em študenta 
višjo s ta r tno osnovo kot 
dosedanja in na to štipendi 
večati vsako leto kot je vii 
tudi povprečni osebni doh 
dek v komuni . Le z odloči 
politiko dolgoročnega štip« 
d i ranja bo mogoče zagotov 
sposobne kadre . 

Pred se jo bodo pripravili 
nekater ih aktualnih vpra 
n j ih tudi k ra j še teze in z n 
mi seznanili komunis te v £ 
čini. M. SENIČi 

USPEŠNO DELO IN MNOGI PROBLEMI 
Gasilsko druš tvo Rogatec je 

podalo pred neka j dnevi ob-
račun o svojem lanskoletnem 
delu ob polnoštevilni udeležbi 
članov ter mnogih gostov — 
z obeh s t rani Sotle. Mala dvo-
r a n a v gostilni »Pri p>ošti« je 
bila nabito polna gasilcev, ki 
j ih j e pozdravil predsednik 
domačega druš tva tov. Bla-
žun, ki je p>o običa jn ih for-
malnost ih orisal druš tveno 
delo v 1. 1969. Poleg posredo-
van j p r i požar ih je imelo 
druš tvo p rece j va j , sodelovalo 
j e pr i mnogih proslavah, na 
p r i m e r v P tu ju , Metliki ter 
pr i redi tvah gasilskih druš tev 
v sosednj ih kra j ih . Posebej j e 
omenil s t ike s hrvaškimi ga-
silci. Društvo se bor i z veli-
kimi f inančnimi težavami, ki 
j ih je vsa j deloma omililo z 
dohodki srečolova ter proda-
jo koledar jev. Tudi letos bo 

mora lo druš tvo n a j p r e j samo 
poiskati vire dohodkov in še-
le potem t rka t i na druga vra-
ta. Omembe vredno je sode-
lovanje gasilcev s SZDL in 
RK pr i raznih skupnih dejav-
nostih. Povedal je še, da je 
druš tvena op rema v s labem 
s t an ju . Gasilski dom je v 
obupnem s tan ju , s tanovanjsko 
p>odjetje v Š m a r j u p. J . bo 
Ijač mora lo s tavbo temel j i to 
popravit i , s a j j e po pogodbi 
dolžno to napravi t i . Tudi 
s tolp je po t reben obnove, ki 
j o b o mora lo opravit i dru-
š tvo samo. 

Poveljnik je na to poročal , 
da so lani posredovali pri 
9 požarih, da ima druš tvo 
samo mnogo pot reb , a poma-
gati m o r a tudi okoliškim 
t ro jkam. V večjih nasel j ih bi 
moral i zgradit i vodne zbiral-
nike ter nabaviti prenosne 

brizgalne. Društvo n a j že le-
tos začne pr ipravl ja t i dostoj-
no praznovanje 100-letnice ob-
s to ja , kd bo 1. 1971. Gasilci 
ima jo tudi važne naloge pri 
vsel judski obrambi , ki jih 
m o r a j o vestno opravl ja t i . 

Poroči loma blagajnika in 
nadzornega odbora j e sledil 

živahen razgovor. Izbrali 
nov upravni in nadzorni i 
bor , za predsednika pa so 1 
novno izvolili priljubljen« 
tov. Blažuna. — Po končan 
zborovanju so prebili gas: 
neka j ur ic dobro razpolož 
v pr i ja te l j sk ih pogovorih. 

Z 

OBVESTILO 
Male oglase sprejemamo načelno v upravi Usta 
vsak teden do 10. ure v soboto. Izjemoma spre* 
jemamo naročila za male oglase iz oddaljenih 
krajev, bolnišnic, zavodov in podobno, tudi v 
pismih, če nakaže naročnik istočasno ustrezno 
vsoto denarja. 
N TEDNIK, OGLASNI ODDELEK IN SPRE-
JEM RADIJSKIH OBJAV TER ČESTITK, Ce-
lje, Trg V. kongresa 10 



ZAHTEVA DOSLEDNO IZVAJANJE NALOG ZNOTRAJ PODJETJA 
m PRIČAKOVANO POMOČ OD ZUNAJ 

j^riza v Cinkarn i še t r a j a , 
Ker P^^ z u n a n j i h zadev ni 
^ilo m o č u red i t i t a k o h i t r o 
ĵ jjt; bi p r i čakovan . Posledi-
^ krize m lansko le tne izgu-
be občuti na svoj ih plečih 
celoten kolekt iv . To b r e m e 
je to l ikanj tež je sp r i čo dej-
stva, da se p r a v v z a d n j i h 
tednih v C inka rn i veliko in 
prizadevno dela, venda r pla-
nila za o p r a v l j e n o delo, ti-
stega p ravega , ne m o r e bit i . 
Realna s l ika po loža ja j e 

oč i tno do n a d r o b n o s t i pozna-
na s l ehe rnemu delavcu v pod-
j e t j u . N a v s e z a d n j e to nit i ni 
čudno , s a j so p rav v z a d n j i h 
d n e h na in tenzivnih pogovo-
r ih v ob ra t i h in oddelk ih 
odk r i t o in poš t eno spregovo-
rili o zadevah, ki se t iče jo 
kolekt iva samega in o t i s t ih , 
ki bi j ih bi lo p o t r e b n o ure-
dit i s p o m o č j o in razume-
v a n j e m družbe . Zahteve ta-
ko navznot r i ko t navzven 
so r ea lne . 

od ka t e r ih pa m n o g i n i so za-
pos leni t ako , da bi ka r na j -
k o r i s t n e j e sp rošča l i svoje um-
ske sposobnos t i . 

S ta l i šča k o n f e r e n c e in ce-
lo tnega kolekt iva so dovol j 
j a sna . Mimo n o t r a n j i h ukre-
pov, za ka t e r ih rea l izac i jo se 
zavzema celotni kolekt iv ve-
l j a omeni t i od ločno zahtevo 
za regulac i jo n e k a t e r i h s is tem-
skih v p r a š a n j , ki avtomat ič-
n o zav i ra jo razvoj c inkarne . 
Tu gre p r e d v s e m za ?viša-
n j e izvoznih p r e m i j , za zni-
ž a n j e uvoznih ca r in na kon-
c e n t r a t e t e r za zv išan je cen 
c inka in c inkovih proizvodov 
na d o m a č e m t rž išču . Kolek-
tiv v celoti p o d p i r a tud i pri-
zadevan ja vodstva p o d j e t j a , 
da se doseže z J u g o b a n k o 
s p o r a z u m o odlogu plači la 
anu i te t za 3 leta in zn ižan je 
o b r e s t n e s topn je . Sp le t reše-
n ih zadev iz zvezne in banč-
ne p r i s to jnos t i bi omogoči l 
zdrav s ta r t na real izaci j i sa-
nac i j skega p r o g r a m a in pre-
o r i en tac i j e p ro i zvodn j e cin-
k a r n e na akomula t i vne j š e 
p r o d u k t e . 

HITREJŠF 
RFAGIRANJE 
OD ZUNAJ 

Kot s m o zapisal i je poleg 
n o t r a n j i h n a p o r o v v s a m e m 
p o d j e t j u zagotovitev zdravega 
pe r spek t ivnega razvoja Cin-
k a r n e tud i odvisna od hi tre-
ga r e a g i r a n j a in s p r e m e m b 
v p r a š a n j s i s t emskega znača ja , 

ka te r ih pos ledice čuti pod-
j e t j e že vse od zače tka izva-
j a n j a r e f o r m e . V kolekt ivu 
vlada p r e p r i č a n j e , zasnovano 
na osnovi dosedan j i h reakc i j 
izven p o d j e t j a , da j e š i r ša 
d ružbena s k u p n o s t p r e m a l o 
zavzeta za u r e j a n j e c inkarni-
ških težav in sploh ba rvas t e 
me ta lu rg i j e . Določen indife-
r e n t e n odnos ( tudi v repub-
liki S loveni j i ) , j e povzroči l , 
da se še danes ne ve za me-
s to C inka rne v n a d a l j n e m 
razvoju s lovenskega in jugo-
s lovanskega gospodars tva . Se 
je po t l e j čudit i odločni za-
htevi , da zunan j i č ini tel j i hi-
t r e j e r e a g i r a j o na r e sno si-
tuac i jo in omogoč i jo zdravo 
perspek t ivo? 

I n venda r se v z a d n j e m ča-
su tud i okrog tega čut i od-
juga. V t a k š n e m smis lu je 
bi la kolekt ivu C inka rne spo-
ročena tud i iz java predsedni -
ka Izvršnega sveta SR Slo-
veni je S t ane t a Kavčiča, ko 
se je m e d d rug im zaradi bo-
lezni opraviči l , da ne m o r e 
na iz redno kon fe renco ZKS. 
»Temelj i to s em prouči l stali-
šča vods tva c inkarne , občin-
skega k o m i t e j a ZKS ter ob-
č inske skupšč ine Celje. V 
zvezi s t e m ugo tav l j am, d a 
j e C inka rna s topi la na pot 
sanac i je r a zmer . Izvršni 
svet bo zelo energično zahte-
val od zvezne admin i s t r ac i j e 
n a j s p r e j m e us t r ezne u k r e p e 
in u red i zadeve s i s temskega 
značaja«, je de ja l v svoji iz-
javi S tane Kavčič. 

F. K R I V E C 

KOMUNISTI GOVORILI BREZ 
OVINKARJENJA 

stal išča komun i s tov na 
izredni Konferenci organizaci-
je ZK v C inkarn i so bila ja-
sna in odločna . T a k š n o oce-
110 je dal kon fe renc i celoten 
kolektiv. I n z a k a j s o bi la ta 
stališča j a s n a , odločna in 
realna? N e s p o r n o je, da so 
bila t akšna zato , ke r so se 
komunisti n e p o s r e d n o n a 
številnih razgovor ih v obra-
tih in odde lk ih l ahko so-
očili z r ea ln imi pogledi so-
delavcev, ke r so začuti l i 
skupno vol jo in p r ip rav l je -
nost vseh za ozdravi tev raz-
mer. č e so s ta l i šča komuni -
stov dobi la to l ikšno oporo v 
celotnem kolekt ivu , pomen i , 
da se v p r i h o d n j e od reali-
zacije t eh s ta l išč n e m o r e 
odstopiti za pol pedi . Podpo-
ra in z a u p a n j e t e r neposred-
na p r i p r a v l j e n o s t celotnega 
kolektiva, da vzdrži tud i to 

s l e d n j o p r e i z k u š n j o ne m o r e 
in n e sme bit i iz igrana. 

Tu ne bi znova pogreval i , 
d a so n a izredni konfe renc i 
ZK brez o v i n k a r j e n j a načel i 
več n o t r a n j i h s labos t i . Bilo 
j e dovol j k o n k r e t n o poveda-
n o za ka t e r e s labost i gre in 
kdo je zan je odgovoren . Ne 
gre za t i ska t i očesa p r ed dej-
s tvom, da i m a j o delavci v 
nepos redn i p ro izvodn j i zelo 
m a l o možnos t i vp l ivan ja na 
pol i t iko pos lovan ja , f i nančne 
uč inkovi tos t i p l a s m a j a in po-
dobno . N j ihova delovna pri-
zadevnos t j e razvidna iz 
konk re tn ih rezul ta tov dela, 
za to j e tudi n j ihova udelež-
b a p r i odgovornos t i za seda-
n j i po loža j zelo m a j h n a . Na 
konfe renc i so med d r u g i m 
tud i opozori l i , da so velike 
n o t r a n j e rezerve n e d v o m n o 
v visoko s t rokovn ih kad r ih , 

KOZJANCI NE TERJAJO MILOŠČINE, AMPAK PRAVICE 
Na z a d n j i se j i obč inske 

skupščine v Š m a r j u pr i Jel-
šah so sp re je l i p red log komu-
nalnega p r o g r a m a za l e tošn jo 
leto kakor tud i p red loge druž-
benih dogovorov o f inanci ra-
nju javnih s lužb. O gradivu, 
ki je ses tavni del l e tošn jega 
proračuna, b o d o do konca 
meseca, ko bi ga n a j skupšči-
na dokončno sp re j e l a , raz-
pravljali še občani . 

Poleg neka te r ih socia lnih 
problemov je bila v razpravi 
dalj časa v o s p r e d j u komu-
nalna p r o b l e m a t i k a , zlasti ob-
Ĵ ova in g r a d n j a neka t e r ih 
cest. č e p r a v j e za t e name-
'̂ e predvideno letos n e k a j več 
flenarja, kot ga j e bilo lani, 
vseh p o t r e b še zdaleč ne bo 
"mogoče zadovol j i t i . T a k o je 

n a p r i m e r v občini 122 kilo-
m e t r o v cest IV. reda , od ka-
te r ih j ih l ahko v2xiržujejo le 
52 k i lomet rov . O d p r t o je vpra-
š a n j e dogradi tve ceste Šmar-
je—Vinska gora, ki jo, kot so 
ugotovil i , g r ad i jo že 25 let in 
je s s reds tv i , ki so j ih l ahko 
zan jo nameni l i , tudi le tos ne 
bodo mogli dokonča t i . Podob-
no je za dogradi tev vodovoda 
v Rogatcu z m a n j k a l o 230 t isoč 
din. To pa s ta seveda le dva 
p r i m e r a . 

V n a d a l j e v a n j u se j e so od-
born ik i spre je l i d ružbene do-
govore o f i n a n c i r a n j u javnih 
s lužb v občini (obč inske upra-
ve, d ružbenopol i t i čn ih organi-
zacij , obč inskega sodišča, or-
gana za kaznovan je in temel j -
n e izobraževalne skupnos t i ) . 

Po teh dogovorih , ki pomeni-
jo velik k o r a k da l j e , n a j bi 
zapos lene delavce v j avn ih 
s lužbah nagra jeva l i v sk l adu 
s ka ta logom o v r e d n o t e n j u 
dela republ i škega s ind ika t a 
delavcev d ružben ih dejavno-
sti. š m a r s k a občina je m e d 
zadn j imi v republ ik i , ki t ako 
rekoč »lovi« r epub l i ško po-
p reč j e na t e m p o d r o č j u , od-
ločitev pa je bila n u j n a , če 
n a j zagotovi u s t r ezne pogoje 
tud i novim s t rokovn im ka-
d r o m . 

P rece j š en del r azp rave j e 
bil ob koncu posvečen t ako 
imenovani akci j i Koz jansko . 
Kot so menil i , k razvo ju Slo-
veni je nobena s lovenska po-
k r a j i n a ni pr i spevala več kot 
Koz j ansko , zato Koz janc i ne 

t e r j a j o n i k a k r š n e miloščine , 
a m p a k s a m o svoje pravice. Iz-
razili so hvaležnost vsem, ki 
so se v t e j h u m a n i akc i j i od-
zvali, hk ra t i pa tud i bojazen, 
da bi s socia lno p o m o č j o za-
meglili to, ka r je s lovenska 
skupnos t d e j a n s k o Kozjanske-
m u dolžna. To pa gotovo ni-
so obleke, obutev, ode je ali 
denarn i pr i spevki v takšni 
obliki, pač pa, kot j e bilo 
rečeno, p r edvsem u s t v a r j a n j e 
možnos t i , da b o lahko tudi 
koz jansk i človek v ekonom-
s k e m smis lu zadihal . Gre 
s k r a t k a za n a d a l j e v a n j e t i s te 
akci je , ki j e bi la začeta na 
Planini . Ra.zmeram velja to-
r e j p o g u m n o pogledat i v oči 
in poiskat i dolgoročne re-
šitve! D. HRIBAR 

UVEUAVUANJE XV. AMANDMAJA 
Komite obč inske konferen-

) ce ZKS Mozi r je j e imel v če-
•f^rtek, 5. m a r c a r a z š i r j e n o se-
jJO- Na n j e j so sodelovali tud i 
I člani p redseds tva obč inskega 
»sindikalnega sveta , d i r e k t o r j i 

aelovnih organizac i j in člani 
^"^-isije za d r u ž b e n o ekonom-

ska vp ra šan j a . Se j e se je 
^aeležil tud i s e k r e t a r sekre-
tariata CK ZK Sloveni je An-
^»•ej inž. Mar ine . 
^ Posvetovanje j e bilo posve-

obravnavi p r o b l e m a t i k e 
osedanjega n ivo ja r azvo ja 

^ ^ ^ ^ u p r a v l j a n j a v delovnih 
j^Sanizaci jah, u v e l j a v l j a n j u 
« t a t a m a n d m a j a v 
, utih delovnih organ izac i j 
r ^ s k e obč ine in probie-
r e "k l d ružbeno ekonomske-
^ zapos lenih 
• ^ ^ ^ t v e n i h akt ivov družbe-

no pol i t ičnih o rgan izac i j . 
V razprav i , ki se j e razvila 

p o uvodnih mis l ih KOŽIC 
inž. Dese in H E R Č E K Huber -
ta , so d i sku tan t i opozori l i na 
n a j b i s t v e n e j š e p r o b l e m e , ki 
se p o j a v l j a j o v dosedan j i sa-
m o u p r a v n i p raks i . Nj ihova 
s k u p n a ugotovi tev je bila, da 
se je d o s e d a j posvečalo pre-
m a l o pozornos t i v p r a š a n j e m 
n a d a l j n j e g a u s p o s a b l j a n j a čla-
nov s a m o u p r a v n i h organov in 
s i s t emat i čnega i n f o r m i r a n j a 
č lanov delovnih kolekt ivov. 

V zvezi z d o s e d a j spre je t i -
m i s t a tu t i delovnih organiza-
ci j , ki so že vsk la jen i z ustav-
n i m a m a n d m a j e m je bilo ugo-
tov l jeno , da so d o s e d a j spre-
je t i s t a tu t i dobr i , da v n j i h 
n i v n o b e n e m p r i m e r u zasle-
di t i t ežen j po t em , da bi se 

z m a n j š e v a l a vloga neposred-
nega s a m o u p r a v l j a l c a , r avno 
ob ra tno , s konkre t i zac i j o 
obl ik nepos rednega samou-
p r a v l j a n j a člani delovnih ko-
lektivov p r i dob iva jo na mož-
nos t ih , da č im bo l j p lodno so-
d e l u j e j o v s a m o u p r a v n e m živ-
l j e n j u delovnih organizac i j . 

S e k r e t a r inž. Andre j Mar ine 
je v svoji r azprav i opozori l 
na razprave , ki so se v ob-
d o b j u p r i p r av s ta tu tov vrši le 
v določenih krogih . Nakazal 
je n e k a t e r a de j s tva , ki j ih j e 
p o t r e b n o pr i ses tavi s t a tu tov 
upoš teva t i . Poudar i l j e samo-
s to jnos t delovnih organizac i j , 
p r i vseh t is t ih v p r a š a n j i h , ki 
j i m j ih us tavni a m a n d m a pre-
pušča v a v t o n o m n o re ševan je . 

Na koncu so sp re j e l i pro-

g r a m d r u ž b e n o poli t ičnega 
i zobraževan ja v le tu 1970. 

H. 

DRAGAN V ŽALCU 
IN POLZELI 

Zvone Dragan, p r edsedn ik 
e k o n o m s k e komis i j e p r i CK 
ZKS je p redava l v Žalcu o 
gospodarsk i r e fo rmi , samo-
u p r a v l j a n j u in 15. u s t avnem 
a m a n d m a j u . S e m i n a r je za 
druž-beno-politične delavce in 
vodilne us lužbence v delov-
nih o rgan izac i jah organizira-
la komis i j a za ide jno politič-
n o u s p o s a b l j a n j e komunis tov 
pr i Občinski konfe renc i ZKS 
v Žalcu. Popo ldan se je Zvo-
ne Dragan udeležil razgovora 
v tovarn i nogavic Lastovka na 
Polzeli. 

PRIJETNO PRESENEČENJE 
OB DNEVU ŽENA 

Dolžnost mi n a r e k u j e , da s e zahval im za prese-
nečen je , ka te rega so n a m m a t e r a m pr ipravi l i ko-
lektiv in o t roc i Osnovne šole t e r SZDL v Bra-
slovčah. 

Že v pe tek s m o bile povab l j ene vse m a t e r e v 
p r o s t o r e (Ds.novne šole in to za vsak r az red pose-
be j . Zelo s e m bila p re senečena n a d p o z o r n o s t j o 
tov. Hr ibe rn ikove , r a z r e d n i č a r k e 5. raz r . Pr iprav i la 
n a m je m a j h e n p r o g r a m in zakusko. V sobo to 
večer pa j e bil p r i p r av l j en zelo bogat p r o g r a m 
o t rok Osnovne šole in p a pogost i tev vseh žena s 
s t r a n i SZDL oz i roma vseh organizac i j v Bra-
slovčah. 

Zelo r a d a bd s e zahvali la vsem o r g a n i z a t o r j e m 
te pr i red i tve , p o s e b n o še tov. r avna te l ju Dosedla 
Fr icu za pozdravna govor, tov. Dolar B e r n a r d i 
za po t rpež l j ivos t p r i p r ip rav i p r o g r a m a in r a v n o 
t ako tov. P roh ina r j ev i . 

Se enk ra t v sem s k u p a j lepa hvala! 
Alarija Ro jn ik 

RDEČI KRIŽ IN POMOČ KOZJANSKI 
Dne 27. I I . t. 1. p iše »Delo« o zbi rk i raznih obla-

čil in obuval revni Koz jansk i . Revščina in zaosta-
lost s t a dvoje . Lepo je , da se Rdeči kr iž zavza-
m e za Koz jansko , a venda r se z zb i rko oblek in 
obuval Kozjansko ne bo izkobacalo iz zaostalosti. 
Z ozi rom n a zasluge K o z j a n s k e m e d NOB in na 
žrtve, bi bilo bol j p rav ično , da bi bilo K o z j a n s k o 
25 let po osvobodi tvi s a m o gospoda r sko t ako moč-
no, da bi lahko delilo d rug im. 

Izhod iz zaosta los t i je p r e d v s e m v dob r ih ce-
s tah, da bodo posta l i k r a j i povezani z indus t r i j sk i -
mi cen t r i in da se bodo vsa j mlad i l j u d j e l ahko 
s prevoznimi s reds tv i posluževali dela v tova rnah 
in da bodo k m e t j e svoje p r ide lke laže izvažali. 
Dobro bi bilo na K o z j a n s k e m naprav i t i tud i kak-
šno tovarno , da bodo l j ud j e , ki n i m a j o dos t i zem-
l je sami zaslužili in t a k o s p o k o j n i n a m i dočakal i 
s t a ros t , da ne bodo odvisni od raznih p o d p o r . 
Le na tak nač in bi se K o z j a n s k o dvignilo iz za-
ostalost i . 

Če bi imelo K o z j a n s k o d o b r e ceste, bi se s a m o 
gospoda r sko u t rd i lo in bi mlad i l j u d j e d o m a do-
segli svoj ž iv l jen jsk i ci l j , za k a r bi imela celot-
na skupnos t večje kor is t i . Ni čas tno , da bi se 
K o z j a n s k e m u pomaga lo le z mi lošč inami . P. J . 

PISMO IZ BOLNIŠNICE 
Ko se dan za d n e m ozi ram po s t r ehah hiš me-

s ta Celja, s em se spomni l a tud i n a vas. Sem na-
m r e č že t r i t edne v bolnici in že ne vem več k a j 
počet i , da bi si k r a j š a l a čas . 

Vem, da m i ne bos te zameri l i , če vam od tu 
poš i l j am tople pozdrave . Misl im, da j e ma lo l judi , 
da bi j ih u soda n e p r ipe l j a l a tudi v bolnišnico. 
Tudi jaz sem se znašla tu na z d r a v l j e n j u in nič 
še ne vem, k d a j b o m šla l ahko domov. K a d a r 
mi je dolgčas, vzamem v roke svinčnik in si zapi-
š em kako pesmico in h i t ro pozabim na težave. 
E n o od teh vam poš i l j am, ker mis l im, d a s te tu-
di p r i vas l jub i te l j i Sav in j ske doline. 

Lepo vas pozdrav l j a 
PAVLA LOJEN, 
ma te r insk i d o m 

Pr ip i s u redn iš tva : Hvala za p i smo. Pesmica je 
ka r čedna , žal j ih za enk ra t p r av i loma n e objav-
l j amo , ker i m a m o p r e m a l o razpoložl j ivega pro-
s to ra . ž e l i m o v a m s k o r a j š n j e o k r e v a n j e in povra t ek 
m e d svo je domače . Oglasite se še ka j ! 

KAKO BO S KAMNOLOMOM? 
S e m vaša na ročn ica in zelo r a d a p r e b i r a m 

Novi tednik . V n j e m sem našla nap i san ih tudi 
n e k a j vrs t ic o ž iv l jen ju z Koz janskega . 

Rada bi vas n e k a j vpraša la v zvezi z zadevo 
s P l e tova r j a 24. Las tn ica tega poses tva El izabeta 
Gaber je skleni la pogodbo z gozdnim o b r a t o m 
Cel je za k a m n o l o m v letu 1967 za d o b o pet ih 
let. Gozdni o b r a t bi kor is t i l g ramoz za ces to 
Bu ta r j e p r i Ponikvi . K o n c e m leta 1968 pa je Eli-
zabeta Gaber u m r l a in do t ak ra t k a m n o l o m a n iso 
nič koris t i l i . Pr iš l i pa so 10. avgusta 1969 in začeli 
min i r a t i g ramoz te r ga odvozili okoli dva t isoč 
kubikov . 

Dne 11. apr i la 1969 j e prevzel poses tvo Anton 
Gaber in s t em tudi vse dolgove in dedišč ino (nas 
je s edem dedičev) . T a k o so delavci v avgustu 
.laredili p r e c e j š n j o škodo na v inogradu, ko pa je 
las tnik to pr i javi l , m prišel nihče škode ceni t . 
Edin i dohod.ek na t em poses tvu je k a m n o l o m , 
ka te rega pa gozdni ob ra t izkor išča brezplačno. 
Na poses tvu živi o semčlanska dri ižina z mal imi 
o t roc i (od 10 mesecev do 11 el t ) . Tudi m i ostal i 
dediči z ah t evamo izplačano do to iz poses tva . 

Rada bi vedela, če i m a gozdni ob ra t p rav ico 
izkoriščat i to posestvo, oz i roma k a m n o l o m ! 

Mar i j a Hr ibe rn ik , 
Žiče 38, Loče 

P R I P I S UREDNIŠTVA! 
Vse je odvisno od tega, kako j e bila ses tav l j ena 

pogodba , ke r p a le-te n i m a m o , vam tok ra t še 
ne m o r e m o odgovori t i . P repr ičan i pa smo, da bo 
Gozdni ob ra t n a osnovi te ob jave pr ipravi l us t re-
zen odgovor , ki vam ga b o m o t a k o j posredoval i . 



ŠE VEDNO IZKORIŠČANJE 
N a d a l j e v a n j e s 1. sstrani 

P r ed seds tvo obč inske konfe-
r ence ZMS je p r ip rav i lo i z redno 
zan imivo anal izo o n e k a t e r i h 
v p r a š a n j i h e k o n o m s k e g a in sa-
m o u p r a v n e g a po loža ja učencev 
v pokl icu . V anke t i je odgo-
v a r j a l o 824 učencev š t i r ih celj-
skih najvecj ' lh s t rokovn ih šol. 

Ne gre n a m , da bi razpiav-
Ijali o ž iv l j en j sk ih s t ro šk ih ali 
p o t r e b a h mladega človeka, ven-
d a r j e resn ica , d a n a j v e č j i del 
učencev še vedno p r e j e m a t a k o 
v času š o l a n j a kot p rak t i čnega 
dela v delovni organizac i j i na-
g r a d o ozj-Iroma š t i pend i jo v vi-
šini od 120 do 2(X) d ina r j ev . 
Le i z redno m a l o j ih je, ki si 
po i šče jo doda tn i zaslužek po 
k o n č a n e m p o u k u . 62 ods to tkov 
učencev dela do o s e m u r , 31 od-
s to tkov do 10 u r in s edem od-
s to tkov n a d 10 u r . O naj raz l ič-
ne j š ih p r i m e r i h i zko r i š čan j a 
»vajencev« se s a m o suši j a in j e 
zelo težko p r i t i d o resn ičn ih pri-
merov . Z a k a j ? Učno m e s t o j e 
težko dobi t i in v sakdo r a j e pre-
nese t r i l e tno i zkor i ščan je delo-
da ja lca , ko t p a da bi m e s t o iz-
gubil . Še F>osebej p r i de do izra-
za t a k š n o i zkor i ščan je p r i ne-
ka t e r ih zasebnih pro izva ja lc ih . 
Tud i t a k š n i so m e d n j imi , ki 
p i še jo opravič i la za učence, češ 
da so boln i in ne m o r e j o v šo-
lo, v resn ic i p a zaradi n u j n e g a 
dela g a r a j o v de lavnicah tud i 
po š t i r i na j s t u r . Znan j e pri-
m e r k r o j a č a , k j e r m o r a j o mitu 
da dek le ta š ivat i po končan i šo-
li t ud i p o 12 u r dnevno. Pre-
c e j š n j e j e š tevi lo učencev, ki 
m o r a j o poleg svojega dela 
op rav l j a t i t ud i t akšna , ki n ima-
jo nobene zveze z n j i hov im po-
k l icem. Opt imis t i so t ist i , ki me-
n i jo , d a »vajenec« ne služi več 
i s t im n a m e n o m raznih deloda-
jalcev, ko t j e bi lo nekoč . Se 
vedno j e »fant za vse«, p a n a j 
bo to s p r a v l j a n j e p r e m o g a ali 
n a k u p o v a n j e mal ice . Pozimi i m a 
na jveč učencev d o p u s t do se-
d e m dni , m e d t e m ko j ih 26 od-
s to tkov d o p u s t a n ima . Nekoli-
ko bo l j e j e pole t i , ko i m a 68 od-
s to tkov učencev d o p u s t m e s e c 
dni . I z r e d n o zanimivi so odgo-
vori n a v p r a š a n j e ali l ahko da-
je te v v a š e m de lovnem oko l ju 
p r i p o m b e in pred loge . 21 odstot-
kov a n k e t i r a n i h j e odgovor i lo 
sploh ne, 55 b o l j ma lo , 5 od-
s to tkov p r e c e j in 19 ods to tkov 
k a d a r želim. Polovica anket i ra-

n ih pozna svo je zakoni te p rav ice 
in dolžnost i , 47 ods t . pa s a m o 
delno, 2 ods to tka učencev pa j ih 
.sploh ne pKiznata. Večina učen-
cev meni , da je d a n a š n j i polo-
ža j učenca v pokl icu neko l iko 
slabši kot p r i os ta l ih č lanih na-
še družbe . 26 ods to tkov ga ju 
izenačilo s po loža j em os ta l ih 
l judi , 11 p a ko t i z redno s labega. 
P rece j e n o t n o je m n e n j e učen-
cev o t em , d a je v šo lskih pro-
g r a m i h p r e m a l o t eore t i čn ih 
p redme tov , ki bi bo l j e ust reaaU 
zah tevam p r a k s e . 

P r o b l e m pokl icnega izobraže-
van ja in sp loh po loža ja učen-
cev v pokl icu s m o p r i n a s zelo 
r e d k o ali v sa j skopo obravnava-
li, za to ni čudno , da j e t a k š n o 
z a n e m a r j a n j e p r o b l e m a t i k e ko-
pičilo nove in nove p rob l eme . 
2al večina uč i te l jev n a poklic-
nih šolah n i m a p o t r e b n i h kvali-
f ikaci j . P r i p o d a j a n j u snovi ni 
n u j n o bi t i s a m o s t r o k o v n j a k 
temveč tud i pedagog. S laba 
s t r u k t u r a je pos ledica g l edan j a 
naše d ružbe na s i s t em poklicne-
ga i zobraževan ja . M a r s i k d a j na-
s t a j a j o tud i težave v t em, d a 
i m a m o sicer s t rokovne uč i te l je , 
glede na svojo ideologi jo p a 
mladega človeka ne m o r e j o os-
posobi t i ko t č lana social is t ične 
družbe . Pokl icne šole d e l u j e j o 
v b i s tveno s labš ih pogo j ih ko t 
d ruge šole pni nas . P r i m a n j k u -
je j i m učn ih p r ipomočkov , pro-
s tor i so slabi , nemogoč j e ka-
binetski p>ouk. Tud i m i m o t eh 
de j s tev n e s m e m o p r i obravnav i 
Lega dela šolstva, s a j t a k š n o 
s t a n j e ne p r i p o m o r e k b o l j š i m 
u s p e h o m u č e n c e m in vzgoji tel j -
s k e m u k a d r u . 

P r ak t i čno usposabI , janje v de-
lovnih o rgan izac i j ah in p r i za-
sebnih de loda ja lc ih je proble-
ma t i čno p r e d v s e m v t e m , ke r 
ne p r e d s t a v l j a logičnega sestav-
nega dela celotnega izobraževa-
n j a . Ni vezi m e d t eo r i j o m 
p rakso . Zarad i tega n a s t a j a vr-
s ta posamezn ih p rob lemov , ki 
m a r s i k a t e r e m u učencu pr i sku t i -
jo n jegov poklic . 

21 ods to tkov učencev v po-
klicu se še vedno u s p o s a b l j a 
p r i zasebnik ih . V e n d a r ali j e to 
sp loh pe r spek t ivno? Ali n e b o 
p o t r e b n o nekoč za vedno preki-
nit i s t a k š n i m u s p o s a b l j a n j e m , 
ki večkra t m e j i na i zkor i ščan je 
in vsem u č e n c e m zagotovit i nor-
m a l n o v k l j u č e v a n j e v delovni 
p roces kolekt iva? ž a l so m e d 
zasebniki še vedno t akšn i , ki 
i m a j o veliko učencev zarad i te-

ga, ke r so kot »delovna sila« 
na j cene j š i . 

Še m n o g o j e p r o b l e m o v v 
s t r o k o v n e m šols tvu in prakt ič-
n e m u s p o s a b l j a n j u učencev za 
poklic , ki j ih je nemogoče v sa j 
bežno obdela t i v n e k a j s tavkih . 
P r o b l e m a t i k a je t a k o p e s t r a i n 
p rep le tena , da b o d o p o t r e b n e 
vse sile v naši d ružb i za reši tev 
vsa j osnovnih p rob lemov . Na-
pačno bi bilo n a m r e č misl i t i , d a 
lahko z n e k a j u k r e p i p o m a g a m o 
s t r o k o v n e m u šols tvu, p o t r e b e n 
je zakon, ki bo sp remeni l dose-
d a n j e g a in zaje l ves izobraževal-
ni s i s t em p r i nas , od osnovne 
šole do univerze . 

Mladi v Cel ju so na iz redno 
d o b r o p r ip rav l j en i konfe renc i 
r azprav l ja l i o t e j p rob l ema t ik i 
in spre je l i v r s to stal išč, ki j i m 
bodo osnova za delo v nasled-
n j e m o b d o b j u . Glede na veli-
kost zadan ih nalog pa je nemo-
goče p r i čakova t i n j i hovo ures-
ničitev, če bodo mlad i p r i t e m 
osaml jen i . 

V osnovi gre p rav gotovo zi 
to, da je pK)trebno zagotovit i 
pok l icn im šo lam e n a k o v r e d n o 
mes to ko t os ta l im s r e d n j i m šo-
lam. Zavzeti se bo p o t r e b n o za 
to, da posebne izobraževalne 
skupnos t i f i n a n c i r a j o p o k i c n e 
šole, da b o pedagoško delo na 
šolah p r i m e r n o s t i m u l i r a n o in 
ne n a z a d n j e je n u j n o s t , da se 
položa j učencev v pokl icu za-
konsko u red i in da bo v učn ih 
p r o g r a m i h poleg s t rokovnega 
izobraževanja več družbeno-
slovnih in e k o n o m s k i h ved. 

M. SENICAR 

LETOVANJA 
Kot v mnog ih d rug ih na š ih 

mes t i h je tudi Poč i tn i ško zve-
zo v Š e n t j u r j u v z a d n j e m ob-
d o b j u za je lo mr tv i lo , čep rav 
je ta o rgan izac i ja nekoč us-
pešno delovala. T a k o so mla-
di v Š e n t j u r j u sklenili , d a 
p r i obč insk i konfe renc i Zve-
ze mlad ine u s t anove poseben 
o d b o r za Poč i tn i ško zvezo, 
ka te rega osnovna s k r b n a j b i 
bila, k a k o omogoči t i v e č j e m u 
številu mlad ih s podeže l j a le-
tovan je n a m o r j u . 

ZA DESETKRAT 
PREMALO DENARJA 

Na predlog STANKA KLE-
MENCA, direktorja podjetja 
»Avto Celje« odgovarja na na-
ša vprašanja STANE DIV-
JAK, direktor »Cestnega pod-
jetja« v Celju. 

— Tovariš l>ivjak, verjet-
no že veste, da vas jv za 
novega sobesednika v na-
ši-m intervjuju predlagal 
Stanko Klemene, direktor 
»Avto Celje« in pri tem 
namignil, da je »motorni 
promet tako zelo odvisen 
od cest«. Pri tem je ver-
jetno mislil na naše slabe 
cesle. Kaj pravite k tenm? 

» S t r i n j a m se z m i š l j e n j e m di-
r e k t o r j a Klemenca . Kolekt iv 
»Avto Celje« n a m je ver,ietno 
zelo hvaležen, ke r s labe ces te 
povz roča jo okvare na vozilih 
( p r e d v s e m ned i sc ip l in i ran im vo-
znikom!"» in s t e m o m o g o č a j o 
bo l j šo eks is tenco tega kolekt iva . 
I 'oda tud i d i r e k t o r j u K l e m e n c u 
je v e r j e t n o znano, da za s e d a n j e 
r a z m e r e naš ih cest ni kr iv n a š 
kolekt iv, t emveč pol i t ika f inanci-
r a n j a g r a d n j e in vzdrževan ja ob-
s to ječ ih cest!« 

— Zlobneži trdijo, da bo 
sčasoma laže priti v »n'be-
sa, kot po štajerskih ce-
stah v dru.eja središča. 

»Točno je, da j e ta t rd i t ev 
zlobna! Venda r Pa- i^e m o r e m o 
m i m o oči tkov, ki So pogos to 
uprav ičen i . Toda t a k o j u v o d o m a 
m o r a m ponovi t i , da s m o n a šir-
š em ce l j skem o b m o č j u v zadn j ih 
n e k a j letih zgradil i , r ekons t ru i -
ra l i ali popravi l i tol iko cest , kot 
nikol i dosle j . Drži, da so občan i 
s ami m n o g o pr ispeval i , v enda r 
se j e v zadnj ih let ih s p r e m e n i l 
tudi odnos pr i delitvi d e n a r j a 
za p o t r e b e Š t a j e r s k e Vods tvo 
ces tnega sk lada pr i republ ik i je 
v t e m o b d o b j u začelo uooš teva t i 
nevzdržne r a z m e r e naš ih cest . 
Ne izpodb i tno de j s tvo je, da 
i m a m o n a ce l j skem o b m o č j u 
na jveč m a k a d a m s k i h cest I I . re-
da v vse j Sloveni j i . Poleg tega 
so naš i asfa l t i s tar i tudi do 28 
let. Dosle j s m o uspel i obnovi t i 
le eno t r e t j i n o asfa l tov in t c le 
na cest i I. r eda , eno o s m i n o 
as fa l tov na ces tah I I . r eda , n a 
ces tah t r e t j e g a r ada pa n i s m o 
obnovil i nit i enega metra .« 

— Torej je upravičen ofi-
tek in kritika, da so ceste 
slabo vzdrževane. 

»Znano je de js tvo , da je de-
n a r j a za vzdrževan je ces t v Slo-
veni j i p r e m a l o . Dese tk r a t pre-
malo . V Sloveni j i se n a b e r e 200 
mi l i jonov d ina r j ev , ka r bi n a j 
zados tova lo za sol idno vzdrževa-
n j e obs to j eč ih cest . Ce l j sko 
Cestno p o d j e t j e dobi od tega 
5,786.000 d ina r j ev . Ta vsota je 
že š t i r i le ta n e s p r e m e n j e n a . Od 
tega m o r a m o oddvoj i t i še 5 od-
s to tkov Za rezervni sk lad , s ka-
t e r im u p r a v l j a ces tni sk lad . 
Z d a j s m o p a t a m ! Na kilome'^er 
p r i de t ako 8.320 din , vsak go-
spodar s tven ik si l ahko s a m iz-
r ačuna k a j se da s t e m denar-
j e m nared i t i . Po grobih izraču-
n ih j e m o č s t e m d e n a r j e m 
p lača t i 5 c m to lčenca na maka-
d a m u . Vsi vemo, kol iko je to. 
K r p a n j e asfa l tov pa j e iz redni 
r iziko. Mars ikdo n a m r e č zmot-
no misl i , d a So le nizke tempe-
r a t u r e t is te, ki k v a r i j o cest išča . 
V resnici pa je m n o g o h u j š e ni-
h a n j e t e m p e r a t u r . N a n a š e m 
o b m o č j u ni r edkos t n i h a n j a za 
20 s top in j . 

Poleg v r emensk ih n e p r i j e t n o s t i 
p a u n i č u j e j o ces te tud i nedisci-
p l in i ran i vozniki tovorn ih vozil, 
ki na ozkih cest išč ih m i i č u j e j o 
b a n k i n e in zas ipava jo j a r k e za 
o d v o d n j a v a n j e . K e r je n a naš ih 
ozkih ces t ah pogos to s r e č a v a n j e 
nemogoče , vozniki ne iščejo za-
to določenih mes t , t emveč zavo-
z i jo enos tavno v jarek.« 

— Torej je p ioblem v de-
litvi in načinu zbiranja de-

narja. Zadnje čase je bili 
mnogo govora in očitko 
prav zaradi te.i>a delitxent 
ga ključa. Kaj vi menite 

»Očitki so uprav ičen i . Oseb» 
m e n i m , da so s edan j i koristnik 
cest , p r e d v s e m las tniki osebni] 
vozil dovol j o b r e m e n j e n i z ds 
Jatvami. Za ceste d a j e j o dovol 
d e n a r j a in j ih ne bi smel i vft 
o b r e m e n j e v a t i . To p redvsem 
p r i m e r j a v i z os ta l im transpo: 
t om, ki povzroča na cesta 
zna tno več škode. O d p r t o ostaji 
v p r a š a n j e delitve s reds tev , me 
r epub l iko in zvezo. Povečanj 
s reds tev za ceste je ed ino m ^ 
no tako, da Zveza ods top i dena 
od goriva r e p u b l i k a m in da s 
tovorn i p r o m e t o b r e m e n i v a 
r a z m e r j u z d a j a t v a m i za osebn 
vozila. K d a j p a bo to — na 
enako zan ima, k o t vse d ruge k( 
r i s tn ike cest.« 

— Tovariš Stane Divjal 
vi ste poslanec in to edii 
predsta\nik cestnih podj 
ti j. Kot vemo za letos di 
nar še ni razdeljen, pn 
tako pa je tudi pred spr 
j emom večletni razvoj 
načrt. Ali menite, da I 
letos več posluha za i 
probleme? 

»Posluha j e dovol j , le možn 
st i je , kot s e m p r e j rekel • 
malo.« 

— Uporabnike cest na n 
šeni območju motijo op 
gorila in table, ki na pi 
mer v Štorah opozore v« 
nika, da je cesta v dolži 
več kot deset kilometr 
poškodovana. Torej po t 
logiki postavimo na večj 
križiščih table in s te 
sebe razbremenimo oclj 
vornosti, vozniki pa n 
okvare in posledice sliili 
cest plačujejo sami; 

»Odgovornost i se ne odkrii 
m o s t e m i t ab lami . Mi zadoJ 
m o določ i lom zakona o varno 
p r o m e t a n a j avn ih ces tah in 
t e m is točasno opozor imo voz 
ke, da p r i l agod i jo vožn jo razn 
r a m n a cesti . Pr i t e m nam 
ja sno , da t o n i reš i tev, venč 
v dan ih pogoi ih ob razpoiož 
vem d e n a r j u d rugačne ni.« 

— V zadnjem času je z 
aktualno, kako in kdaj 
preti problem vpadnic 
Hrvaške. Ali naj bo 
ureditev ceste iz Ro.sa 
do Lupinjaka ali iz 
nja do Kumrovca. 

»Prepr ičan sem, da s ta < 
enako \ražni. T a k o ta do 
ca, ko t o n a d o Mes t in j a . ( 
m o r a m o enakov redno obrav 
vati , ke r s ta prep<*rebni . P 
bi bilo, d a bi dena r za u r e i 
teh cest bil že zagotovljen, 
p a to ne , pa v s a j v zda j 
p r a v l j e n e m n a č r t u za razvoj 
bo le tos spre je t .« 

— Koga predla.gate za 
liodnje.ea sogovornika?« 

»Ing. Vo jo Džinovskega, 
r e k t o r j a s t ek l a rne v Rogaški, 
n a j m o č n e j š e g a delovnega kO 
t iva na ne razv i t em območ ju , 
pove, k a k o si on zamiš l ja 
spoda r sk i r azvo j te<>-a obmo^ 

JANFZ SE^ 

FRANC 
PLESNIH 
Z d a j , k o j e z a p r t o gosti-

šče, ga l ahko n a j d e š p r a v 
t ako s a m o p r i de lu , k e r po-
č i tka n e pozna . To j e t ud i 
r azuml j ivo , s a j j e k m e t i j a 

velika, dela pa mnogo . K l j u b 
termi pa r ade vol je delo 
ma lo odloži, če nape l j e š po-
govor n a dol ino ali t u r i zem. 

Med tem, ko vsenaokol i po-
k a j o in š u m e plazovi, ki se 
pKjgosteje ko t tu r i s t i spušča-
jo t r e n u t n o v Logarsko do-
lino, F r a n c Plesnik , kmeto-
valec, gost i ln ičar in p redsed-
n ik Tur i s t i čnega d r u š t v a 
razmiš l j a , kako lepo bi bi lo 
č e . . . 

Rodovina Plesnikov v Lo-
garsk i dok i i j e t ako s t a ra , 
da bi d a n e s le m a l o d k o lah-
ko z go tovos t jo rekel : to l iko 
in toliko. F r a n c sodi v sta-
r e j š o generac i jo Plesnikov, ki 
počasi , v enda r — o d s t o p a j o 
p r o s t o r m l a d i m . Svoj im. 

Iz rodovine v rodovino, iz 
r oda v rod . 

P lesn ikova gost i lna j e p o 
vse j ve r j e tnos t i n a j s t a r e j š a v 
Logarski . T a k o so Plesniki 
že z d a v n a j ugotovil i , d a se 
l a h k o tud i lepa n a r a v a pro-
d a j a . Ne zaslužiš s icer mno-
go, čez noč n e obogat iš , ven-
d a r n e k a j d i n a r j e v le pri-
k a p l j a . 

F r a n c bi r a d to t r ad i c i j o 
s p r e m e n i l . 2elel b i in za to 
se p o vseh m o č e h t rud i , d a 

bi t u r i zem v resnici pos ta l 
t i s ta panoga , ki bi na Sol-
č a v s k e m in v Logarski po-
meni l na jveč j i kos k r u h a . 
Šele n a t o bi p r i š lo kmet i j -
s tvo. Njegove žel je se le po-
časi u r e s n i č u j e j o , n e k a k o ta-
ko, kot se Logarski pribl ižu-
je — asfa l t . Toda on ne po-
pušča . Pravi n a m r e č , da se 
časi s p r e m i n j a j o m n o g o hi-
t r e je , kot so se nekoč . Ti-
s to , k a r j e bi lo v n jegovi 
mlados t i še nedo jeml j ivo , j e 
d a n e s v s a k d a n j e , k a r j e bi-
lo p r e d leti nedosegl j ivo j e 
z d a j že u resn ičeno . S to pre-
obrazbo pa se s p r e m i n j a tu-
di mise lnos t l judi . Sicer po-
časi, v enda r pa . To ga hra-
bri . To m u d a j e moč . Vča-
sih p a m u to p r inese tud i 
zamero . Toda n j ega to pre-
več ne mot i . Človek m o r a 
bi t i v s t r a j e n , p rav i . Zelo 
v s t r a j e n . P o t e m lahko raču-
na tud i na u speh . 

P r i F r a n c u P lesn iku n e 
gre za čis to m a t e r i a l n o ko-
r is t , t emveč za mise l , da 
pos t av l j a t eme l j e novi dobi , 
k a t e r e sadove b o d o užili 
m l a j š i rodovi . 

»To je n a j l e p š e pos lans tvo , 
ki ga človek doseže,« prav i . 
Za to n e popušča . 



CELJSKA IZOBRAŽEVALNA SKUPNOST SE JE 
UVELJAVILA 

Slcupščina ce l j ske izobraževal-
ne skupnos t i je na zadn j i se j i 
(ob r a z m e r o m a s k r o m n i ude-
ležbi) spre je la zakl jučni r ačun 
za lansk:o in f inančni nač r t za le-
tošn je leto, poleg mer i l za deli-
tev dohodka pa tudi p r o g r a m 
skupnost i . Za p redsednka so po-
novno izvolili F r a n j a Lubeja . 

Sodeč po razpravi je bilo de-
lovanje izobraževalne skupnos t i 
doka j uspešno, s a j ji je uspelo 
uveljaviti samoupravn i s i s tem 
vodenja šolstva, sanira t i gmotni 
položaj in nonna l iz i ra t i pedago-
ško delo. č e p r a v je bilo v zad-
n j em času v o sp red ju reševan je 
f inančnih problemov, so bile v 
n j enem delu pr i so tne tudi nalo-
ge s p o d r o č j a vzgoje in izobra-
ževanja, s č imer j;e prece.-j uk-
var ja l zlasti izvršilni odbor . Ta 
je uspešno sodeloval z republi-
ško izobraževalno skupnos t jo , 
na sivojem območ ju pa m e d dru-
gim prispeval tudi k r e ševan ju 
kadrovske problemat ike , razvo-
ja šolskega omrež ja in vars tva 
itd. CeljslU izobraževalna skup-
nost je ena redkih v Slovenij i , 
ki je uvedla obliko javnih na-
grad prosve tn im delavcem. 

Letog bo imela izobraževalna 
skupnos t na vol jo 19,574.564 din, 
od tega pa bo osnovnim šolam 
nameni la 12.368.440 din. Za fi-
nanc i r an je tako imenovanega B 
p rograma (šolsko varstvo, vzgoj-
no varstvene ustanove, mlečne 
kuhin je , šolske kuh in je , nagra-
jevanje kvali tete dela) ,1e pred-
videno 2,923.490 din, ostala sred-
stva pa nižj i glasbeni šoli, delav-
ski univerzi, šrtipendiiam in po-
ravnavi obveznosti iz lanskega 
leta. Medtem ko bodo s reds tva 
delili šolam po spre je t ih meri-
lih, p r e j e m a j o prosvetni delavci 
osebne dohodke v sikladu z re-
publ iškimi priporočil i : za sred-
n j o izobrazbo 1.300, za s r e d n j o 
izobrazbo na p redmetn i stop-
n j i 1.4.50, za viš jo 1.600 in visoko 
1.900 din mesečno. 

V razpravi so opozorili na ne-
ugodno r a z m e r j e med sredstvi , 
namen jen imi za osebne dohodke 
in mate r ia lne izdatke (89 pro t i 
11), kair §e vedno kaže š ibko 
gmotno osnovo našega šolstva. 
Razen tega je prevladovalo mne-
nje , da bi se mora l a izboraževal-
na skupnos t tesneje nasloni t i 
na gospo^larstvo In se ne zapi-
rati v ozke s tanovske okvire, p r i 
čemer bo t r eba imeti razumeva. 

n j e za t r enu tno težke ce l j ske 
razmera , ki se u tegnejo negativ-
no odrazita tud i v šolstvu. Izo-
braževalna skupnos t bo mora la 
bo l j posegat i v vsebinska pod-
ročja , v t e j zvezi pa so sprejel i 
tudi predlog s ek re t a r j a občin-
skega komi te ja ZKS Emila Roj-
ca, da bi ustanovil i komis i jo za 
učno vzgojne rezultate. dhr 

CELJSKA KULTURNA SKUPNOST NAJ BI PRIČELA DELATI V DRUGI PO-
LOVICI LETOŠNJEGA LETA 

Svet za znanost in ku l tu ro celj-
ske občinske skupščine je v po-
sebnem predlogu Za ustanovitev 
ku l tu rne skupnost i podrobno a-
nalizirai dosedan je dosežke in 
pr izadevanja na področ ju kultu-
re in spre je l tudi predlo.cj za 
ustanovitev ku l tu rne skupnos t i 
v Celju. 

V predlogu je med drugim re-

čeno, n a j bi skupščina imenova-
la iniciativni odbor za ustanovi-
tev skupnost i , t a pa n a j bi pri-
pravil osnutek s ta tu ta in poslov-
nika, pripravil us tanovno skup-
ščino in us t rezne p>ogojo za de-
lovanje skupnost i . Inicati.vni od. 
bor n a j bi te naloge opravil vsa j 
v štirih mesecih, pr i tehnični iz-
vedbi pa bi mu n a j nudili pomoč 

ustrezni skupšč inski upravni or-
gani. 

Po m n e n j u sveta za ku l tu ro in 
znanost n a j bi ce l j ska ku l tu rna 
skupnos t pr ičela delovati v dru-
gi polovici le tošnjega leta. Ker 
s,o f inančna s reds tva za to leto 
že razdel jena, bo lahko z n j imi 
uprav l ja la šele od 1. 1. prihod-
n jega leta dal je , dot le j pa bo 
t r eba z od lokom določiti , kolikš-
na f inančna s reds tva bo kultur-
na skupnos t dobila, oz i roma Iz 
kakšnih virov Ji bo občinska 
skupščina prepus t i la doda tna 
sredstva. 

Svet tudi meni , da z ustanovit-
vi jo ku l tu rne skupnost i občinska 
skupščina ne bo r azb remen jena 
svoj ih pr i s to jnos t i , marveč bo-
do te pr i s to jnos t i našle svojo 
veljavo v drugačni obliki Po-
dobno kot z!a vse druge oblike 
akt ivnega dela bo v t e j zvezi 
n u j n o spre je t i dolgoročni nač r t 
kul turnega razvoja v občini. V 
n j e m n a j ne bi zajeli s amo kul-
t u r n e dejavnost i , a m p a k tudi u-
sk la jenos t tega razvoja z dru-
gimi področj i . Kako je to po-
trebno, bi l ahko i lustr i ral i z 
mnogimi podatki , ki pr iča jo , da 
kakšne posebne načr tnos t i v kul-
tu r i doslej ni bilo, s ä j i m a m o 
na pod roč ju občine de javnos t 
skoncen t r i rano pre težno v mes tu 
In na p r i m e r od deset ih perifer-
nih k ra jevn ih skupnos t i ka r v 
sedmih n i m a j o nit i knj ižnice. 
Treba je p rav taiko povzeti, da 
Je delovanje ku l tu rn ih zavodov 
omejeno v glavnem na ožji k rog 
stalnih porabnikov, ka r pomeni , 
da so z ima jmes tna področ ja 
močno zapostavl jena. 

Prav gotovo bo v okviru dol-
goročnega nač r tovan ja cel jske 
ku l tu re t reba upoštevat i tud i 
takšne in podobne okoliščine. 

d h r 

KAKO PREBITI LEDINO V POLITIKI ŠTIPENDIRANJA SPOSOBNIH IN NA-
DARJENIH GORNJESAVINJČANOV, DA BI TI POSTALI STEBER BODOČE-

GA GOSPODARSKEGA RAZVOJA? 
Kako razbiti dosedanjo politiko štipendiranja, ki na eni 

strani meji na »dolgu do doline« (primer GLIN-a), po drugi 
strani pa najpogosteje na poznanstvu in zvezali. 

S k o r a j leto dni je mini lo od 
razprav, ki bj n a j doprinesle k 
ra jč i ščevanju poli t ike št ipendira-
n j a v Gorn je Savinjski dolini. 
Ugotavl ja jo namreč , da doseda-
n j a poli t ika š t ipend i ran ja ni naj-
uspešne jša . KoÜkor je seveda ne-
ka poli t ika š t ipendi ran ja , ki slo-
ni na pogojih posamezmega de-
lovnega kolektiva lahko enako-
vredna politiki razvoja občine. 

Za območ je mozi rske občine je 
sploh vprašl j ivo, če lahko in v 
kolikšni mer i lab ko govorimo o 
»politiki š t ipendiranja«! Ne sme-
m o n a m r e č pozabiti , da sedanj i 
anal iza tor j i te »politike štipendi-
ranja« pozabl ja jo , da oni niso 
ali pa So vsa j v zelo m a j h n i me-
ri kroj i l i in vplivali ria doseda-
n j o polit iko. To predvsem zato, 
ker so to p>olitiko v resnici vo-
dila s a m a vodstva podje t i j , ozi-
roma le GLIN. 

Analiza razmer p r i št ipendira-
n j u v mozirski občini, ki so jo 
pripravil i za š iršo razpravo čla-
nov občinske konference, lepK) 
nakazu je s edan je razmere v šti-
pend i r an ju . S tanko Prodnik , kot 
sestavl ja lec poročila med drugim 
nava ja , da je že opazna selekcija 
p r i dode l j evan ju štipiendij o b 
večjem upoš tevan ju učnega us-
peha, da pa ta selekci ja še ni v 
celoti upoštevana pr i dodeljeva-
n j u pomoči , k j e r j e glavni kri-
t e r i j še vedno socialno stanje. 

Pr i s e s t av l j an ju analize j e se-
stavl jalec seveda up>ošteval vso 

ob š t ipendi jah in podporah šola-
jočo mladino. S tem je to število 
mnogo večje od tistega dejanske-
ga, ki bi naj dopraiesjo jdeji o 
»lastnih kadr ih tehniške in dru-
ge inteligence«, po t rebne za dina-
mičnejš i razvoj gospcxiaistva v 
občini. Ce namreč izločimo t is te 
učence, ki se šola jo ob štipendi-
jah v šoli za blagovni p romet , 
to re j va jence trgovske s t roke , se 
število kandidatov, ki i m a j o po-
tencialne možnost i za »stebre« 
ju t r i šn jega gospodarstva, močno 
zmanjša . Po številu bi to dejan-
sko s t an je izgledalo nekako ta-
kole: na s r edn j ih šolah je 37 di-
jakov, v šoh za blagovni p rome t 
24, na visokih šolah 13 in v viš-
j ih šolah osem. Med s r edn j imi 
šolami, k j e r se šo la jo pre jemni-
ki š t ipendi j in pomoči, prednja-
čijo tehniške šole (14), gozdarska 
šola (6), gimnazi ja in pedagoška 
gimnazi ja O) , pedagoški akade-
mij i je šest š tudentov in na go-
zdarski fakudteti š t i r je , med tem, 
ko je vpisanih na ekonomsko in 
fi lozofsko fakul te to le po dvoje 
š tudentov, ki p r e j e m a j o štipendi-
jo ali podporo . 

Po te j analizi bi n a j š tudi je v 
posameznih šolah s lušatel j i kon-
čali do 1973. leta. Nekater i pa tu-
dd p r e j . 

Sestavljalec poročila je v svo-
j e m s k r b n e m in temel j i tem po-
ročilu nakazal tri variante, kako 
bi n a j rešili p>olitiko štipendira-
n j a v mozirski občini. Vse vari-

ante se vr te okoli že vsa leta pri-
sotnega problema, kako vzbuditi 
v vseh delovnih organizaci jah 
s k r b Za šo lan je mladih in spo-
sobnih Gomjesav in jčanov . To re j 
okrog problema, ob ka te rem se 
je razbila tudi ideja o občin-
skem fondu Za š t ipendi ran je . Z 
ustanovitvi jo tega fonda bi na-
mreč mozirska občina > resnici 
lahko pridobila na j sposobne j š i 
kader , za katerega bi bila tudi 
rea lnejša možnost in upan je , da 
bo po šolanju ostal na območ ju 
občine. 

Ne glede na razprave na ravni 
občinske konference SZDL pa 
os ta ja še vedno odpr to vpraša-
nje , kako razbiti miselnost v po-
sameznih delovnih kolektivih, 
ki tudi zaradi strahu za življenj-
ski obs to j zai>oslenih doslej n iso 
prispevali za šolanje mladih nit i 
d ina r ja . Ta p roblem, ki ga ne 
m o r e m o abs t rah i ra t i , dobi svetli 
odtenek z razmerami v E lk ro ju . 
Pred neka j leti v tem kolektivu, 
ki je Fk) miselnost i tedanjega 
vodstva in zaposlenih »dobro ži-
vel in gospodaril« ni imel nit i 
enega zai>oslenega s s r edn jo izo-
brazbo. V zadnj ih letih, ko j e 
kolektiv doživel nesluten razmah 
proizvodnje (danes ver je tno ne 
bo nihče upal t rdi t i , da je ta raz-
voj prišel sam od sebe!), pa je 
v kolektivu poleg ekonomis ta že 
več inženirjev, n e k a j Pa se j ih 
bo vključilo v p r o i z v o t o j o kma-
lu, po končanem š tud i ju . Prav 
ta p r imer dokazuje vrednost in 
pomen naložb v š t ipendi ran je 
mladih. 

J . SEVER 

Kvinte t FRANJA BER-
GERJA s pevcema MELITO 
AVSENAK in ŠTEFANOM 
JUGOM bo gostoval v nede-
ljo, 22. ma rca ob 14. ur i v 
St rmcu p r i Celju — ob 16. 
u r i na Dobrni in ob 18. u r i v 
Vojniku. 

VABLJENI 

PIŠE: JANKO ŽEVART 

PREGLED RAZVOJA PARTIJSKIH ORGANIZACIJ IN NJIHOVE AKTIVNOSTI 

V letih 1939, 1940 in 1941 je bi-
la Pa r t i j a p redvsem akt ivna v 
n a r o d n o o b r a m b n e m delu. Tudi 
v ša leški dolini so bili ustanov-
ljeni n a r o d n o o b r a m n i odbori , in 
sicer v Šoš tan ju , Velenju in v 
l es jem. Organizirali so tud i strel-
ske družine, t eča je za prvo po-
^ o č itd. Tovrs tna de javnos t se 
je še posebe j okrepila ob koncu 
leta 1940. Taka odločna na jodno-
^brambna usmer i tev je bol j razši-
rila krog s impat lzer jev K P tud i 
nied inteligenco. V tem obdob ju 
lahko registriiramo n e k a j zelo 
odločnih akc i j zoper poskuse šo-
Stanjskih in velenjskih nemšku-
^ i j e v in kul turbundevcev, ki so 
lioleli na razne načine manife-
stirati Svojo p r ipadnos t nacistič-
i^im ide jam. 

Vredno je omeniti tudi to, da 
je šoštanjska partijska organi-

zacija poslala lelit 1936 v Špan i jo 
4 borce. 

Pa r t i j sko organizaci jo v šale-
ški dolini j e zelo pogosto obisko-
val kot i n š t ruk to r CK za to pod-
roč je Slavko Slander . Tako opd-
s u j e v s^/ojih spominih Fan ika 
S t ropnik iz Šoš tan ja , da se j e 
Slavko š l a n d e r večkrat zadrže-
val pr i n j ih . 

Kot izraz zaupan ja v organiza. 
c i j sko in poli t ično t rdnos t par-
t i j sk ih celic na t e m področ ju , 
lahko služi tudi dejs tvo, da j e 
CKKPS sep tembra leta 194() za-
upal m e s t n e m u komi te ju orga-
nizaci jo pa r t i j ske konference za 
S-o'/eviijo. XoriSiTcnca, ki j e tra-
jala en dan, je bila v P o d k r a j u 
p r i Velenju. H1§a Je odda l jena 
pol u r e hoda od Velenja. Te 
konference so Se po Izjavah pri-

sotnih udeležili delegati iz vseh 
k r a j ev Slovenije. 2al mi ni do-
s topen arhivski mater ia l , iz ka-
terega bi lahko razvidel k a j ve^t 
o cil j ih in pomenu te konferen-
ce. Na vol jo mi je samo izjava 
Andre ja S tegner ja , ki se je kon . 
fe rence udeležil. Po n jegovem 
pr ipovedovan ju Je konfe renco 
vodil Bor is Kidirič, udeležili pa 
so se Je tud i F ranc Leskovšek, 
Zdenka Kidrič, Slavko Slander , 
S tane 2agar , Viktor Avbelj in 
drugi . Na konferenci je tovariš 
Kidr ič ocenil in analiziral takra-
tne p ro t id rag in j ske akcije, ki so 
j ih izvedli po s p ^ b u d i KP po 
vse j Sloveniji . Spre je t je bil sklep, 
da se m o r a j o te akcije organizi-
ra t i povsod, k je r se še niso, 
p redvsem pa v indus t r i j sk ih cen-
trih. Poudarjena je bila velika 
udeležba žena v t e j akci j i in mi-

sel, n a j se čimveč žena pr i tegne 
v članstvo KP. Konferenca je u-
gotovila, da so se vse te akci je 
oziroma demons t rac i j e v večini 
pr imerov spremeni le v množične 
protes te pro t i vse večji naslonitvi 
vladnih k re sov na &ile osi. Na 
osnovi razprave tovariša Leskov-
ška j e bila p o u d a i j e n a po t reba 
po večji sk rb i p>artijskih organi-
zacij za komunis te , ki žive v ile-
gali. 

V p redvo jnem pa r t i j skem delu 
na področ ju Šaleške doline so 
bili aktivni zlasti nas lednj i komu-
nisti: Lovro Berložnik, Rudi Ko-
ren (us t re l jen na Banjici leta 
1942), Olga Vrabič, Mart in Men-
cej, Blaž Rek (us t re l jen leta 
1942), F ranc S k o m š e k (us t re l jen 
leta 1941), Božo Mravl jak (ustre-
l jen leta 1942), Dušan Mravl jak 

(padel v NOV leta 1943), Janko 
Ulrih (utonU leta 1940), Ciril 
špegel (us t re l jen leia 1941), Jo-
že Lekš in drugi . 

Sestav mestnega komi te ja za 
leto 1935—1936 sem že omenil, le-
ta 1939 Pa so mestn i komite se-
stavljali : Rudolf Koren, sek te ta r ; 
člani pa so bili: J anko Ulrih, 
F ranc S k o m š e k , Fedor Kovačič 
in Olga Vrabič. 

Leta 1940 in 1941 pa so tvorili 
mestn i komite: Olga Vrabič, se-
kre ta r ; člani: Fedor Kovačič, 
F ranc S k o m š e k , Alojz Stropnik 
in Janko Vrabič. Okrožni komi te 
KPS Celje pa so sestavljali na-
s lednj i tovar i š i :Fran jo Vrunč, se-
kre ta r ; člani: Tone Letonja , To-
ne Pečnik, Albin Vipotnik, Julka 
Cilenšek, Dušan Finžgar in Ru-
dolf Koren. 

LEGALNE OBLIKE BOJA PARTIJSKIH ORGANI-
ZACIJ V ŠALEŠKI DOLINI V LETIH 1919-1941 
Kot povsod v Jugoslaviji , t ako 

s ta tudi v Saleškj dolini državni 
apara t in reakci ja budno sprem-
ljala s leherno aktivnost komuni-
stov, dušila vsako nap redno mi-
sel in gibanje . Zato so bili ko-
munis t i pr is i l jeni vedno znova 
iskati nove oblike delovanja in 
povezovanja s š i rokimi delovni-
mi množicami. Ravno na tem 
področ ju lahko pri p roučevanju 
zgodovine naše Par t i j e n a j d e m o 
nebro j svetlih vT^ledOy jzredno 
požrtvovalnega, vztrajnega in do-

slednega dela, kakor tudi izred-
no število in pyestrost najrazlič-
nejš ih oblik. 2 e uvodoma sem 
omenil neka te re legalne oblike 
boja , ka ter ih so se posluževali 
komunis t i iz Velenja, da bi čim-
bol j povečali in razširil i svoj 
vpliv na ruda r j e . Komtmist i so 
pos topoma, z vz t ra jn im delom 
osvajal i pozicije v raznih sindi-
kalnih podružnicah, ku l tumo-
prosvetnih in špor tn ih društvih . 

(se nada l j u j e ) 



Gledaš jih, kako vsako jutro drobe 
po asfaltu, Z vseh strani hite, da bi lahko 
njih starši pravočasno še prišli v službo. 
Oj ti malčki, veselje in pokora. 

Otroški vrtec je pametna pogruntacija. 
Za zaščito družine in mater. Tudi otrok. 
Vseh vrst, rasti, z govornimi napakami 
ah brez njih, s starši, ki imajo ali nimajo 
avtomobila Vsi va so enako, najbolj pa-
metni. Kajti, katera mati še ni rekla: »Ko 
bi vi vedeli, kako je ta otrok navihan . ..« 

Te dni pa gledam te iste matere, kako 
previdno primejo svoje nadebudno potom-
stvo, ki preživi polovico dneva v vrtcu, 
in ga še previdneje vodijo domov. 

vVeste,« pravi vzgojiteljica enega izmed 
oddelkov n« Otoku, nekaj dni je od tega, 
»danes smo namakali otrokom glavice, pa 
ni nič hudega. Malo smrdi, čez dva dni 
jim operite glave.« 

»Jaz sem mojemu oprala glavo šele 
pred dvema dnevoma in mu je ne bom 
vsak drugi dan,« pribije prva. 

»Kaj se pa to pravi, meni nič tebi nič, 
narnažete otroku glavo,« pribije druga. 

Pred tem je imelo nekaj malčkon na 
mah krajše lase. 

Neki otrok ie prinesel v vrtec — «Si. 
Tako, lepo, z ušmi, ki so, kot vemo, 

majhne živalce, jo malček ubogi pri maha. 
Nastal je preplah. K sreči so vzgojiteljice 
nerodnost hitro opazile, ve?idar je bilo 
nekaj potomstva že razsejanega po dru-
gih glavah. Preplah je razumljiv, kajti 
problemi z vodo na Otoku in v okolici 
so hujši, kot denimo, na Kozjaku aH Po-
horju, kjer je mnogo potočkov. Tu pa sa-
7no vodovodne pipe in kopalnice. In ti 
ubožček dobi uši. Te majhne živalce, ki 
se tako udobno počutijo v novih stanova-
njih. In pri mamicah, ki so tako oh in 
oh in še in še. Žal vzgojiteljice niso s pr-
slom pokazale: ta je tisti in ta je tista. 
Potem bi ^ele bilo veselja, kajti še komu 
bi se odvalil kamenček. Zaradi vode, mila 
in Otoka. In mamice, ki je oh in ah, dra-
ga Gospa, Vi niti ne veste, kako je to, 
saj vam pravim milostljiva . .. 

Uši ne upoštevajo občinskega odloka o 
vzreji malih živali Torej kršilcev policija 
ne more preganjati, 

NANI 

POSEBNI 
DODATEK 

ZA ČASTNE 
MEŠČANE 

Skupščina občine Celje je 
v skladu s s tatutom že pred 
leti sprejela odlok o poseb-
nem dodatku in drugih pra-
vicah častnih občanov občine 
Celje. Na zadnji seji, v petek, 
13. marca, pa so ta odlok 
spremenili v toliko, da je 
stalni 2aiesek, ki ga lahko 
pre jmejo častni občani, enak 
razliki med osebnim dohod-
kom in zneskom 2.000 dinar-
jev. 

O IZLETNIKU PRED 
ŠIRŠIM FORUMOM 

Ker dobivajo nekateri pro-
blemi avtoturističnega pod-
je t ja Izletnik v Celju čedalje 
bol j javno obeležje in ker 
gre tudi za dejavnost kolek-
tiva, ki zanima širši krog ob-

čanov, bo te dni pri občin- | 
skem sindikalnem svetu v Ce-
lju širša razprava o nekaterih 
problemih tega kolektiva. 

NOVI ODBORNIKI 
Zaradi odhoda dosedanjega 

odbornika na novo delovno 
mesto izven celjske občine, so 
bile v 21. enoti za volitve v 
zbor delovnih skupnosti celj-
ske občinske skupščine na-
domestne volitve. Za novega 
odbornika je bil izvoljen 
inž. Jože Raj tmajer . 

Novi odbornik je prisostvo-
val že t r inajs t i skupni seji 
obeh zborov skupščine in na 
n j e j podal tudi svečano iz-
javo. 

OBČNI ZBOR OTD 
v petek, 20. marca, ob 19. 

uri, bo v veliki dvorani Na-
r o d n e ^ doma v Celju deseti 
redni občni zbor olepševalne-
ga in turističnega društva v 
Celju. Na n j em bodo ne sa-
mo ocenili delo v minulih 
treh letih, marveč sprejeli tu-
di delovni načrt za pr ihodnje 
obdobje. 

Vse kaže, da se bodo na 
zboru se2inanili še z gradi-
vom za perspektivni turistič-
ni program Celja. 

Po zboru bo koncert oper-
nih arij , na katerem bodo na-
stopili prvaki l jubl janske ope-
re Vilma Bukovec, Ladko Ko-
rošec in Raj ko Koritnik. 

PREDAVANJE 
O RAKU 

Osnovna organizacija Rde-
čega križa v Štorah je orga-
nizirala za naselja Teharje, 
Bukovžlak, Vrhe in Slance 
zdravstveno predavanje o 
rakastih obolenjih. V pone-
deljek 9. marca je bila dvo-
rana na Teharj ih nabito pol-
na. Predavanju dr. žun ta r j a 
so sledili z izrednim zanima-
njem. Z izvajanji so bili zelo 
zadovoljni in so brez izjeme 
izrazili željo po nadal jnj ih 
zdravstvenih predavanjih pred 
pričetkom poljskih del. Zato 
bo v tem mesecu še predava-
n j e o boleznih srca in srčnem 
infarktu. Vsi organizatorji , 
posebno pa mentor aktiva na 
osnovni šoli tov. Rovšnikova 
so lahko z uspehom res za-
dovoljni, obenem z odličnim 
predavateljem dr. Zuntar jem. 

TEČAJ O NEGI 
BOLNIKA NA DOMU 

v Vojniku so pravkar kon-
čali s tečajem o negi bolnika 
na domu. O vsebini predavanj 
so se tečajnice zelo pohvalno 
izrazile, za kar gre zasluga 
vodnici tečaja, višji medicin-
ski sestri Rezki Kraljičevi. 
Imeli =so tudi dvoje zdravstve-
nih predavanj ni sicer: »O 
notranj ih in ztmanjih težjih 
kn^avltvah — transfuziji«, ob 
predavanju fi lma »Očetovo 
srce«, potem še o reanima-
ciji (umetnem oživljanju) in 
o krvnem obtoku, ob pred-
vajanju diapozitivov, ki j ih 
je dalo na razpolago vodstvo 
šole v Vojniku. Predvajan je 
bil tudi film »O prvi pomo-
či«. 

POBRANA 
ČLANARINA 

Osno\'na organizacija RK 
Ljubečna je že zbrala člana-
rino za leto 1970, čeprav smo 
šele na začetku leta. To je 
lahko v vzF>odbudo ostalim 
osnovnim organizacijam RIC. 
Organizacijsko dobro priprav-
ljeno zbiranje članarine se 
jim bo plodno obrestovalo, 
saj bodo s temi sredstvi laž-
je izvajali programe dela. 

MLADINSKA 
FOTOGRAFIJA 
v mesecu mladosti bo Ob-

činska konferenca ZMS v Žal-
cu pripravila prvo večjo raz-
stavo fotograf i j in risb. Tema 

ni določena, sodelujejo pa 
lahko dijaki osnovnih šol ter 
mladina s terena in delovnih 
organizacij. Vsa poslana dela 
bo ocenila posebna komisija 
ter nagradila po tri najbolj-
.še v v.saki kategoriji. Dela iz 
osnovnih šol bodo nagrajena 
posebej, sodelujejo pa lahko 
vsi mladinci od 14. do 27. leta. 

MALI 
INTERVJU 

Vprašuje: Tone vraoi 

Odgovarja: Zlatko špacapan 

Ob zadnjem obisku na os-
novni šoli v 2alcu sem bil 
seznanjen, da imajo med di-
jaki tudi fanta, ki vari želez-
ne skulpture. Star da je 14 
let, hodi v 8. a razred in da 
je doma iz Petrovč. 

Srečanje z n j im je bilo 
prijetno. Koliko plastik si že 
zvaril? »Dve.« Kje si dobil 
material? »Zbiral sem staro 
železo.« In k d a j si začel va-
riti? »Ko smo na šoli kupili 
varilni aparat.« Si p r e j nari-
šeš skico? »Da.« Rad rišeš? 
»Zelo in tudi plastike izrezu-
jem iz lipovega lesa.« K a j 
pripravljaš? »Konja z ora-
čem.« !Misliš s tem nadalje-
vati? »Samo za hobi.« V ka-
tero šolo boš šel po končani 
osemletki? . »Tehnično in to 
s trojni oddelek.« S pri jatel j i 
se veliko pogovarjate. O čem? 
»Fiziki. Pr i ja te l j bo delal 
t ransformator , jaz pa detek-
tor.« So t! res doma hoteli 
kupiti poni? »Res pa sem jim 
rekel, na j mi ra je kupijo va-
rilni aparat.« Rad hodiš v ki-
no? »Grem samo takrat , ka-
dar gremo s šolo.« Veliko be-
reš? »Najraje knjige, ki so 
predpisane za obvezno čtivo. 
Najbol j všeč mi je k n j i ^ 
Pod svobodnim soncem.« 

Zanimiv je ta fant, Zlatko 
špacapan. In človek, ki za 
njega skrbi pri telmičnem 
pouku, je povedal, da bomo 
o n jemu še lahko veliko sli-
šali. Ko smo videli njegova 
dela moramo tudi te j izjavi 
verjeti . In ver jamemo. 

«GLAS MLADINE« 
Komisija za kulturno in 

informativno dejavnost pri 
Občinski konferenci ZMS v 
Žalcu bo s pr ihodnj im me-
secem začela izidajati svoje 
interno glasilo »Glas mladi-
ne«. Glasilo bodo izdajali 
mesečno, v n j em pa bodo so-
delovali mladi iz mladinskih 
aktivov v šolah, delovnih or-
ganizacijah in terenskih akti-
vov. V listu bodo našli svoj 
prostor tudi literarni ustvar-
jalci. 

UREDITEV IGRIŠČA 
OB ŠOLI 

Mladinski aktiv v Galiciji 
bo v letošnjem letu poskušal 
urediti športno igrišče ob šo-
li, ki ga nu jno potrebujejo . 
S sredstvi bodo p o m a d e tu-
di krajevne organizacije. 

TRGOVINA Z BLA-
GOM PO TOVARNI-

ŠKI CENI 
v tem tednu bo obrtno pod-

jet je Zar ja v Žalcu odprlo 
novo trgovino, k je r bodo pro-
dajali blago po tovarniških 
cenah. Tako bodo lahko po-

trošniki kupili izdelke tovarne 
nogavic Polzela, srajce tovar-
ne perila Toper iz Celja, kon-
fekcijo Zar je ter metersko 
blago M T r iz Maribora in TT 
iz Prebolda. Trgovina bo ime-
la svoje prostore v stavbi na 
Šlandrovem trgu, k je r so tu-
di upravni prostori obrtnega 
podje t ja Zarja . 

O PROBLEMIH 
KRAJEV 

Od 20. do 22. marca bodo 
v žalski občini zbori volivcev. 
Poleg odgovorov na vpraša-
nja, ki so jih volivci posta-
vili na zadnjih zborih, bodo 
razpravljali o gospodarskem 
in družtoenem razvoju obči-
ne v letih 1969 in 70 ter ob-
ravnavali predlog občinskega 
proračuna za letošnje leto. 
Med pomembnejšimi točkami 
pa je tudi razgovor o delu 
posameznih krajevnih skup-
nosti in njihovem kreiranju 
posameznih krajev. 

NEGA BOLNIKA 
NA DOMU 

Krajevna organizacija Rde-
čega križa Žalec bo v ambu-
lanti zdravstvenega doma v 
Žalcu pripravila tečaj pod 
naslovom »Nega bolnika na 
domu«. Tečaj so morali za-
radi premajhne udeležbe že 
dvakrat preložiti. Sedaj pa 
se jih je prijavilo že toli-
ko, da bodo s tečajem priče-
li pr ihodnji teden. 

T 

KREDITI 
ZA GRADNJO 
v Kostroju je vložilo proš-

nje za kredit za individualno 
gradnjo 35 zaposlenih. Kot 
že neka j let nazaj, bo delovna 
organizacija tudi letos med 
prosilce razdelila približno 
250.000 dinarjev. Prednost bo-
do imeli tisti, ki imajo bolj-
še ix>goje glede na že spreje-
te kri teri je. Kredite bodo do-
bili tudi takšni, ki sedaj sta-
nuje jo v stanovanjih podjet-
ja, ker bodo z lastno gradnjo 
tako sprostili stanovanjski 
fond. 

ŠE 25 SLUŠATELJEV 
Pred dnevi je končal s po-

litično šolo prvi oddelek, v 
katerem je bilo 25 slušate-
Ijev-komimistov industrijske-
ga kombinata Konus. Po petih 
dneh predavanj in živahnih 
razprav so imeli še razgovor 
z vodilnimi delavci Konusa o 
perspektivi podje t ja . 23. mar-
ca pa bo pričel z delom dru-
gi oddelek, ki ga bo sestav-
ljalo 25 komunistov ostalih 
delovnih organi25acij v občini. 
Ti pa bodo imeli šesti dan 
razgovor z občinskimi druž-
beno političnimi delavci o 
razvoju občine v naslednjih 
letih. 

MLADI V DRAŽI 
VASI 

v Draži vasi so pred dnevi 
ustanovili mladinsko organi-
zacijo in izdelali podroben 
program dela. š e posebej so 

se pri us tanavl janju org^ 
zacije angažirali učitelji. 

Tudi v Ločah se pripj^ 
Ijajo, da bi mladi ustano^ 
svojo organizacijo. Iniciatj, 
so prevzeli mladi člani Zy^ 
koonunistov. Organizirali 
radi plesne vaje in oživeli (j 
lo dramske skupine. 

PODPIS POGODB 
v Slovenskih Konjicah ] 

na j delovne organizacije p(j 
pisale ix)godbe, da v tem l 
tu odstopijo enodnevni aa^j 
žek za sklad za financiran 
teritorialne obrambe in civj 
ne zaščite. Da bi bil naju^ 
takšnega f inanciranja čimibc 
jasen, bodo v vseh podjetji 
organizirali predavanja 
obrambi in zaščiti. 

SEJA SKUPŠČINE 
v petek se bodo ob 7. u 

z ju t ra j zbrali odborniki ob( 
zborov občinske skupščine.; 
sejo sa sveti za gospodarst» 
in družbeni plan, tisl finan 
in proračun ter za komunj 
ne zadeve in urbanizem pi 
pravili več predlogov, o 
rih na j bi odborniki razpra 
Ijali in sklepali. 

SREDNJEROČN 
PROGRAMI 

Danes se bodo na p>obu( 
predsedstva občinske konl 
renče Zveze komunistov šei 
ju r pri Celju zbrali vsi dire 
tor j i komunisti delovnih ( 
gandzacij. Na dal jšem i 
Stanku bodo razpravljali 
srednjeročnih programih i 
sameznih delovnih organi' 

Sarajevo je veliko mesto in mnogo prodati, 
modernega najdeš tam, V nekaterih služba 
rečeh so ondi prekosili celo Ljubljano, merciaM 
če je tako, si je dejal direktor celjske »To i 
»Libele«, potlej morajo imeti sarajev- iriejtc jo 
ski trgovci dovolj smisla tudi za so- zerba-Lil 
dobne tehtnice n. pr. za tehtnice »Bi- jal direl* 
zerba Libela«, Po se je krepko uštel! Ja, še t' 
Niti ene tovrstne tehtnice ni mogel že nekaj 



. •-na razprava bo po-
^ le lež za sestavo sred-
^ a progTama razvoja 
^^tva ^ celotno ob-

OPIS ŽIVINE 
. pis živine v šent-

je pokazal, da 
f ^ l ^ ^ juncev, 

^ v plemen-
755 telet in 300 

Sprav je U) na prvi 
or^ej, redi jo na hek-

i površine le 0,93 
^pgseniske živine. 

PROGRAM 
IPODARSKEGA 
RAZVOJA 
zjutraj se bodo sestali 

Njji občinske skupšči-
^ t j u r j u . Dnevni red 

izredno obsežen sa j 
J 22 točk. V večini gre 
ĵ Tiavo in sp re jem od-
Osrednja točka pa je 
iVSi gospodarskega in 
pega razvoja v letu 
. ix)Ijši razpravi bodo 

pripoflnogli tudi 
i predlogi s rednjeroč-
[^ramov razvoja kme-
in posameznih delov-

[anizacij, ki so j ih ob-
l̂i pred dnevi direk-

. komunisti. 

OBORNIKI O 
DELOVNIH 
GANIZACIJAH 
irihodnjih se jah skup-
t)bčine Šen t ju r bodo 
uma obravnavali re-
; ter perspektivo de-
j organizacij. Tako so 
^miki odločili na zad-
1 z namenom, da čim-
^ z n a j o koliko lahko 
ijejo letos in v na-

nekaj letih od de-
t organizacij. Vključ-
tiimi pa bodo obrav-
ludi družbene službe. 

prodajna 
^i^f^e; kot ko. 

^acrniti. 
e^^lanjamo Le 
r em;»Bi. 
iT'yevu,« je de-

«e IJoslovil. 
OLi kantaric 
^^Jo več 

POMOČ MLADI 
DRUŽINI 

Krajevna organizacija ZB 
je predlagala občinski skup-
ščini, n a j bi ta prevzela pa-
t ronat nad družino Klavžer 
Mari je in Franca iz Vetmi-
ka, v kateri je 11 ot rok (de-
se temu je bil boter predsed-
nik Tito), Na jmla j š i o t rok je 
s tar k o m a j teden dni, naj-
s tare jš i pa 16 let. Na seji 
skupščine so sklenili, da bo 
posebna skupina obiskala 
družino in poskrbela za po-
moč, ki so jo pr ipravl jene 
prispevati tudi nekatere de-
lovne organizacije. Gre zlasti 
za to, da bi o t rokom, ki so 
od šole oddal jeni u ro hoda, 
omogočili končati osemletko. 

NEREDNO PLAČEVA-
NJE PRISPEVKA 

Sklad za uporabo mestne-
ga zemlj išča je imel lani 
110 tisoč din p r iman jk l j a j a . 
Menijo, da je za to v pre-
ce jšnj i mer i krivo stanovanj-
sko pod je t j e , ker prispevkov 
ni iz ter ja lo (čeprav je tudi 
res, da so s ter ja tvami , kot 
so menili na seji občinske 
skupščine, težave). 

DVA NOVA VRTCA 
v skladu s p rogramom, 

ki ga je za letošnje leto 
pripravila temel jna izobraže-
valna skupnost , bodo v Ro-
gaški Slatini in Š m a r j u pri-
čeli graditi nova otroška 
vrtca. Spre je la bosta 60 ot-
rok od drugega do sedmega 
leta s tarost i . V ta namen 
imajo v občini že zagotovlje-
nih 930 tisoč din (en vrtec 
pa n a j bi stal 650 tisoč din) , 
do konca leta pa r ačuna jo i 
s sredstvi v višini 1,300.000 { 
din. dhr ! 

TEGOBE 
Z AVT0BUS0I1 

Odbornik Peter Piki je na 
seji občinske skupščine go-
voril o nevzdržnih razme-
rah avtobusnega prevoza 
med Laškim in Celjem. Zla-
sti je hudo z ju t ra j , ko pot-
niki natlačeni kot sardine 
doživijo pogosto še to, da 
se avtobus k j e spotoma po-
kvari in m o r a j o potniki za-
to preostal i del poti peš. V 
službe zamudi jo ne samo 
potniki iz Laškega, marveč 
tudi oni iz Celja v Laško, 
ka j t i p reden popravi jo avto-
bus ali n a j d e j o nadomesti lo, 
mine veliko časa-

PO TREH LETIH 
POPRAVILO ŠOLE I 
Pred t remi leti so v Bre-

zah nad Laškim obnovili šo-
lo. Po t rd i tvah odbornikov 
na seji skupščine Laško stav-
ba spet propada , ker pač ni 
bila dovolj solidno adaptira-
na. Obr tno pod je t j e , ki je 
dela izvajalo, za t r ju j e , da je 
napaka povzročena s s t rani 
p ro j ek tan ta adaptaci je . Na se. 
ji so sklenili, da je t reba po-
slopje čim p re j sanirat i . 

OBSODBE GOSTILNIČARJEV 
Lastnike zaplenjenih avtomatov za igro 
na srečo, ki so jih gostilničarji nezakoni-
to postavljali v svoje lokale so strogo 

obsodili 
Iz celjskega sodišča smo 

dobili vest, da so v minulih 
dneh sodniki kaznovali kr-
šilce zakona o igri na srečo. 
Vsi obtoženci se še niso zvr-
stili p red sodniki. 

Gre za več lastnikov go-
stišč, ki so v zadnj ih neka j 
letih, to re j v času »avtoma-
tizacije«, opremlja l i svoje 
lokale z raznimi avtomati , 
med kater imi so bili tudi li-
sti za igro na srečo. V po-
sebni akciji so varnostni or-
gani v n e k a j dneh zaplenili 
vrs to teh avtomatov; kršil-
ce pa predali v obravnavo 
sodišču. Po zbranih podat-
kih kaže, da so nekater i go-
st i lničarj i v želji za čimveč-

j im dobičkom nezakonito 
opremljal i svoje lokale z av-
tomati , zvečine prit ihotaplje-
nih iz Zahodne Nemčije. Gre 
za avtomate, ki so jih v za-
mejs tvu vrgli iz prometa , 
ker so bili iztrošeni, oziro-
ma zato, ker je bila preveli-
ka možnost »goljufanja« 
igralcev. 

Sodniki niso imeli »preveč 
posluha« za »modernizacijo« 
naših gostišč in so kršilce 
dokaj strogo obsodili. Kršil-
ci so bili kaznovani z denar-
nimi kaznimi in pa s kazni-
jo zapora neka j mesecev, po-

• gojno na dobo dveh let. 

VONJ PO SLADKEM 
INŽENIR RUPERT GORŠE JE KRENIL V 

SVET S TUJIM DENARJEM 
Rek o tem, »da ima denar 

svojo moč«, žalostno potr ju-
je tudi dogodek pred dnevi, 
katerega akter je bil mlad 
inženir RUPERT GORŠE, 
uslužbenec Kmet i j skega kom-
binata iz Žalca, obra t Šmar-
je. Mladenič je namreč spre-
jel od blagajničarke 6.600 di-
nar jev , ki bi jih n a j oddal 
na pošti . Blagajničarki bi 
n a j naredil uslugo. 

Toda mladi inženir je iz 
neznanih vzrokov names to 
na pošto zavil na avtobusno 
pos ta jo in z zaupano vsoto 
odrinil v —- svet. Kaže, da 

j mladi inženir n ima prave 
predstave o po t rebah za 9 
»sladko življenje«, ko je mi-

1 slil, da bo s to vsoto lahko I 
I živel na »veliki nogi«. Iz Za- | 

greba, kamor je n a j p r e j kre-
nil, je na to odpotoval v Lju- I 
bl jano in nato v Kran j . Tam | 
so ga aretiral i varnostni or-
gani in ga predali celjskim. I 
Preiskovalni sodnik VLADO | 
KLARIČ je za osumljenca 
pri ka te rem so v K r a n j u na- I 
šli le še 130 dinar jev, od- I 
redil preiskovalni zapor. 

i." ( 

TATVINA V NAZARJIH 
Pred dnevi so neznani zli-

kovci ponoči vdrli v prosto-
re nove žage v Nazar j ih . Ka-
že, da so vedeli k a j iščejo, 
sa j so obiskali pisarno, v 
kateri so uslužbenke shra-
nile blagajno z denar j em. Bil 
je to neizplačan osebni do-
hodek tistih, ki so bili v 
bolniškem staležu. 

Po prvih vesteh je bilo 

v blagajni 19.000 dinar jev. 
Denar so zlikovci seveda od-
nesli. Posebna komisi ja 
UJV iz Celja je nemudoma 
odpotovala na k r a j dogod-
ka. Preiskava je v teku. 

O podobnih vesteh smo 
doslej s tega konca le po-
redko slišali. Po tem dogod-
ku pa kaže, da ni moč n ik je r 
preveč zaupati. - -ez 

ODMEVI NA NOVO 
POBUDO 

v nedeljo, 22. m a r c a bo v velenjski občini referen-
dum, na katerem se bodo volivci odločili za ali prot i 
uvedbi kra jevnega samoprispveka za g radn jo in obnovo 
šolskih poslopi j in kul turn ih objektov ter za moderniza-
ci jo cest v občini. 

Pr iprave na to veliko odločitev so bile takšne kot 
malokje . Akcija j e s tekla s tol ikšno vnemo, da izid re-
f e renduma pravzaprav ni več negotov. Pobuda, da v ne-
k a j letih reš i jo na jbo l j boleče in pereče k ra jevne proble-
me, j e naletela na tako ugoden odmev, da so s e prebi-
valci nekater ih vasi odločali za zbi ranje dodatnih finanč-
nih prispevkov poleg obveznosti, ki j ih nakazu je krajev-
ni samoprispeveik. 

Del javnega mnen ja , del odmeva na razpis referendu 
ma, smo ujel i tudi v našo malo anketo. Tudi ta je sto-
odsto'tno — dal 

NEŽIKA EBERLINC, Šo-
š tan j : Delam v osnovni šoli 
Bibe Röcka in m o r a m reči, 
da smo v kolektivu in učenci 
z na jveč j im razumevanjem 
sprejel i pobudo o razpisu re-
fe renduma. To p o t r j u j e j o tu-
di šolske naloge, ki so jüi 
pisali učenci in v katerih 
OfKDzarjajo ne samo na n u j n o 
ureditev šol, marveč tudi na 
ceste. Mnogi so vozači in 
slabe ceste poznajo preveč 
dobro. O re fe rendumu pa 
smo govorili tudi s starši . 

RUDI ŠA^AJGER, Velenje: 
Dobro poznam našo občino, 
l judi v n j e j in raamere, v 
kater ih živijo in delajo. Uved-
ba krajevnega samoprispev-
ka je pravzaprav edina reši-
tev problemov pr i nas. Na j 
opozorim samo na slabe ce-
ste in na težave, ki j ih ima-
jo zaradi tega tisti, ki se mo-
r a j o vsak dan voziti v sredi-
šča na delo ali v šolo. Pa tudi 
nove in ure jene šole so nam 
potrebne. Zato sem prepri-
čan, da bo re fe rendum uspel. 

JOŽICA VETERNIK, Rav-
ne: Bolj kot besede so govo-
rile n jene velike oči. Vem, 
k a j se pr ipravl ja , je pove-
dala in v šoli smo o refe-
rendximu veliko govorili. Pa 
ne samo v šoli, tudi doma s 
starši . Vem, da so pr i nas 
vsi za samoprispevek, sa j gre 
za novo šolo, za ponos naše-
ga k ra ja . Sedanja je s tara 
in nič k a j pr i je tna . Nova pa 
bo svetla, velika in imela bo 
tudi telovadnico. Vse to nuj-
no pot rebujemo. 

VERA KATIC, Velenje: če-
prav sem mlada in ne po-
znam vseh problemov, se mi 
zdi, da je odločitev o uvedbi 
krajevnega samoprispevka 
povsem utemeljena. Gre za 
novo akcijo, ki n a j še bolj 
združi l judi v naši občini. 
Kot ženska pa zlasti p>ozdrav-
I jam pobudo, da ima jo v te j 
akciji šole in otroški vrtci 
pomembno mesto. Gre tore j 
za ot roke in kadar gre z.anje, 
potem l jud je ne poznajo be-
sedice — ne. Zato želim, da 
bi bili vsi — za. 

FRANC ANŽELAK, Zavod-
nje: Ka j bi vam govoril, sa j 
ste se sami pripeljali po te j 
cesti, ki kliče po obnovi. Nas 
v Zavodnji ta re ta cesta in 
w d o v o d . Problemov je veli-
ko in zbrati bomo moral i 
p rece j šn ja sredstva. Pr i nas 
smo v okviru kraje\Tie skup-
nosti in kra jevne organizacije 
SZDL o re fe rendumu že go-
vorili in l jud je so za to, da 
z lastnimi prispevki pomaga-
jo pri reševanju skupnih na-

Tako samo nekater i o velenjskem referendumu. In 
drugi? Odgovor na to vprašan je bo znan v nedeljo, 22. 
marca zvečer. Pa vendar, obudimo ob sklepu tega za-
pisa, tega razgovora z nekater imi l judmi, misel, ki so jo 
napisali v eno izmed številnih gesel: Da, za lepšo pri-
hodnost nas in naših o t r o v i 

M. BOŽIČ 



FOLKLORNA SKUPINA SEMPETRSKE SVOBODE 
DELUJE ŽE SKORAJ DESET LET 

čeprav imamo pri nas (v državi namreč) celo vrsto folklornih ansamblov, fol-
klora v splošnem še zdaleč ni tako popularna kot na primer narodna ali zabavna 
glasba. 
V Sloveniji so razmere še slabše, na celjskem območju pa nemara najslabše, saj 
folklore skoraj ni. 
Izjema, bi lahko rekli, je folklorna skupina Svobode v Šempetru, ki bo stara sko-
raj deset let in skozi katero je do danes šlo več kot 100 plesalcev. 

10 „BOŽIIH PROBLEMOV"... 
Fo lk lo rno skup ino so ustanovi-

li 1961. leta n a p o b u d o t e d a n j e g a 
p r e d s e d n i k a Svobode in še ved-
no v s e s t r a n s k o pr izadevnega Iva 
K u h a r j a , k a s n e j e j e organizaci j -
sko vods tvo prevzel p rav t ako 
agilni Anton Miklavžin. Ko t vsak 
začetek j e bil t ud i ta bo l j kot n e 
težak, s a j z a n i m a n j a Za fo lk lo ro 
ni b i lo dos t i in ga je bi lo t r eba 
šele spodbudi t i . V a j e so bile 
redke , plesalci so se h i t ro me-
njaval i , k a r Pa j e eden večj ih 
p rob lemov tud i danes . 

P r e d n e k a k o pe t imi leti je sku-
p ino prevzel E d i Gaber šek , s icer 
ekonomis t in us lužbenec ce l j ske 
K r e d i t n e b a n k e . Z n j i m , ko t pra-
vijo, j e š e m p e t r s k a Svoboda ve-
liko pr idobi la , in če bi jo zapu-
stil , bi bil n e m a r a ogrožen celo 
n j e n obs to j . 

Seveda m e je zlasti zanimalo , 
IZ kakšn ih p o b u d se je E. Ga-
beršek sp loh odločil , d a se vsak 
teden vozi iz Celja v Šempe te r 
k v a j a m . 

»Iz p r e p r o s t e g a razloga,« je re-
kel, »ker s em bil ko t š t uden t tu-
di s a m član a k a d e m s k e g a folk-
lornega ans amb la »France Ma-
rolt« in s em še po k o n č n e m štu-
d i ju hodi l k v a j a m k a k o r na tur-
ne je . Moje delo v Š e m p e t r u j e 
t ako s a m o n a d a l j e v a n j e ena js t -
letnega fo lk lornega s taža; j e neke 
vrs te kon j i ček in razvedr i lo obe-
nem. Seveda so bile zlast i spo-
če tka težave, s a j sem bil le ak-
tivni plesalec brez kakega peda-
goškega znan j a , venda r s e m se 
vzgoji plesalcev, če s m e m tako 
reči, posvet i l iz l jubezn i do fol-
klore. N a j k t e m u m i m o g r e d e 
d o d a m , da se m i zdi p r a v a sra-
mota , da r ec imo Cel je kot savinj-

ska m e t r o p o l a fo lk lore sp loh ne 
premore .« 

»Očitno pozna težave tud i fol-
klora?« 

»Pa še zelo velike,« j e rekel 
Gaberšek . »Največj i p r o b l e m je 
s fan t i , ke r j ih je težko dobi t i k 
v a j a m oz i roma se j ih ne udele-
ž u j e j o r edno . K e r se plesalci hi-
t ro m e n j a v a j o , je t r eba vadit i 
p r a k t i č n o vedno od začetka. Pro-
blem je da l j e g lasbena sp reml j a -
va plesov. Originalne g o r e n j s k e 
sestave, ki j o tvor i jo h a r m o n i k a , 
dva k la r ine ta in k o n t r a b a s , na-
m r e č ni, s a j je znano, da vsi »na-
rodni« a n s a m b l i u p o i a b l j a j o še 
doda tne i n š t r u m e n t e in t o r e j ni-

so na rodn i . Za to n a s t o p a m o sa-
m o ob sp reml j av i h a r m o n i k e in 
zato s m o se tudi odločili , naš tu-
d i ra t i n e m o b o s a n s k o G lamočko 
kolo.« 

S t e m pa p rob l em, ki navse-
zadn je p r i č a jo , da fo lk lo ra ni t i 
ni t ako p r e p r o s t a , še n i konec . 
P o l k l o m e g a plesa si n a m r e č n e 
m o r e m o zamisl i t i v civilnih ob-
lekah. Noše pa So zelo d rage in 
vedno m a n j j ih je, k a j t i izdelo-
valci i zumi ra jo . M e d t e m k o so 
imeli plesalci s p r v a le p r e k m u r -
ske n a r o d n e noše , j e d r u š t v o 
Svoboda lani s posoj i l i de lovnih 
organizac i j kupi lo komple t go-
r e n j s k i h n a r o d n i h n o š in 4 oble-
ke za glasbeni ansambe l . Za no-
še So mora l i odštet i več ko t 30 
t isoč (novih) d ina r j ev (ka r pa 
seveda ni nič čudno , s a j j e vsa-
ka iz 24 delov) . 

. . . i N 2S PAROV NOG 
š e m p e t r s k a fo lk i f .ma skup ina 

i m a t r e n u t n o 7 p lesn ih pa rov , 
k a r bi se m o r d a zdelo malo , ven-
d a r j e 28 pa rov nog p ravzap rav 
t i s ta številka, ki je , kot men i E . 
Gaberšek , ugodna, ca j je delo 
lažje, kot če bi bi lo plesalcev o-
z i roma nog še več. Člani s k u p i n e 
so s redn ješo lc i , va jenc i in kmeč-
ka mlad ina , m e d n j i m i je n e k a j 
domačinov , n e k a j ptt se j ih vOzi 
iz Celja, Polzele iri 2a lca . 

Vaje , kot že rečeno, i m a j o en-
k r a t t edensko p o u r o in pol do 
dve u r i in to v k inodvoran i hme-
l j a r skega d o m a v Š e m p e t r u . Dvo-
r a n a je v t e m času mrz la , ka r je 
sicer n e p r i j e t n o za s ta t ičnega o-
biskovalca in s reča za plesalce, 
ki se od r i tmičnega t e k a n j a in 
s k a k a n j a po t i jo . 

Resnic i na l j ubo je t reba po-
vedati , da fo lk lo rno la ično oko 
na taki va j i n i m a k a j videti . Lah-
ko k v e č j e m u zazna n a p o r , ki se 
ob š t e t j u in u d a r j a n j u z nogami 
Pa z z i b a n j e m teles prel iva v gi-
be — ti p a bodo šele kasne j e , k o 
bodo »oblečeni«, da ja l i sk l adno 
podobo , ki j i b o obč ins tvo plo-
skalo. 

Po vsem, kar s em fo lk lo rnega 
dos le j videl in k a r mi j e posre-
doval E. Gaberšek , p r i h a j a m d o 
zak l jučka , d a Sloveni ja n i m a sa-
m o nerazvi t ih pod roč i j v gospo-
d a r s k e m smis lu , a m p a k v pri-
m e r j a v i z razvi to fo lk lo ro d r u g i h 
republ ik tud i svo jo nerazvi to fol-
kloro. P r i t e m i m a i r v mis l ih 
možnos t i p lesnega izbora, š e m -
pe t rčan l na p r i m e r ob dveh pre-

k m u r s k i h in dveh go ren j sk ih ple-
sih (vezanih k^>t p r i vseh d rug ih 
n a noše , s a j r ec imo ni mogoče v 
prv i noš i p lesa t i d rugega p lesa 
in o b r a t n o ) n i k a k o r ne m o r e j o 
spravi t i n a oder fo lk lornega ple-
snega bogastva Zgorn j e Savinj-
ske doline, k a r j e n j ihova , pose-
be j Gaberškova , velika žel ja . Tu 
bi bila n a m r e č p o t r e b n a p o m o č 
l j ub l j anskega na rodop i snega in-
š t i tu ta , pa ne s amo to — m o r a l i 
bi h k r a t i poiskat i u s t r ezna s t a r a 
n a r o d n a oblači la , ki j ih n e m a r a 
k j e še h r a n i j o ali v sa j k j e prh-

n i jo . Tako vsekakor dost i laž je 
r a z u m e m o n j i hovo zagato, ki p a 
je tud i s lovenska hk ra t i . 

Ob vsem tem p a gredo šempe-
t r s k a p r i z a d e v a n j a še da l je : tri-
j e č l an j s k u p i n e o b i s k u j e j o fol-
k lorn i t e ča j v L jub l j an i , d a bi 
t ako dobi la fo lk lo ra svoj kade r , 
ki bo sposoben prevzet i delo in 
bodo lahko pr ičel i goj i t i na rod-
ne p lese m o r d a tud i v osnovni 
šoli. S a m o v tem, p rav i jo , so per-
spekt ive , ki zago tav l j a jo t r den 
n a d a l j n j i obs to j . 

NASTOPI IN GOSTOVANJA 
š e m p e t r s k a fo lk lo rna s k u p i n a 

se je v resnici uvel javi la . Ne sa-
m o d o m a , a m p a k tudi n a gosto-
vanj ih . Nas topa la je v ho te lu Ce-
lei in Š ta t enbergu za avs t r i j ske 
goste, ki so j o povabi l i v Grac , 
vendar za gos tovan je ni bilo de-
n a r j a ; da l j e v Velenju , L j u b n e m , 
Laškem, Vojn iku , Koz ju , Zrečah, 

Vi tan ju , L ibo jah , V r a n s k e m i td . 
Čeprav so to domač i k r a j i in še 
bo l j kot ne bl ižnj i pov rhu , ti na-
s top i n iso brez p o m e n a , s a j so 
p lesa lcem p ravzaprav ed ino pla-
čilo in p r i z n a n j e za n j ihov t r u d . 
Žal le, da t akšne skup ine ne zna-
jo bo l j izkoris t i t i t u r i s t i čna dru-
štva! 

ZAKAJ PLEŠEJO? 
K a j je p ravzaprav t is to , ka r 

mlade l jud i v d a n a š n j e m stehni-
z i r anem času s p o d b u j a k t e j za 
mar s ikoga s t a r o m o d n i fo lk lor i? 

Na to in n e k a j d rug ih v p r a š a n j 
So neka t e r i člani na k r a t k o od-
govar ja l i m e d va jo . 

FRANC LAZNIK: »V skup in i 
s em že od 1962. leta, p r e d v s e m 
zato, ke r m i fo lk lora pomen i raz-
vedri lo in r ek reac i j o obenem. 
Drugega n a m r e č m m a m . « 

»Kaj je važno za plesalca, da 
je dober?fc 

»Imet i m o r a vesel je do plesa 
rn smise l za r i t em, da lahko ple-
še po glasbi.« 

CVETA ČASL: »Sode lu jem pet 
let, gledala sem n j ihove n a s t o p e 
in to m e je pritegnilo.« 

MARTIN KAČ: »Pred dvemi le-
ti sem se odločil ker se n i s em 
n i k j e r ude j s tvova l . Tudi žena Je 
članica.« 

ZVONE ARTNIK: »Folklora j e 
m o j e n a j v e č j e vesel je jn ed ino 
razvedr i lo . P lešem že pe»: let.« 

»Kaj men i t e o svo jem vodji?« 
»Je vsekakor zelo dober , škoda 

le, da je p reveč zaposlen.« 
ANTON K E L E N C : »Plešem že 

od svojega sedmega leta, tu pa 
s e m i>et let. Predvs^-m zato, da 
se s p r o s t i m in se bo l je poču t im . 
T r e n u t n o s em brez soplesa lke , 
ke r je odšla , č e bi vadili v Ce-
l ju , bi se p r id ruž i l a tud i žena.« 

»Pa v a m ne brani?« 
»Ne. N i m a razloga.« 
NADA TERGLAV: »Sode lu jem 

v vseh d ruš tv ih in t a k o tud i 
Rada p lešem, za to fo lk lore ne na-
m e r a v a m zapusti t i .« 

DANICA ROŠER: »Sem naj -
m l a j š a članica, za fo lk lo ro so m e 
navduš i le kolegice.« 

»Ker si bos te izbral i uč i t e l j sk i 
poklic , vam bo fo lk lo rno z n a n j e 
v e r j e t n o tud i korist i lo?« 

»Upam, da.« 

In tako ali v sa j p o d o b n o bi ver-
j e tno meni la tudi d r u g a polovica 
ansambla . Vsi so tud i doda ja l i , 
da je gos tovan j p r ema lo ; v j e m j e 
s k u p n a vol ja in l jubezen do ple-
sa in n i k o m u r ni žal časa , ki ga 
za to ž r t v u j e . . . 

DRAGO H R I B A R 

Nastop v bolnici Vojnik v letu 1968 za bolnike 

Nastop v Kozjem leta 1969 



„LEPEGA MESTA CELJE" 
Ves p rome t se s teka 

cozi ta vra ta in prav tam je 
»varjen eden naj lepših, 
ijbolje u re jen ih mes tn ih tr-
»V s sodobnimi urbanistič-
mi in arh i tektonskimi po-
>ji. Kako lepo bi da ja l do-
olnilni pečat t emu prosto-
I hotel Celeia, s a j je tudi 
cer dovolj reprezentativen, 
obra s tara Ojs t r ica s svo-
m ioTlečkim slogom komaj-
» že sodi sem; po zunanjo-
'i ni takšna, da bi jo lahko 

v s taro mesto; gotovo 
je nerodno med moderni-

'i stolpnicami in bloki ob 
avinji_ Ne veže se z oko-

modernega spomenika 
' urejenega mestnega trga. 
'ädzidajmo hišo in ji daj-
^ niorda planinsko zuna-

Äost. 

iDoločanje lokacije in funk-
fje lokalov je resda tvegana 
pär , vendar ni tako neznan-
po težka, če se le poglobi-

v krajevno dejavnost go-
finskega objekta , ob glavni 
j ^ t n i žili. Hotel Evropo so 

postavili na k r a j po 
parih prometnih izračunih 
F potrebah. Kdor je priha-
^ v mesto, se je moral pod-
^ ' t i glavnemu p rome tnemu 
P '^; nekoč je bila železni-
1 ^ Zdaj nosi ta levji delež 
r^obusna pos ta ja in pros tor 
r .Parkiranje, in ker je vse 

na kupu, je hotel Evro-
^ navkljub stalnim spre-
'®mbam. obdržal svojo ve-

Sledil je u t r ipu časa 
je ustrezno nri lagajal . 
je k j e v Celju bolj 

'Pravljen k r a j za srečanje , 
g ^vne pogovore in pripra-
• kakor prav v moderno 

rgĝ ^̂ i kavarni tega hotela. 
» ^^'^^^"^^rnbe, ki so vnes-
[ ^^^e rne linije v funkci jo 
J ^ te t sk i videz tega obra-
^^mu vendar niso odvzele 

® patine, ž e vnapre j slu-
^^ l i dnos t . 

rnodernizaci.ia in 
'^ev kakega lokala vpli-

va nesporedno tudi na videz 
in funkci jo svojih sosedov. 
Nekoč s ta slaščičarna in ka-
vamica »Mignon« nasprot i 
Evrope skora j zasenčili so-
sedo, danes se pa zdi, da 
n j ima že neka j man jka . Mor-
da bol jše zračenje lokalov, 
s a j sva se s kolegom takoj 
obrnila, ker na ju je odvrnila 
težka zavesa tobakovega di-
ma. Stari Koper je nekoč pri-
vabljal s svoje domačnost jo , 
pa se nama je seda j zdel še 
posebno tesen, čeprav je še 
zmerom doka j int imen in 
privlačen. Teže je bilo sodi-
ti o dveh novih, lično ureje-
nih res tavraci jah: pr i Brani-
boru in NA-NA v isti ulici. 
N j u n a glavna napaka je v 
tem, da ne p remore ta zane-
sljivega parki rnega pros tora . 
Krenila sva zopet v središče 
mesta . 

Ni bilo težko ugotoviti, da 
je vsestranski nivo lokalov 
višji kakor pred leti. Povsod 
je čutiti pr izadevanje, da so 
v olepševalne elemente 
vključili več smisla za kul-
tu rne in umetniške vredno-
te. Tu jec pa, ki se spotoma 
ustavi v s ta rem mes tnem 
središču, nehote pr ičakuje , 
da bo pat ino tega starega 
srednjeveškega knežjega m e 
sta našel tudi v kakšnem lo-
kalu. Takšen slog bi moral 
pravzaprav prevladovati v 
ožjem mestnem središču. 
Nedvomno so pa tudi še vse 
premalo izrabljeni elementi 
iz bogate zgodovinske dedi-
ščine, zlasti zato, ker je me-
sto že samo po sebi muzej , ki 
ima res k a j povedati in po-
kazati . 

Funkci je lokalov so ven-
dar le smiselno porazdel jene, 
na js i začnemo pri restavra-
ciji na železniški pos ta j i ali 
pr i novi restavraci j i p r i po-
šti. Le ta bo na pragu indu-
str i jskega predela lahko 
ooravl jala vlogo obrata 
družbene prehrane . Samo ne-

katere lokacijske nedosled-
nosti mot i jo (Celeia, Ojstri-
ca, p o m a n j k a n j e park i rn ih 
pros torov) . Ko sva pa s pri-
ja te l jem odkrila »Majoliko«, 
sva oba hkra t i ugotovila, da 
je to pravšni loka.1, k j e r se 
je. Moderno ure jeni lokal 
preveva čistost na vsakem 
koraku. Tudi, če se ustaviš 
samo za kra tek čas, boš go-
tovo preživel lepo urico v 
tem int imnem restavracij-
skem pros toru . Ob tako bež-
nem obisku lahko storiš ko-
mu krivico, vendar sva s 
p r i j a te l jem po srcu izbrala 
Majoliko za zgledni lokal, 
č e bi se mudila dal j časa in 
bi potrebovala še prenočišče, 
bi se bržčas odločila za ho-
tel Evropo. In če bi ostala 
dal j časa, bi ver je tno kreni-
la še prot i zelenemu pasu 
obrežja ob Savinji . Tam bi 
ver je tno iskala lokal sredi 
zelenja, z odprt imi in zapr-
timi terasami, neka j pač, ka r 
bi sodilo k Savinji in parku, 
k sprehodu, o t roškim igri-
ščem in v razvedrilo. Dvo-
mim, da sedanje gostilne, če 
so v tem predelu, že oprav-
l j a jo tisto funkci jo , ki si jo 
človek v takem mes tnem 
okolju upravičeno želi. 

Jesenski dan ni bil nič pri-
jazen, zato nisva šla na sta-
ri grad. Morda na ju je od-
vračala s lu tnja , da na vrhu 
ne bi nič pravega našla. Z 
avtom bi se tudi ne peljala, 
č e bi t j a gor peljala vzpenja-
ča, bi morda le tvegal kra-
tek izlet. Morda sva tudi gre-
šila, da ta dan nisva šla gor. 
Ustavila sva se bila v Celju 
samo zaradi tega, da bi ne-
ka j »malega pojedla«. Sodila 
sva to re j v nema jhno skupi-
no ljudi, ki počno vsak dan 
isto, kadar se uro ali dve 
s reča jo s Celjem. 

In ko sva se že odmakni-
la iz mesta , sva začela zbi-
rat i na j ine vtise. Zadovoljna 
sva bila z Majoliko, dovolj 

pohval sva imela za ureje-
nost Evrope, Branibora , Ko-
pra . Tudi v Celei sva pose-
dela pr i kavi, p reden sva se 
odpeljala. Napredek je ne-
dvomno velik. Zagotovo sva 
pa v te j celoti pogrešala 
mnogo več starega Celja v 
opremi, dekoraci j i in funkci-
ji lokalov, Majolika se nama 
je zdela najbl iž je temu, kar 
n a j bi predstavl ja lo tipičen 
celjski lokal, tak namreč , ki 
živi in düia sredi starega 
mesta . Krivično se n a m a je 
zdelo, da v novem mes tnem 
nasel ju ob Savinji ni ustrez-
nih gostinskih obratov, tem-
več so samo m a j h n e neugled-
ne gostilnice, nekdan j i pre-
ure jeni bifeji in delavske 
menze, ki vendarle še niso 
v skladu z modern im mest-
nim okoljem. Lokali in par-
kirni prostor i v s tarem me-
stnem jedru niso v soglasju. 
Nehote si ogledaš tudi zuna-
n jo podobo lokalov, napise 
in reklame. Tudi tuka j 
bi lahko Celje dalo več celj-
skega. Nekaj p r imer jave s 
s ta r im Kamnikom, ki je pa 
k l jub svoji s tarost i daleč 
m a n j imeniten, ko knežje 
Celje, bi le ne škodovalo. 

No, sa j ne gre samo za 
s tarost in patino. Toda, če 
se znova spomniš novega ho-
tela, po tem se zamisliš spri-
čo nevarnosti , da pr i loka-
ciji in funkci j i lokalov še ni-
smo dovolj preudarni , zreli 
in stvarni. Zaokrožena raz-
meji tev bi bila pravzaprav 
prepros ta : s t a remu mestne-
mu jedru stilizirane lokale, 
novemu nove! Zdaj se pre-
pleta vse preveč nedodelane-
ga in nedoslednega. Celjskim 
lokalom, kar tiče opremo, ni 
mnogo očitati, mogoče je še 
k je k a j nedoslednosti in ne-
ubranost i . V določanju kra-

KUHAPSKI TEČAJ 
v novi kuhin j i kmet i j ske 

šole v Šen t ju r ju se bo čez 
neka j dni pričel kuharski te-
čaj , ki bo t ra ja l 50 u r . De-
lavska univerza Celje, od-
delek Šen t ju r še vedno spre-
jema pri jave. Za tečaj vlada 
p rece j šn je zanimanje , še po-
sebej zato, ker cena 130 di-
na r jev ni pre t i rana . 

jevne funkc i je lokalov in ob-
ratov, je pa le preveč napak. 
In še neka j : ali so se nam 
celjski gostinci že predstavi-
li z neko tipično cel jsko (sa-
vinjško) kuhin jo? Sodeč po 
jedilnikih še ne. In na jb rž 
bi popotnik ne bil neskro-
men, če bi v Celju iskal tudi 
značilno domačo savinjsko 
pivnico, kakršno na jde npr . 

v P tu ju . Menda bi moralo v 
Celju biti več poudarka na pL 
vu! So stvari , ki se tudi sploš-
nim vtisom ne more jo skri-
ti. In če si človek od celj-
skega gostinstva k a j želi, po-
tem več s tarega Celja v lo-
kalih! To je vendar imenit-
na prednost , ki jo s ta ro Ce-
lje ima. 

F ran jo Novak 

REDNA LETNA 
KNJIŽNA ZBIRKA 
1970-71 

v letu 1970 bo izdala Prešernova družba za svo-
je člane nas lednje knjige: 
1. Prešernov koledar za leto 1971, ki bo bogato ilu-

s t r i ran in tudi z večbarvnim»: podobami, z vrsto 
aktualnih prispevkov in pr i ročnimi podatki . 

2. Leopold Suhodolčan: SLEDOVI MOLČEČIH, na-
peta povest, pisana v slogu kriminalke. 

3. F. S. Finžgar: PREROKOVANA', povest klastka 
slovenske l i terature, po kateri bo rada posegala 
posebno šolska mladina, ker bo hkra t i zanjo ob-
vezno čtivo. 

4. Pavel Zidar: P IŠEM KNJIGO, mladinska povest, 
prepolna fantas t ike mladega človeka, ki jo bodo 
radi čitali z ist im užitkom tudi s tarejš i . 

5. D. H. Lawrence: IZZGUBLJENKA, roman odlič-
nega angleškega pisatel ja o meščansko vzgojeni 
ženi, ki se hoče otresti konvencionalnih spon. 

6. Dr. Metod Mikuž: ZGODOVINA NOB — je knji-
ga, k»! bo še prav posebno dobrodošla učeči se 
mladini ne glede na vrsto in s topnjo izobraže-
vanja . 

7. DRUŽABNE IGRE, opis vsakovrstnih pri nas 
pr i l jubl jenih pa tudi m a n j znanih iger od onih 
na karte , šaha do različnih zabavnih -Iger. 

Vseh sedem broši ranih knjig bodo prejel i člani 
Prešernove družbe za članarino 30 din, v platno 
vezane (razen koledar ja ) , t iskane na brezlesnem pa. 
p i r ju pa bodo veljale 20 din več! 

Člani, ki bodo poravnal»: članarino do 10. jun i ja 
1970, bodo upoštevani pr i nagradnem žrebanju , ki 
bo l.j. junija te.ija leta v Ljubljani. 

PREŠERNOVA DRUŽBA 
Ljubl jana , Pražakova ul. 1 

P. P. 41/1 



štirikratni olimpijski zma-
govalec Emil Zatopek se ni 
hotel »pokesati« in priznati, 
da je bila praška pomlad 
»kontrarevolucija«. Vzeli so 
mu čin polkovnika, vrgli ga 
iz partije in iz službe. Potem 
je sebe in družino preživljal 
kot smetar. Ljudje ga pozna-
jo in so mu dostikrat poma-
gali na ulici. Ker pa je »kalil 
javni red in mir«, so ga vrgli 
tudi iz te službe. Zdaj je zi-
dar ... Na Temzi je otoček, 
ki se imenuje Pasji otok. Sta-
novalci so se dolgo pritoževa-
li, da jih londonska občina 
zanemarja. Naposled so raz-
glasili neodvisnost. Ustanovili 
so celo svojo vlado in dva 
pristaniška delavca sta posta-
la ministrska predsednika . . . 
Zahodnonemški kancler Willy 
Brandt ne bo vzel s seboj 
tolmača^ ko bo obiskal Wil-
lija Stopha v Erfurtu. Neka-
teri šaljivci pa pravijo, da bi 
bil tolmač potreben, ker Nem-
ci na vzhodu in na zahodu 
ne govorijo več istega jezi-
ka... Fanfani je že tretji 
mandatar, ki poskuša ponov-
no sestaviti vlado levega cen-
V Italiji. Sedanje težave je 
predvsem povzročil Vatikan, 
ki je ostro protestiral proti 
vladi zaradi osnutka zakona 
o razvezi. Morda pa je Va-
tikan hotel doseči le dokonč-
no razvezo koalicije strank 
levega centra . . . Ugrabitve 
diplomatov se nadaljujejo. 
Najnovejša žrtev je japonski 
konzul v Braziliji, ki so ga 
ugrabili, da bi vojaška vlada 
izpustila nekatere zaprte le-
vičarje. Kdo je zdaj na vrsti 
— papeški nuncij ali velepo-
slanik Lesota? . . . Indonezij-
ski zunanji minister Malik je 
povedal, da je prosil sovjet-
sko vlado, naj odloži odpla-
čilo indonezijskih dolgov za 
25 let. V Moskvi še molčijo. 
Ker pa Indonezijci nimajo 
denarja, bodo morali Rusi 
pač privoliti. . . . Sovjetska 
časopisna agencija TASS je 
ostro obsodila pisanje buržo-
aznega tiska, češ da se sov-
jetska armada pripravlja na 
napad na Kitajsko. »Najhuje 
je to,« pravi TASS, »da po-
tem Kitajci napihujejo to pi-
sanje«. Kitajci se mrzlično 
pripravljajo na morebiten 
spopad, toda vprašanje je, ali 
samo zaradi pisanja »buržo-
aznega« tiska ... 

Kakšno samoupravljanje? 
Kmetovalci iščejo nove oblike - Kooperanti ali 
združniki? - Vsakdo naj bo ustrezno nagrajen 

za svoje delo 

v razpravah o kmet i j s tvu 
se vsi s t r in ja jo , da je samo-
uprav l j an je kmetov t reba 
razširit i . Ko se menimo, kak-
šno n a j bo to samoupravl ja-
n je , pa se ne m o r e m o spora-
zumeti . V lendavski občini so 
zaradi tega imeli p red krat-
k im občni zbor za ustanovi-
tev nove kmet i j ske zadruge. 
Podobne načr te ima jo tudi 
k m e t j e v p tu j sk i občini in še 
v nekater ih drugih kra j ih . 

Kakšno n a j bi to re j bilo 
samouprav l j an je kmetovalcev 
v kmet i j sk ih organizacijah, 
da bi bili zadovoljni vsi, ki se 
u k v a r j a j o s kmet i j sko dejav-
nos t jo? 

V kmet i jskih organizacijah 
meni jo o t em zelo različno. 
Tako seveda tudi delajo. Zato 
ni čudno, da se po jav l j a jo no-
ve kmet i j ske zadruge, ki jih 
nekater i imenu je jo tudi »div-
je«. N a j p r e j pa bi bilo tre-
ba na j t i odgovor na vpraša-
n je , k a j je pri tem narobe. 
Ali se po jav l ja jo nove kme-
t i j ske zadruge m i m o predpi-
sov zaradi tega, ker predpi-
si ne us t rezajo , ali j ih kme-
t i j ske organizacije ne spoštu-
jejo? Ali so kmet je , ki de la jo 
na svojih posestvih, nagraje-

ni po svojem delu in ali lah-
ko odločajo o delitvi dohod-
ka? 

Naspro tu joča si m n e n j a po-
gosto pr ide jo v dve skrajno-
sti. Nekater i odločno zago-
v a r j a j o sedan jo organizaci jo 
kmat i j ske proizvodnje in do-
pušča jo le popravek v sode-
lovanju kmet i j sk ih organiza-
cij s kmeti , drugi pa želijo 
povsem novo zadružno orga-
nizacijo kmetov. Nes t rpnos t 
med n j imi jih še bol j odda-
l ju je . 

V Sloveniji sicer še nima-
mo velikih izkušenj o tem, 
imamo j ih pa v drugih k ra j ih 
naše države. V okolici Valje-
va v Srbi j i ima jo že da l j ča-
sa združenja kmet i j sk ih p r o 
izvajalcev — zasebnikov. 
Ustanovili so j ih zato, ker se 
kme t j e niso s tr injal i z dejav-
nos t j o kmet i j ske organizaci-
je. V združenju v vasi Dralič 
je 240 kmetov. V nekater ih 
k ra j ih p? so k m e t j e ubral i 
drugačno, morda celo bol j šo 
pot. V kmet i j sk i zadrugi Po. 
žarevac je že 36 skupin zdru-
ženih proizvajalcev kmetov. 
Skupno ima jo le p o okrog 
20 članov. Vsaka skupina pa 
je samos to jna obračunska 
enota. Pr i p roda j i pridelkov 
in nakupu gnojU, semen in 
drugih potrabščin plačajo 
člani zadrugi le de janske 
stroške. Zanje ne velja mar-
ža, ki bi bila višja. Vsaka 
skupina pr plača tudi kme-
ti jskega s t rokovnjaka , ki ga 
izbere sama za pomoč pr i 
delu na svojih kmet i j ah . 

V i>ožarevski zadrugi se je 
samouprav l j an je kmetov že 
močno uveljavilo. Zadruga ne 
išče dobička p r i kmetih, 
kme t j e pa ne p r i zadrugi. 

Vsakdo n a j bo nagra jen za 
svoje delo. K j e r sedanje kme-
t i j ske organizacije tega ne 
upoštevajo, pa kme t j e iščejo 
nove oblike organizacije, v 
kater ih bi lahko več odločali 
kot zdaj . 

JOŽE PETEK 

TELEGRAMI 
BERLIN — Vzhodnonemški pre-

mier Stoph bo v četrtek, 19. mar-
ca sprejel v Erfurtu zahodnonem-
škega kanclerja Brandta »tako, ka-
kor je v navadi ob sestankih med 
šefi vlad suverenih držav«. 

OSAKA — Japonski cesar Hiro-
hito je v Osaki odprl »Expo 70«, 
prvo svetovno razstavo v Aziji in 
največji velesejem v 119 letih, od-
kar prirejajo svetovne razstave. 

MOSKVA — Sovjetsko zunanje 
ministrstvo je zanikalo, da so čla-
ni politbiroja Suslov, Seljepin in 
Mazurov pismeno kritizirali naj-
višje sovjetske voditelje zaradi na-
pak pri gospodarskem planiranju. 

PARIZ — Francoski predsednik 
Pompidou je na televiziji govoril 
o nedavnem obisku v ZDA. Med 
drugim je povedal, da so chicaške 
mestne oblasti sodelovale pri de-
monstracijah proti njemu in nje-
govi ženi. Obtožil jih je, da so ce-
lo »vodile demonstracije proti nje-
mu«. 

NEW YORK — Samo letos je 
policija z newyorških ulic odstra-
nila 12.000 zapuščenih osebnih av-
tomobilov in tovornjakov. 

NIKOZIJA — Bivšega obrambne-
ga In notranjega ministra na Ci-
pru, Georgadjisa, o katerem so tr-
dili, da je vpleten v izjalovljeni 
atentat na predsednika Makaria, 
so neznanci ustrelili, ko se je z 
avtom peljal iz Nikozije na neki 
sestanek. 

Pred sarajevskim 
kongresom 

samoupravi jalcev 
I I . kongresa samouprav . 

Ijavcev, ki bo od 23. do ZH. 
novembra letos v Sara jevu , 
se bo udeležilo približno 
2.000 delegatov iz vseh kra-
jev Jugoslavije. N e k a j nad 
560 večjih delovnih organiza-
c i j bo imelo svoje delegate. 
Na kongresu bodo predstav-
niki 70 delovnih organizaci j 
in 20 občin govorili o svojih 
izkušnjah v razvoju samo-
uprav l jan ja . 

Od bencina — 
več za ceste 

Zvezni organi so pred dne-
vi začeli razpravl jat i o pred 
logu izvršnega sveta SR Hr-
vatske za povečanje virov fi-
nanc i ran ja za vzdrževanje in 
rekons t rukc i jo cest. Po tem 
predlogu n a j bi sredstva, ki 
se zberejo od prometnega 
davka na gorivo, poslej malo 
drugače razdeljevali . Name-
s to sedanj ih 20 "/'o bi n a j od-
stopili republ ikam 60 "/o zvez-
nega davka za vzdrževanje in 
rekons t rukc jo cest. Hrvaški 
predlog govori nadal je o tem, 
da bi se cena bencina in 
plinskega olja povečala za 
0,10 din pr i l i tru. Tudi ta, 
tako zbrana dodatna sred-
stva, n a j bi pKDrabili za vzdr-
ževanje in popravi la cest. 
Hrvaški predlog vsebuje tudi 
novost: povečalo n a j bi se 
nadomest i lo za ceste, ki ga 
p laču je jo pri registraci j i oseb-
nih avtomobilov — od 33 «/o 
do 136 o/o, odvisno od delovne 
pros torn ine moto r j a . 

SVETOVNA RAZSTAVA — Tako je bilo na otvoritvi »Expo 70« v japonskem mestu 
Osaki v soboto, 14. marca, ko so v navzočnosti cesarja in cesarice in številnih 
predstavnikov drugih dežel Japonci pokazali Aziji in vsemu svetu svoj velikanski 
industrijski napredek in .gfospodarsko moč. Na sliki: japonski otroci izvajajo rai. 
ne like med otvoritvenimi svečanostmi. Telefoto: UPI 

tedenski zunanjepolitični pregled 
v zadnjem času svetovni 

tisk čedal je pozorneje sprem-
lja položaj v Laosu. In ne 
samo tisk. Politiki, generali, 
.gospodarstveniki ugotavl ja jo 
znova in znova, da vojna v 
Vietnamu vpliva nevarno da-
leč naokoli, predvsem pa na 
s tan je v sosednjih državah. 
Laos je bil zmera j tesno po-
vezan z Vietnamom. Bil je 
del nekdanje f rancoske In-
dokine, v Ženevi leta 1955 
je prav tako kot Vietnam 
doživel svojo delitev, ki ni 
bila tako ostra kakor v Vi-
e tnamu. Levičarske sile Fatet 
Lac so se nekako pobotale s 
kral jevsko vlado v Vientianu 
in vsi so upali, da bo Laos 
dosegel ravnotežje in miro-
val. 

To bi se bilo morda zgodilo, 
če ne bi bilo vojne v Vietna-
mu. Tako pa je postal Laos 
pr ikladna pot za poš i l janje 
okrepitev iz Severnega Viet-
nama v Južni Vietnam — Ho 
Ši Minhova pot. Zato so 
Američani čedalje hu je bom-
bardiral i tudi to pot na lao-
škem ozemlju. 

Severnovietnamski zavez-
nik Fatet Lac je moral dr-
žati del dežele, sicer te poti 
ne bi bilo. In med n a j b o l j 
s t ra teškimi območji , ki j ih 
je držal Fatet Lao, je bila 
Dolina vrčev. Lani so j im jo 
po dol.gih letih spet iztrgali 
kral jevski vojaki. Toda ne za 
dolgo. Fred kra tk im je Fatet 
Lao z lahkoto spet zavzel 
Dolino vrčev, ki je pravza-
prav ravna planota. 

Ameriško javno mnen je se 
je v zadnj ih tednih začelo 
zavedati, da ZD.A pravzaprav 
niso v vojni samo v Vietna-
mu, ampak že ves čas tudi v 
Laosu. Toda tam n imajo 
ameriških vojakov Nimajo 
jih, pač pa ima jo dovol j pi. 
lotov m letal, s ka tv i in" 
liivje bonib..irair£.'jo Faiet 
Lao in Hantijce. da bi obdr-
žali »ra\ notežjt»<. 

Zadnje dni je pi iš lo do 
preloma. Položaj se je tako 
'poslabšal, posebno potem, 
ko je Fatet Lao spet zavici 
Dolino vrčev, da je pred-
sednik nevtralne vlade Su-
vana Fuma pozval velesile, 
n a j ukrepa jo . Temu pozivu 
so se med drugim pridružile 
tudi ZDA. 

Fotem je prav v zadnj ih dneh 
sam Fatet Lao predla.^al mi-
rovni načrt v petih točkah. 
Predlaga, da bi spopadi pre-
nehali in da bi se začeli po-
.(jajati. Toda četudi sta obe 

s trani predlagali preniirji 
ali \ s a j prenehan,je bojei 
na jbrž tega ne bo mogoči 
kmalu doseči, ker še vednt 
divja vojna v Vietnanm 
Laos je preveč tesno povezai 
'z doga jan j i v Vie tnamu, 

Z doga jan jem v Laosu ii 
Vietnamu pa je povezam 
Kombodža, tudi del nekda 
n je f rancoske Indokine, ti 
je postala neodvisna letj 
1955 in jo je doslej varni 
vodil skozi v ihar je prini 
Norodom Sihanuk. Tudi i 
Kainbodži je prav ta tedes 
prišlo do novih zanimivih 

premikov, ki bodo imeli da^ 
nosežne posledice. 

Kamboški voditel j Sihanuk 
je s spre tn im manevrira-
n j e m med raznimi, nasprft 
tu jočimi si interesi ohranil 
deželi mir . Dokler je im^ 
opravka z domačo opozicij«, 
s tako imenovanimi Rdečiid 
Khmeri , ni imel posebnil 
težav. Razglašal j ih je H 
komunis te in agente tu j ih ŝ  
z dogajanj i v Vietnamu. 

Toda čim bolj so se začeli 
zatekati na kamboško ozem 
Ije vojaki DR Vietnama it 
južnovietnamske PNO, da bi 
ušli zasledovanju ali ameH 
škemu bombard i ran ju , tem 
nepr i je tnejš i je postal jal po-, 
ložaj za Sihanuka. Ta si j<, 
vedno želel, da ne bi bilo v 
Kambodži nobenih tujili 
čet. J 

Neka j časa je bil sprt \ 
Američani in do lani splol!. 
ni priznaval, da so tu j e čeK̂  
v Kambodži, č tp rav so Ame-
ričani iz Vietnama stalno n» 
padali obmejna območja 
Kambodža mej i na jugu i"., 
vzhodu na Južni Vietnam, H, 
vzhodu na Laos in na zaho-
du na Tajsko. || 

Toda konec lanskega le'̂ , 
je izračunal, da je ravnote»; 
je »porušeno«. Obnovil je 
p lomatske stike z ZDA i» 
začel ponavljati s ta ro pescn)̂  
da se bo postavil pod 
ni priznaval, da so tu je č?'' 
vkorakale v deželo. ^ 

Pre jšn j i teden, ko je bil 
v Farizu, so predvsem desnj 
carsko usmer jen i mladi IjU® 
je razdejali veleposlaništ»^j 
I lanoia in začasne revol"; 
e ionarne vlade v Phnom F«*')! 
hu. Sihanuk se je hi tro vrti" 
\7 Pariza in t ako j nato sp ,̂ 
odletel v Moskvo, da bi tul'i 
lam razložil svoje staliSf'j 
Nj tgovo stališče je, da m";' 
r a j o vse tu j e čete v nek«, 
dneh iz Kambodže. 

NAIROBI — Šofer taksija Mo-
hamed Sebaduka je pred sodiščem 
priznal, da je s pajdašem posku-
šal 19. decembra lani ubiti ugand-
skega predsednika dr. Miltona Obo-
teja. 

MOSKVA — Zahodnonemški dr-
žavni sekretar Egon Bahr je po-
vedal, da se bo 20. marca vrnil 
v Moskvo, da bi nadaljeval pogo-
vore s sovjetskim ziuianjim mini-
strom Gromikom. 
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m CK ZKS o PROBLEMIH 
KULTURE — Prejšnjo sredo je Cen-
tralni komite Zveze komunistov 
Slovenije obravnaval temeljna vpra-
šanja kulture v samoupravni druž-
bi. Uvodni referat o tem je prebral 
dr. Boris Maj er, predsednik komi-
sije CK ZKS za idejna vprašanja 
kulture. Prikazal je položaj in druž-
beno vlogo kulture v naši samou-
pravni stvarnosti ter opozoril na 
konkretne posledice raznolikega 
gledanja na ta vprašanja. Pri tem 
je izhajal iz odgovornosti komuni-
stov za razvoj take kulture, ki bo 
omogočala uresničevati vizijo naše-
ga samoupravnega socializma. Us-
tvarjalnost kulture pa je odvisna 
— po mnenju referenta — od treh 
bistvenih stvari: od stopnje ustvar-
jalne svobode, od kreativne moči 
kulturnih ustvarjalcev samih in od 
deleža narodnega dohodka, ki ga 
daje družba za vzdrževanje in re-
produkcijo kulture. 

• V RUDNIKU BREZA — 49 
MRTVIH — V soboto zjutraj je 
doživel premogovnik Breza v Bosni 
najhujšo tragedijo od svojega ob-
stoja. V enem izmed jaškov, 250 
m pod zemljo je eksplodiral plin 
metan. Nesreča je terjala 49 mrt-
vih ter več huje in laže poškodo-
vanih. Nagla pomoč pa je rešila 35 
rudarjev. Zvezni izvršni svet je za-
to minulo nedeljo proglasil za dan 
žalosti v vsej državi. 

• RIBIČIČ OBISKAL MARI 
BOR — Prejšnji torek je predsed-
nik zveznega izvršnega sveta Mitja 

Ribičič v spremstvu člana izvršne-
ga biroja predsedstva ZKJ Staneta 
Dolanca in člana republiškega iz-
vršnega sveta Rina Simonettija obi-
skal Maribor. Potem ko si je ogle-
dal mariborsko livarno in tovarno 
avtomobilov, se je pogovarjal z ma-
riborskimi političnimi delavci, ki 
so ga seznanili s trenutnimi raz-
merami in problemi mesta. Med 
temi problemi je v ospredju pri-

Vplivanje kulture 
na družbeni razvoj 

hodnost 5000-članskega kolektiva 
mariborske tekstilne tovarne, v ka-
teri so pred kratkim morali odpu-
stiti kakih 280 delavcev. Ko je go-
voril o razreševanju problemov in 
načrtovanju nadaljnjega razvoja, je 
Ribičič med drugim poudaril, da 
doslej nismo imeli nikoli težav, ka-
dar so se o bodočem razvoju do-
govarjali proizvajalci sami. Prob-
lemi pa so nastali, če so take do-
govore sklepali v imenu proizva-
jalcev, v ožjem krogu. 

• ODPOKLIC DR. ŽANKA — 
Republiška konferenca SZDL Hr-
vatske je s tajnim glasovanjem 
sklenila odpoklicati dr. Miloša žan-
ka s funkcije poslanca Hrvatske v 
zboru narodov zvezne skupščine, 

ker so delovni ljudje na mnogih se-
stankih obsodili stališča, politiko 
in ravnanje dr. žanka kot zelo 
škodljivo. Dr. Zanko je hkrati pod-
predsednik zvezne skupščine. 

B VEČJI DODATEK ZA BORCE 
— Zvezni svet za zdravstvo in so-
cialno politiko je predlagal, naj bi 
osnovo za določanje dodatka za 
borce v tem letu povečali od se-
danjih 860 na 990 din, kolikor so 
lani znašali povprečni osebni do-
hodki zaposlenih v državi. 

• TEDEN OTROKA — Zvezni 
svet za zdravstvo in socialno poli-
tiko je predlagal zvezni skupščini, 
naj sprejme šplošni zakon o ponov-
ni uvedbi »tedna otroka«. V tem 
tednu bi pobirali do 50 par na vse 
vozovnice v medkrajevnem prome-
tu, na poštne pošiljke (razen za 
časopise in revije) in na vstopnice 
za razne prireditve. Zbrana sred 
stva bi porabili za otroško varstvo. 

• BANKOVEC ZA 500 DIN — 
Pred zvezno skupščino je predlog 
zakona, v katerem je predvideno, 
da bi uvedli nove bankovce po 500 
din ter kovance po 5 in 2 din. Novi 
kovanci bi med drugim omogočili 
vsestransko uporabo avtomatov, 
bankovec za 500 din, doslej največ-
ji pri nas, pa naj bi zmanjšal koli-
čino denarja, kar je praktično pri 
obračunavanju velikih zneskov. 

D POTRES V LJUBLJANI — 
Prejšnji torek popoldne je bil v 
Ljubljani potres četrte stopnje. Ško-
de ni bilo. žarišče potresa je bilo 
kakih 35 km od mesta. 



EMIL KOPRIVC O S U M L J E N P O N A R E J A N J A U R A D N I H LISTIN IN PONEVERB 
preiskovalni sodnik Okrožnega sodišča v Celju 

iiiiez Stojkovič je končal prvi tlel preiskave zoper 
iiladega komercialnega referenta, EMILA KOPRIV 

uslužbenca Kmetijskega kombinata v Šentjurju, 
IVllartcnič je osumljen poneverb in ponarejanja 

u r a d n i h listin. Ker je baje potreboval mnogo denarja 
ĵj lahkotno življenje, je segal po tuji lastnini. 

poizvedbe o nepoštenost i 
gniila Koprivca, doma iz 
Celja- še končane, če-
rav j® preiskava o zadnj ih 

^vadbah končana, varnostni 
o r g a n i poizvedujejo še o de-
^^ost i mladega komercia-

jjsta v času, ko je bil zapo-
slen pri cel jskem trgovskem 
podjetju Tehnomerca tor , in 
pa o nekater ih drugih prije-
Jnih osumljenega. 

J. Stojkovič, preiskovalni 
sodnik n a m j e p o v e d a l , d a 
je E. Koprive zašel v težave 
zaradi nenehnih denarn ih za-
„at. Te so se začele z veliko 
željo po uveljavitvi mladega 
komercialista, ki je menil, 
da si bo pr idobi l ugled, če 

bo imel drage avtomobile 
in š i roko roko pr i zabava-
n j u drugih. 

Emil Koprive tokra t ni pr-
vič p red sodniki. 2e lani je 
bil kaznovan z odvzemom 
mater ia ln ih korist i , ki jih 
je pridobil s tem, da je pro-
t izakonito zaposloval t u jo 
delovno silo. Ugotovil j e 
namreč , da bi tudi on lahko 
izkoristil kon junk tu ro na tr-
gu z g radbenim mater ia lom, 
zato je zaprosil za popol-
dansko obr t . Proizvajal bi 
n a j razno opeko. Ker m u 
samemu ni bilo preveč všeč 
fizično delo, je zaposlil dru-
ge l judi . Toda občinska in-
špekci j ska služba v Celju 

m u je pr iš la na sled. Da bi 
se j ih nadobudni trgovec 
otresel, j e obr t preselil v 
Šen t ju r . Toda tudi t am m u 
inšpektor j i niso izkazali ra-
zumevanja za njegovo de-
javnost in ga pri javil i sod-
niku za prekrške . Ta ga je 
kaznoval s 3.000 d ina r j i ka-
zni, sodišče v Celju pa m u 
je odvzelo 7.000 dinar jev do-
bička. 

Ko so m u tako presekal i 
cvetočo obr t , njegovi živ-
l jenjski izdatki pa so bili 
obsežni, j e ugotovil, da bi 
težave lahko premost i l z de-
n a r j e m kombinata . Ta je tr-
goval z gradbenim materia-
lom, predvsem s cementom. 
Koprive je za p rodan i ce-
ment kar sam pobira l denar . 
Tega ne bi sme;l, poleg tega 
pa pobranega d e n a r j a ni od-
da ja l blagajni , temveč je z 
n j i m pokrival dolgove. Tako 
je »obračal« približno od 5 
do 6.000 d inar jev . 

Že lani je vodstvo kombi-
nata postalo pozorno na ne-
vsakdanje »poslovanje« svo-
jega komercialnega referen-
ta. Zato je ta poskušal ne-
m u d o m a stvar uredi t i tako, 
da bi z n a j e t j e m kredi ta po-
ravnal sporno dejavnost . Pri 
pod j e t j u Mene je dobil odo-
bren kredi t v višini 10.000 
dinarjev, vendar ni imel de-
n a r j a za polog. Tako so ga po 
vseh že znanih »tradicijah 
dobrih pri jateljev«, ti pustili 
na cedilu. Vmes so posegli 
varnostni organi in nadobud-
nega komercial is ta vtaknili 
v preiskovalni zapor. V tem 
delu postopka so m u doka-
zali poneverb za približno 
15.000 dinar jev. Emi l Ko-
prive je iz zapora ponudil 
pod je t ju , n a j m u vzame v 
polog avtomobil audi, ki ga 
je zamenja l za alfa romeo, 
da bi s p r o d a j o avtomobila 
poravnal goljufi je. 

J. SEVER 

S SEJE S K U P Š Č I N E O B Č I N E L A Š K O 

o težavah, v katere je pretekla leta vse globje tonilo 
podjetje »Volna« v Laškem so več ali manj znane. Ker 
.smo pred štirinajstimi dnevi objavili intervju z direk-
torjem inž. BORISOM JUKUŠEM, ki je opisal razmere 
in težave tekstilne industrije vključno z »Volno«, bi se 
omejili le na vzroke, ki so obstajali znotraj podjetja. 
Le ti so bili predvsem: 

Problem »VOLNE« v La-
škem je na zadnj i seji ob-
činske skupščine prišel na 
dnevni red z razpravo o sa-
nacijskem načr tu tega pod-
jetja. Poleg analize vzrokov 
za težave so odborniki lahko 
slišali tudi opt imist ične na-
povedi o bodočnosti podjet-
ja, če bo sanaci jski načr t 
uresničen. Kolektiv je med 
tem že storil precej , da spre-
meni svoj asor t iment , o če 
mer so prepričal i slovenske 
kupce na le tošn jem se jmu 
mode v Ljubl jani . Toda do 
večjih korakov v to smer 
jih ločuje še huda ovira — 
z^ba , ki se je kopičila v 
zadnjih letih m ki je ka r iz-
datna, okoli 2.241.000 dinar-
jev. 

Res je, razprava o vzrokih 
pod je t j u ne more črtat i nev-
šečnega bremena, zato se je 
le-ta omeji la le na tiste toč-
ke, ki so poučne tudi za bo-
doče. Občinska skupščina je 
bila soglasna s predlogom, 
da je kolektivu t reba poma-
gati pr i sanaci jskih napor ih . 
Toda sanirat i pod j e t j a ne 
m o r e ne kolektiv sam, niti 
s pomoč jo občinskega skla-
da obveznih rezerv, zato je 
sanaci ja močno odvisna od 
odločitve republiškega skla-
da skupnih rezerv. V načr tu 
je, da bi pr i k r i t j u izgube 
sodelovali vsi t r i j e omenjen i 
»partnerj i« približno s tretji-
no, oziroma vsak s približ-
no 750.000 d inar j i . 

Man j enotni pa so si bili 

p r i vprašan ju , ali kolektivu 
omogočiti tudi povečanje 
osebnih dohodkov, ki v »Vol-
ni« v povprečju znašajo oko-
li 747 dinar jev . Pr i t em je 
kolektiv na zadnjem mestu 
v slovenski tekstilni indus t r i 
ji. Veliko odbornikov je bi-
lo, ki so smatral i , da bolj-
ših delovnih uspehov brez 
us t reznejše s t imulaci je ne bo, 
svet za gospodarstvo in vr-
sta drug 'h odbornikov p:i je 
bila spet m.nenja, da poveče-
vanja osebnih dohodkov ni 
mogoče dovoljevati v času ko 
občina prazni svoj rezervni 
sklad za sanaci jo tega podjet-
ja. 

Sklep je bil med obema 
sk ra jnos t ima . Kolektiv, ki 
mu sicer nihče ne m o r e za-
mrzovati osebnih dohodkov, 
se bo pač kot pameten go-
spodar ravnal po načelu, 
da je plačilo odvisno od do-
hodka in če bo nj ihova pro-
izvodnja kreni la navkreber . 

so seveda na večji dohodek 
upravičeni. 

Ko bo do dokončnega sa-
nacijskega ukrepa prišlo, bo 
seveda kolektiv dolžan pola-
gati račune in kar najpogo-
s te je o razvoju sanaci jskega 
načr ta seznanjat i skupščino, 
ka j t i neka j let vsa sredstva, 
ki se bodo obračala v tem 
kolektivu, ne bodo le last 
kolektiva. Sklep skupščine, 
da mora kolektiv v prvi vr-
sti izpopolniti svoje vrste s 
sposobnimi s t rokovnjaki in 
temel j i to reorganizirat i tehno-
loško-proizvodnji postopek ter 
hkra t i dobro in t r a jno pro-
učevati tržišče, je zahteva, 
ki jo je bilo t reba pričako-
vati. 

Ekonomis t i ocen ju je jo mož-
nost i laške »Volne« zelo 
ugodno. Napoveduje jo pre-
obra t s tan ja tega pod je t j a v 
visokoakumulativnega. Ta za-
gotovila h rabr i jo širšo druž-
bo, da priskoči na pomoč. 

JURE KRAŠOVEC 

Dr. JOŽE Č A K Š - PETDESETLETNIK 

Ko je prišel med nas, si 
je koma j naložil četrt i križ 
na r amena in že se je srečal 
z ABRAHAMOM. Čeprav m u 
je narava dala edinstveno 
možnost , da se mu izogne, 
s a j j e ro jen 29. f eb rua r j a , s ta 
se odločno spogledala in naš 
doktor ne kaže nobenih 
znakov, da je podlegel, šes t 
let je, odkar je prevzel s k r b 
nad zdrav jem zaposlenih v 
EMO in ta s k r b mu je ve 
dno prva misel. Kot zdrav-
nik splošne prakse , je dnev-
n o v svoji ordinaci j i in težji 
zdravstveni pr imer i so nje-
gova domena. Kot zdravnik 

in organizator zdravstvene službe v pod je t j u , želi dobiti 
na jpopolne j šo sliko o pacientu, da m u je sposoben nuditi 
na jp r imerne j šo zdravilo. V svojem delovnem dnevu n a j d e 
čas, da se sprehodi po delavnicah do delovnega mes ta 
pacienta in spoznava vzroke obolenj . Sis tematično orga-
nizira svojo zdravstveno ekipo, prevent ivne zdravstvene 
posege in enako zböra poda tke o pogojih dela. Posebno 
se je založil s kadrovskimi sodelavci na zaposlovanju 
in invalidskem upokojevanju delovno manjzmožnih de-
lavcev. Največkra t vsa ta b remena slonijo na njegovih 
ramenih , ker ima velike kadrovske vrzeli v Obratni 
ambulant i . Zdravnikov splošne prakse ali zdravnikov 
medicine dela p r iman jku je , in še ti se ra j š i zposlujejo 
v drugih zdravstvenih ustanovah. 

Taka je podoba človeka — zdravnika, ki ne pozna 
počitka in ki se je ves predal za zdravje delavca, katerega 
ceni, ker pozna njegovo delo. 

Kot sin velike kmečke družine iz Š m a r j a pri Jelšah, je 
spoznal že kot mlad fan t edino pot v živl jenju in to je — de-
lo ,Zavedna Cakševa družina je bila med vojno izseljena 
v Bosno in mladi Jože je od tod nadaljeval pot v parti-
zane. Leta 1952 je končal medicinske š tudi je in se zapo-
slil kot zdravnik v Senovem in kasneje v Krškem. V teh 
letih je oral ledino zdravstvene službe v teh k ra j ih in se 
bogat z izkušnjami, kako pomagati bolnemu človeku pre-
selil med nas. Poleg dela v kolektivu še aktivno organi-
nizira novo zdravstveno službo — medicino dela v celj-
skem indus t r i j skem bazenu in kot predsednik sveta za 
zdravstvo opravl ja nad vse važno družbenopoli t ično funk-
ci jo v občini. Vsi ga p>oznamo, kako vestno opravl ja 
svoje delo v dobrobi t vsakega posameznika in kolektiva, 
zato se mu za vse napore zahval ju jemo. Enako mu že-
limo, da bi še dolga leta p r iha ja l med nas zdrav, veder 
in poln prepr ičanja , da se še tako težki p r imer i d a j o 
rešiti. V skopo odmer j enem pros tem času pa m u želimo, 
da bi še dolgo prepeval pod tak t i rko Egona Kuneja . 

š e na mnoga leta dr . J 0 2 E ČAKŠ 
KOLEKTIV EMO CELJE 

PRED PRVO K O N F E R E N C O V E M O 
v nas lednj ih dneh bo v EMO p rva konferenca ZK po 

volivni konferenci , ki je bila v t em kolektivu novembra 
lani. Konferenca bo posvečena oceni dela organizacje in 
n jenih organov v obdobju po volilni konferenci . Temel j i to 
namerava jo pre t res t i vse spre je te naloge in ugotoviti, k a j 
vse je od tega bilo mogoče uresničit i in k a j ne, ka j ni 
bilo s tor jenega iz čisto subjekt ivnih razlogov. Seveda ne 
bodo samo ocenjeval dela med obema konferencama, mar-
več bodo sprejel i sklepe za n a j poglavitne j še naloge v pri-
hodnj ih tednih, pri čemer bo gotovo na prvem mestu boj 
za zman j šan je splošne po t rošn je v proizvodnem procesu 
na n a j m a n j š o mero. 

Na konferenci bodo na svečan način sprejel i tudi okoli 
15 novih članov, s čimer se bo število komimistov v te j 
delovni organizaciji povzpelo na približno 200 članov. 

—en 

B R E Z Š U M N I W C KOTLIČEK 

Prozvodni asor t iman ko-
lektiva EMO je bogatejši za 
izdelek, ki ga bodo veseli 
predvsem graditelj i , bodisi 
poslovnih, bodisi s tanovanj-
skih zgradb. Gre za brezšum-
oi WC kotliček, ki ima celo 
vrsto prednost i p red klasič-
n im in je edini svoje vrste v 
naši državi. Kotliček je sicer 
emaj l i ran , toda le ohišje, si-
cer pa je ves mehanizem :z 
plastične snovi, ka r onemo-
goča r j aven je in kvar jen je , 
gra jen pa je tako, da njegovo 
delovanje ne povzroča šumov 
in ropota . Prednost kotliča je 
še v tem, da ga je lahko in 
poceni vgrajevati , da ima vse 
pot rebne pr ik l jučke in da ga 
izdelujejo v dveh tipih, enem 

visokomontažnem s potezno vrvico, drugi pa nizko mon-
tažni (nas liki), ki ga v delovanje spravimo s pr i t i skom 
na ročico. 

40 S R E Č N I H Č L A N O V KOLEKTIVA 
Te dni so se v nov stanovanjska blok vselili člani ko-

lektiva EMO. Stanovanjski blok ima 40 s tanovanj , to pa 
tudi za tako veliko delovno organizacijo pomeni precej , 
zlasti če upoštevamo, da so od začetka lanskega leta do 
danes razdelili 105 novih s tanovanj . 

H k r a t n a ureditev s tanovanjsk ih razmer za 40 članov 
kolektiva je vsekakor pomemben dogodek, ki končno pri-
speva tudi k delo\Tii vnemi. ec. 



7. Ženske so se zagnale v prtljažnik. Vsaka 
je izvlekla svoj kos. Paradižnik pa je potegnil 
denarnico in pospravil vanjo masten izkupiček, 
pa še maržo povrhu! 

Tihi teden je minil kot bi pihnil. Zakonca 
sta se zbasala v avto in ta je olajšan švignil 
iz parka. Neslo ga je skozi tesne mestne ulice 
na široko avtostrado in šofer je tu krepko 
prit isni l na plin. 

- Ljubica!, se je spotoma nežno sklonil 
k soprogi Paradižnik. - Turista kot sva midva, 
ne zapravljata časa in denarja po štacunah! 
Galerije, muzeji, kulturni spomeniki - to bodo 
odslej najini ci l j i ! Klara si ni mogla kaj, da 
mu ne bi pritrdila! Toliko bolj, ker se je v da-
ljavi že bleščalo mesto, ki je obetalo bogato 
kulturno žetev. Svetovnoznano mesto na vodi! 

Pustila sta avto pred mestom in priklicala 

vitek čoln, gondola imenovan, cfa se z njf̂  
odpeljeta na ogled znamenitosti. 

Vstopila sta v prednji del čolna. A g'̂  
šmenta! Čoln se je postavil na nos! : 

Stekla sta brž na zadnji konec - in čol̂  
se je z zadkom pogreznil globoko v vodo -
Pognala sta se končno na sredo, pa se je tu'' 
to slabo končalo: čoln se je od silne te '̂ 
prelomil na dvoje! 





NOVI IKDNi — trediii 
štvo in uprava C:t'l.je, <iii'-
gorčieeva 5 poštni predal 
161. l)re.ju,if uretlniški od-
bor (Jlaviii in odgovorni 
urednik BKRN/VRO STllM-
CNIK. NOVI r iDNlK iz-
haja od decimlira lilfa' 
kot naslednik ( KIJsKU.-X 
TEDNIKA, ki .je izhajal 
od 1!)55 letu — NOM 

TEDNIH izlia.ja vsako sre-
do Izdaja Mil' »DEIXK 
— enota informacije pro-
pagande Celje. Tisk in kli-
šeji CGP »Delo«. Rokopi-
sov ne vračamo. Cena po-
samezne številke 60 par, 
letna naročnina 30 Uin, 
polletnf 15 din. Za tujino 
znaša naročnina 60 din. 
Tekoči račun 507-l-l'J80 
TELEFONI: uredništvo 
23-6}), mali oglasi in na-
ročnine: ekonomska pro-
paganda 31-05 podružnica 
28-0(, 

i i K S E D O IMA: 

TONI 
HERCFELER 

Letošnja dvostezna mo-
da — mini — maxi — 
ima zagovornike in na-
sprotnike. Tako je sicer 
tudi okrog drugih stvari . 
Teta Špela, ki nikoli ni 
bila za u l t ra moderno , 
meni, da so maxiplašči 
v to l ikanj p ravšn j i v teh 
tednih, ker se še n j e n a 
nečakin ja ni mogla raz-
odeti in pokazati , k a j vse 
ji je Z' lo čez zimo. To-
re j zima in maxi delata 
dobro za teto Špelo. Na-
sprotno pa mulci sovra-
žijo maxi in pot ihem so 
z n j imi tudi nemulci. 

Eh, ko bi se človek 
lahko razpisal, n. p- o 
t robenticah; to je t ako 
nedolžna tema, da se 
človek kar razneži. To je 
neka j čisto drugega kot 
poslušati predloge, kako 
n a j bi v eri odprav l jan ja 
nelikvidnosti dobivali, če 
tako nanese 80-odst. pla-
če vsi od vra tar jev do 
zveznih ministrov. Ce se 
ne mot im, sem ta pred-
log že enkra t zapisal. To-
da takra t še ni bilo to 
tako aktualno. Nelikvid-
nost šele v teh mesecih 
kaže svoje zobe. V pri-
vatnem smislu pa ti vča-
sih niti likvidnost ne po-
maga, da bi si skuhal ko-
silo. Ob nedel jah n. p. 
zman jka na cel jskem 
Otoku elektr ike prav ok-
rog poldneva. Tudi če bi 
želel kilovat plačati po 
d inar ali več, da bi svoj 
bi f tek vsa j malo osmo-
dil, ti to ne bo ratalo. 
Čakati boš mora l na vse-
mogočnega boga — clek-
tro. Me prav zanima, ka-
ko bo z elektr iko tedaj , 
ko bo, če seve bo, pr iš lo 
do realizacije dogovora 
zno t ra j elektrogospodar-
stva? 

Ti dogovori so sploh 
neka j svojevrstnega. Ce 
se ne mot im utegnejo 
imeti v Celju tudi nek do-
govor o ustavljanju pro-
metnih znakov, vendar 
vsa zadeva, očitno ni ob-
delana po IBM, kaj t i ni 
hudič, da bi ena od vari-
ant pokazala, k je je n, 
p. živl jenjsko in potreb-
no postaviti kak promet-
ni znak. Dogaja se zad-
n j e čase, da novi pro-
metni znak nalaga voz-
nikom pet dni takšno rav-
nan je pot lej pa čisto ne-
k a j drugega. Ce se pre-
kršiš , plačaš v prvem in 
drugem pr imeru . 

MARICKA IN SILVA ŠIMENC, dvanajst let stari dvojčici iz Mozj, 
ja sta morali biti dve leti zaznamovani, da ju je mama ločila. IVIa 
rička je zelo ponosna na tistih pet minut, kolikor je starejša 
svoje sestrice, je pa Silva zato bolj bojevita. Katera je katera? IVH 
rička je na levi, Silva na desni. Najbrž . . . 

Slika levo zgoraj: ČIŠČENJE DREVJA — Po sadovnjakih v Savinj 
ski dolini so kmetje že pričeli s spomladanskim čiščenjem sadneg 
drevja. Posnetek je bil napravljen iz sadovnjaka iz Brega pri Poj 
zeli. Foto: Tai 

Slika levo spodaj: Do novega šolskega leta bodo pri Osnovni šoj 
v Petrovčah zgradili prizidek k šoli v katerem bodo uredili novi 
in sodobno opremljene učilnice in telovadnico. Fo^o: T. Tavčai 

Slika spodaj: štirje fantje iz Ljubečne so si omislili tole vozilo 
Prvič so nastopili javno letos za pusta, štirinajst dni prej pa si 
vozilo izdelali. Največ težav so imeli pri izdelavi prenosov. Pustn 
nastop jim je prinesel drugo nagrado. Poleti se nameravajo kot bi 
ciklis^tični kvartet odpeljati na morje. 

Našega soseda že nekaj dni ni na spregled. Pra-
vijo, da je bolan. Nekateri, prav tako iz soseske, 
vedo povedati, da leži z obvezano glavo; tretji, da 
ima zadnji čas silno slabo srce... O/i, kaj vse vedo 
povedati sosedi o našem sosedu! In povem vam, 
to so le čenče, to so le natolcevanja, ugibanja. 
Ne drži ne prvo, ne drugo in niti tretje. Našega 
soseda resda v zadnjem času ni na spregled, toda 
ni tako bolan, da bi ga moral obiskati zdravnik in 
tudi glave nima obvezane, četudi ga boli in to še 
kako! 

Naš sosed je človek posebne vrste. Ljudi se sicer 
izogiba, toda, kadar ga prime nekaj nevidnega, 
ga vsega prevzame in tedaj pozabi na zakonske in 
druge dolžnosti, tedaj so mu skoki... malenkost 
pa četudi trajajo dlje kot običajno. Tudi leta mu 
v takih primerih ne postavljajo zaprek. Mladenič, 
fant od fare! 

Zgodilo se je, da je našega soseda zamikal čisto 
nedolžen oglas v časopisu. Tako nekako je pisalo: 
Vdova srednjih let z lastnim posestvom in dobro 
situirana išče tovariša... Naprej ni bral, možnosti 
za sklenitev zakonske zveze ga niso zanimale. Za-
mikala pa ga je vdova srednjih let, ne posestvo 
niti ne vse drugo. 

Hitro se je odločil. Pisal na naslov, poslal po-
nudbo in vse drugo, kar k taki reči sodi. 

Težko je čakal na odgovor. Prišel je in zmenek 
za prvo srečanje tudi. V tej izmenjavi pisem je 
prišlo tudi do objave znakov spoznavanja. On v črni 
obleki in s šopkom rdečih nageljnov v roki, ona pa 
v kričeče rdeči obleki s črno pentljo na prsih. 

Pripeljal se je z vlakom. Doma pa je ženi zaupal, 
da gre na nekajdnevno potovanje. 

Vdova ga je pričakala z vsem sijajem. Tudi kočija 
je bila vprežena. Hitro sta se našla in znašla. 
Ljudje v okolici so sicer nekaj go-oortli, toda, kaj 
vse ne govorijo ljudje. 

Začela sta svoje življenje. Njemu se ni mudilo 
nikamor. Cemu neki, saj je imei vsega, kar si je 
zaželel. Ona mu je stregla in se kmalu navdušila 
nad drugim soprogom. 

Zdaj jo je zamikalo ' da bi ga predstavila soseski, 
da bi videli njenega drugega moža. Čeprav se je 
upiral, ga je vendarle pregovorila, da sta šla zadnji 
večer v gostilno. Svet pa je majhen in znanci na 
vsakem koraku... Tudi tu ga je srečai in to je 
bilo zanj usodno, čisto nedolžno vprašanje, kaj tu 
počenja in kako je z zdravjem žene, je bilo dovolj. 

Potem se je vsulo z neba in jezika in tudi roke 
so opravile svoje. Urno je morai vzeti pot pod noge. 
Bežal je v noč in drugo jutro domov. 

Zdaj je bolan in glava ga močno boli... 
—an 

od 19. do 29. marca 
Po prehodnem izbolj-

šanju nekako od 20. 3. 
dalje zopet pogoste pa-
davine in hladno, sneg 
deloma do nižin. Vmes 
okrog 26. marca dvo 
dnevno izbolj.šanje vre-
mena. 

Dr. V. M. 


